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روزنامه صبح ایران

بررسی راهکارهای ملموس برای نجات یک توافق معتبر بین المللی

حاشیه نشست مجمع و 
عزمِ جزم 1+4 در نجات برجام

عمومی  مجمع  سالانه  اجلاس  سومین  و  هفتاد 
سازمان ملل فرصتی را خلق کرد تا نمایندگان ایران و 
پنج کشور باقی مانده در برجام طی نشستی به بررسی 
راهکارهای ملموس برای نجات این توافق معتبر بین 
بیانیه  به  عنایت  با  که  ای  مرحله  بیاندیشند؛  المللی 
از حمایت سیاسی فراتر رفته و ورود مجدانه  نهایی، 
به عرصه عمل تلقی می شود.برخلاف توصیه های به 

بر اهمیت عدم  ظاهر دوستانه برخی در داخل مبنی 
حضور حجت الاسلام »حسن روحانی« رئیس جمهوری 
سازمان  عمومی  مجمع  سالانه  اجلاس  در  کشورمان 
ملل اما این نشست تا کنون برای ایران دستاوردهای 
آشکاری داشته است.پس از دیدارها دوجانبه متعددی 
که بین هیات اعزامی ایران و مقامات کشورهای حاضر 

در مجمع در سطوح مختلف انجام گرفت...

نمایندگان مجلس لایحه الحاق ایران به کنوانسیون سازمان ملل برای مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی)پالرمو( 
اعاده شده از سوی شورای نگهبان را اصلاح کردند؛ مصوبه ای که برای تایید اصلاحات صورت گرفته بار دیگر به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام فرستاده می شود.بر اساس این مصوبه؛ جمهوری اسلامی ایران مواد 2، 3، 5، 10 و 23 این 
کنوانسیون را براساس قوانین و مقررات داخلی خود بویژه اصول قانون اساسی تفسیر کرده و اجرا خواهد کرد، همچنین 
در مواردی که اجرای بند یک ماده 14 مستلزم مصرف خلاف شرع اموال باشد،  ایران به مفاد این بخش از ماده متعهد 

نیست.رییس مجلس شورای اسلامی در این باره گفت: لوایح الحاق دولت جمهوری اسلامی ایران ...

تحلیلی بر عدم تصویب فوریت طرح عفو عمومی؛

سخنگوی فراکسیون امید:  اکثریت نیستیم

احمد توکلی مطرح کرد؛

احتمال تأیید لوایح پالرمو و مبارزه با پولشویی در مجمع 

واحد پول ایران »ریال« می ماند

لایحه پالرمو برای تاییداصلاحات به مجمع تشخیص فرستاده می شود

 FATF چهل توصیه
با چهار لایحه در ایران
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شهرداران مشمول 
قانون منع به کارگیری 
بازنشستگان نمی شوند

رئیس شورای عالی استانها :

رئیس  جمهوری اسلامی ایران در دیدار با نخبگان و صاحب نظران 
سیاست خارجی آمریکا، گفـت: خروج آمریکا از برجام فرصت سوزی 
بزرگ در تاریخ روابط دو کشور است. حجت الاسلام و المسلمین دکتر 
حسن روحانی شامگاه دوشنبه به وقت نیویورک در دیدار نخبگان و 
صاحبنظران سیاست خارجی آمریکا با بیان اینکه دولت تدبیر و امید 
در سال 2013 هنگام تشکیل دولت، تعامل سازنده با جهان را به عنوان 

سیاست خارجی خود اعلام کرد و بر همان مبنا تاکنون ...

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم گفت :با وجود مشکلات فراوان به خصوص مسائل امنیتی 
که به دلیل استقرار پادگان ها با رایزنی و تعاملاتی که با مسئولین انجام شده است، به زودی خط 
جدیدی به این جاده افزوده شده و جاده قدیم قم-تهران، چهار خطه می شود.حسن صبوری 
دیروز در نشست خبری اظهارداشت : برای توسعه آزادراه قم - تهران که در طرح جامع حمل و 
نقل کشور نیز دیده شده، گزینه های مختلفی مطرح گردیده، ولی به مطالعه کامل نرسیده است.
وی افزود: در طول سال های گذشته، احداث مسیرهایی از جمله محورهای قم - گرمسار و تهران 
- ساوه - سلفچگان توانسته تا حدودی از بار ترافیکی آزادراه قم - تهران بکاهد.وی با بیان این 
که محور قدیم قم - تهران نیز چهار خطه خواهد شد، گفت: 65 کیلومتر از این محور در حوزه 

استحفاظی قم قرار دارد که امسال 28 کیلومتر از آن چهار خطه می شود...

سـفیر اسـبق ایران در مقـر اروپایی سـازمان ملل متحـد در ژنو 
بـا بیان اینکه اینکه حسـن روحانی خود باید در جلسـه شـورای 
امنیت شـرکت کنـد، تاکید کرد: وقتی ظریف در جلسـه شـورای 
امنیـت شـرکت کنـد، بـه دلیل آنکـه هم طـراز بـا رئیس جمهور 
امریکا نیسـت، ترامـپ می تواند بـه وی عتاب و خطـاب کند و به 
ظریـف بی احترامـی کند.سـیدعلی خـرم در گفت وگو بـا ایلنا، با 

اشـاره به برگزاری نشسـت شـورای امنیت ...

فرماندار قم گفت: باید از صاحبان فروشگاه های بزرگ و زنجیره ای در استان دعوت به عمل بیاید 
تا با هماهنگی، نحوه توزیع کالا در این فروشگاه ها، کنترل و مدیریت شود.رضا سیار روز سه شنبه 
در جلسه تنظیم بازار در سالن جلسه های امام رضا)ع( فرمانداری قم اظهار داشت: نباید فروشگاه 
های بزرگ به حال خود رها شوند بلکه باید از سوی اتحادیه ها مورد نظارت و کنترل قرار بگیرند.وی 
افزود: نحوه توزیع کالا ها باید در استان قم مشخص باشد، این که کدام فروشگاه چه کالایی و به چه 
مقدار جنس توزیع می کند باید شفاف سازی شود.فرماندار قم با اشاره به این که افزایش برخی از 
کالاها توجیه اقتصادی ندارند گفت: اگر صنفی با منطق و دلیل علت افزایش قیمت ها را اعلام کند 
مورد بررسی قرار می دهیم و افزایش قیمت را می پذیریم.سیار ادامه داد: برخی از کالاها به علت این 

که مواد اولیه آنها وارداتی است امکان افزایش قیمت را دارد...

دکتر روحانی در دیدار نخبگان سیاست خارجی آمریکا:

خروج آمریکا از برجام فرصت سوزی 
بزرگ تاریخ روابط دو کشور است

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم :

جاده قدیم قم- تهران
 چهار خطه می شود

خرم تحلیلگر مسائل سیاست خارجی: 

رئیس جمهور در سازمان ملل برای 
مصرف داخلی سخن نگوید

فرماندارقم :

توزیع کالا در فروشگاه های بزرگ قم 
مدیریت شود
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در نظر دارد یک باب مغازه واقع درخیابان ارم روبروی پاساژ موسی بن جعفر)ع( در پلاک 
ثبتی 1568/2 را طبق شرایط و مشخصات ذیل از طریق برگزاری مزایده به صورت اجاره 

واگذار نماید.

توضیحات:
1. بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ، مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و 

مهر شده )دربسته( تسلیم گردد.
2. مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل 5 درصد مبلغ پایه واحد مورد مزایده مندرج 
در آگهی می باشد که شرکت کنندگان باید به حساب سپرده شماره 100787567196 نزد 
بانک شهر به نام سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر واریز و یا به صورت ضمانت نامه بانکی 

ارائه گردد.
3. شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط و ضوابط آئین نامه معاملات 

شهرداری می باشد.
4. متقاضیان می توانند جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در 
مزایده از زمان چاپ آگهی از ساعت 8 تا 13 به مدت ده روز به آدرس: خیابان 19دی، کوچه 

24، سازمان بهسازی مراجعه نمایند.
5. تمامی اوراق و اسناد بایستی با قید کلمه قبول است امضا شود.

6. مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی 10روز می باشد.
7. محل تسلیم پیشنهادات : قم، خیابان 19دی، کوچه 24 سازمان بهسازی اطراف حرم 

مطهر حضرت معصومه)س(
8. برنده مزایده موظف است ظرف یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده نسبت به انجام 
معامله اقدام نماید، در غیر اینصورت ضمن ضبط سپرده وی موضوع مزایده به شخص دوم 

واگذار خواهد شد.
9. پیشنهادات رسیده در تاریخ 1397/07/16 ساعت 10 صبح در محل سازمان بازگشایی 

می شود.
10. هزینه کارشناسی و چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

11. شرکت کنندگان بایستی در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت اقدام 
نمایند.

سازمان بهسازی و نوسازی اطراف 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( 

روابط عمومی سازمان زیباسازی،بهسازی و نوسازی اطراف حرم حضرت معصومه)س(

آگهی مزایده 
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 هوشمندانه ترین رویکرد 

دستگاه   دیپلماسی
پایبند بودن به تعهدات برجام از سوی ایران درست ترین 
و هوشمندانه ترین رویکردی بود که رئیس جمهور و دستگاه 
دیپلماسی کشور بر آن تاکنون تأکید داشته اند. از طرف 
دیگر حضور فعال و با اعتمادبه نفس ایران در این اجلاس 

می تواند بر این شکاف بیفزاید.استفاده از تریبون مجمع عمومی سازمان ملل متحد یکی 
از فرصت های ایران است تا با استفاده از این تریبون دیدگاه ها و نقطه نظرات خود را در 
مورد مسائل جاری بین المللی تشریح کند. فضای عمومی نشست سازمان ملل تحت 
تأثیر آرایشی است که کشورها پس از خروج ترامپ از برجام داشته اند. برجام یک توافق 
بین المللی است و پس از ۲۲ ماه مذاکره بین ایران و گروه ۵+۱ به سرانجام رسید. این 
توافق اجماع بین المللی علیه ایران را شکست و پرونده ایران از شورای امنیت خارج شد 
و فضای بی اعتمادی که در دولت قبل و زمان محمود احمدی نژاد علیه ایران شکل گرفته 
بود رنگ باخت. پس ازآن شاهد بودیم که تمامی گزارش های آژانس بین المللی هسته ای 
پایبندی ایران را به تعهدات و الزامات این توافق تأیید کرده است و این دونالد ترامپ 
رئیس جمهور آمریکا بود که این توافق مهم که توسط شورای امنیت تضمین شده بود 
را نقض کرد و در ادامه خارج از توافق، به صورت یک جانبه و با وجود مخالف کشورهای 
مختلف، تحریم های علیه ایران را آغاز کرده است. برای ترسیم و  پیش بینی فضای 
اجلاس باید رویه های آمریکا در قبال ایران پس از توافق برجام و همچنین سیاست های 
پیش گرفته شده ترامپ در جهان را در نظر گرفت. با در نظر گرفتن این مؤلفه ها فضا و 
جو حاکم بر اجلاس به نفع ایران خواهد بود. همچنین با در نظر گرفتن بدعهدی دولت 
امریکا، ایران باید از موضع قدرت در این اجلاس شرکت کند و رئیس جمهور با دست 
بالا و بااقتدار از حقوق مردم ایران دفاع کند. حسن روحانی با استفاده از فرصت اجلاس 
باید با کشورهای عضو نیز گفتگو کند و با توجه به مجموعه فشارهایی که به ایران اعمال 
می شود، با رویکرد صلح جویانه برای اجرای دقیق برجام از کمک و  حمایت کشورهای 
دیگر نیز چشم پوشی نکند. آمریکا و دیگر کشورهایی که با ترامپ همراه شده اند باید 
بدانند که این امکان وجود ندارد که ازیک طرف با همه توان ایران را تهدید کنند و از 
سویی دیگر دست دوستی به سمت ایران دراز کنند. گفتگوی با ایران به طورقطع الزاماتی 
دارد و مقدمه این گفتگو تهدید و تحریم کشور ما نیست.اگر از فرصت نشست مجمع 
عمومی سازمان ملل به درستی استفاده شود می تواند شرایط تحریم ها و اثرات خروج 
ترامپ از برجام را برای کشور آسان کند. این یک سوی ماجراست اما اگر ایران بتواند از این 
نشست به عنوان عاملی برای فشار بر ترامپ استفاده کند، می توان امیدوار بود که ترامپ 
نیز ناگزیر به برجام بازگردد. نشست مجمع عمومی سازمان ملل تنها یک سخنرانی و 
نطق سران کشورها نیست، بلکه فرصت هایی در اختیار ایران قرار می دهد که تا سال دیگر 
و مجمع عمومی دیگر این فرصت به دست نخواهد آمد.رئیس جمهور و تیم دیپلماسی 
ایران می توانند با یک برنامه ریزی حساب شده از این فرصت ها به نفع ایران و منافع ملی 
استفاده کنند. همچنین بهترین فرصت است که ایران از شکاف ایجادشده میان اروپا و 
آمریکا که در برجام مشهود بود، در جهت منافع ملی استفاده کند. آمریکا که یک طرف 
توافق بوده از آن خارج شده و این خود آغاز شکاف میان اروپا و امریکا بوده است. ترامپ 
در تلاش است تا با فشار بر ایران خاورمیانه را تحت تسلط کامل خود قرار دهد و طبیعی 
است وقتی که ایران در این پهنه دارای نقشی مهم و استراتژیک است، نوک حملات به 
سمت ایران باشد. از سویی دیگر او محاسبات دیگری نیز دارد و انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا که در ماه نوامبر برگزار می شود را نباید جدای از این محاسبات تحلیل کرد.با توجه 
به عهدشکنی ترامپ، عمیق ترین شکاف بین اروپا و امریکا شکل گرفته است و چنانچه 
اروپا بتواند به تعهدات خود در قبال برجام پایبند بماند این شکاف عمیق تر خواهد شد و 
نقش ایران دراین ارتباط تعیین کننده است. پایبند بودن به تعهدات برجام از سوی ایران 
درست ترین و هوشمندانه ترین رویکردی بود که رئیس جمهور و دستگاه دیپلماسی کشور 
بر آن تاکنون تأکید داشته اند. از طرف دیگر حضور فعال و با اعتمادبه نفس ایران در این 
اجلاس می تواند بر این شکاف بیفزاید. آنچه در همه این گفتگوها و چانه زنی ها باید ملاک 
عمل باشد توجه به اصل منافع ملی است. طبیعی است با رویکرد حفظ منافع ملی زمانی 
که ترامپ نیز به تعهدات کشورش در قبال توافقی مانند برجام پایبند باشد، می توان  در 
راستای تقویت منافع ملی و  در موضوعاتی مشخص به توافق هایی رسید؛ بنابراین اصل 

مذاکره نباید یک تابو باشد.

حقوق کارمندان و  چند نکته
جناب آقای نوبخت فرموده اند که حقوق کارمندان 
امسال افزایش پیدا نمی کند. اگر هم قرار باشد که افزایش 
حقوقی برای کارکنان اتفاق بیفتد برای سال آینده خواهد 
بود.بله، حقوق کارمندان افزایش پیدا نمی کند اما قیمت 
تقریبا همه کالاها هر روز در حال افزایش است. گوشت 

سی هزار تومانی، شصت هزار تومان شده است و حقوق کارمند همانی بود که هست. 
تورم سر به آسمان می ساید اما حقوق کارمند همانی بود که هست. بالاخره کسی که 
شغل آزاد دارد مثلا مغازه دار است وقتی کالایی بالا می رود، او هم خدماتی که به مردم 
می دهد را گران می کند. کارمند اما ... باید به شدت فکری به حال کارمندان کرد. واقعا 
نمی شود با حقوق کارمندی که معلوم نیست سروقت هم پرداخت می شود یا نه در روزگار 
فعلی یک زندگی ساده را اداره کرد.سی روز زندگی با حقوق کارمندی در جامعه ای که هر 
روز شیر، گوشت و برنج یک قیمت است بسیار سخت است. در جامعه ای که در عرض 
یک شب اجاره خانه دو برابر می شود زندگی با حقوق کارمندی سخت است.قطعا جامعه 
کارمندی ایران، روزهای سختی را سپری می کند و قطعا جر اولین دسته های است که 
زیر این فشار استخوان هایش خرد خواهد شد.خوب و یا بد آنها این سبک زندگی را برای 
خود اتخاب کرده اند و وارد بازار آزاد نشده اند اما نباید اجازه داد که تورم دستان خود را  
آنقدر به گلوی قشر کارمندان فشار دهد تا آنها به مرحله خفگی برسند.کاش حضرات 
مسؤول برای یک ماه هم شده خود را جای کارمندان می گذاشتند تا  طعم نداشتن را 
می چشیدند. کارمندان شب ها با فکر بدهی، خرج زندگی بچه ها، احتمالا جهیزیه، خرج 
عروس پسر و  هزار فکر دیگر می خوابند و صبح ها با دغدغه جمع کردن پول بیشتر روز 
خود را آغاز می کنند.آنها برای پول بیشتر کار می کنند و همین باعث می شود هر روز از 
خانواده خود فاصله بگیرند. بدهی بانک، خانواده نمی فهمد. نمی فهمد پدری بعد از پایان 
کار اداری، دل به دل کف خیابان می دهد و با ماشین برای کسب چند هزارتومان بیشتر 
کار می کند. این روزها ماشین های شخصی بیشتر از تاکسی ها مسافر جابه جا می کنند.

رانندگان تپسی و اسنپ کسانی هستند که یک شغل دارند و برای کسب درآمد بیشتر 
برای سختن یک زندگی ساده تلاش می کنند.این روزها بخشی از پدران این سرزمین 
شرمگین فرزندان خود هستند. فرزندانی که نمی دانند گرانی چیست و قیمت دلار باز 
زندگی پدرشان چه کرده است.واقعا کمر بخشی از جامعه به ویژه در شهرهای بزرگ زیر 
بار گرانی در حال خم شدن است. اگر شرایط همینگونه ادامه پیدا کند آنها زیر آوار گرانی 

زنده به گور خواهند شد.

رئیس شورای عالی استان ها :

شهرداران مشمول قانون 
منع به کارگیری بازنشستگان نمی شوند

رئیس شورای عالی استان ها در نامه ای به رییس مجلس شورای اسلامی، شهرداران را 
مشمول قانون »منع به کارگیری بازنشستگان« ندانست و یادآور شد: مجلس و دولت باید 

به حق انتخاب شهرداران از سوی شوراها احترام بگذارند و از آن حمایت کنند.
اینکه شهرداران مشمول قانون منع به کار گیری  با اشاره به  الویری  مرتضی 
بازنشستگان نمی شوند، گفت: قانون ممنوعیت به کارگیری بارنشستگان مصوب ۱۳۹۵ 
در تبصره ۵ قوانین مغایر و منسوخه را احصاء و در آن به ماده ۷۱ قانون تشکیلات، 
وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور و انتخاب شهرداران مصوب سال ۱۳۷۵ و 
اصلاحات بعدی آن اشاره کرده است و در اصلاحیه ۱۳۹۶ نیز ماده ۷۱ همان قانون عینا 
به عنوان ماده ۸۰ آمده است. در اصلاحیه اخیر صرفا تبصره یک اصلاح شده و متعرض 
تبصره ۵ قانون که موارد موخه را احصاء کرده نشده است.وی با بیان اینکه شهرداران به 
سبب قانون خاص انتخاب می شوند بنابراین همچون نیروهای مسلح می توانند در دایره 
شمول استثناهای قانون قرار گیرند، اظهارکرد: از طرفی قانون شوراها قانون خاص و قانون 
ممنوعیت به کارگیری قانون عام است و قانون عام موخر نمی تواند ناسخ قانون خاص 
شود بنابراین قانون اخیرالتصویب شامل شهرداران نمی شود.رئیس شورای عالی استان 
ها بر اساس بند ۱ ماده ۸۰ قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی کشور 
و انتخاب شهرداران، شهردار را مقامی انتخابی دانست و تصریح کرد: شهرداران توسط 
شورای شهر انتخاب می شوند. در ماده مذکور نحوه انتخاب، نحوه بر کناری و یا انقضای 
خدمت همچنین مدت دوره ۴ ساله خدمت شهردار به روشنی تصریح شده است و از 
بازنشستگی به عنوان مصادیق پایان خدمت و یا قطع ارتباط حرفی به میان نیامده است 
بنابراین قطع خدمت شهردار مگر در مواردی که در قانون احصاء شده، امکان پذیر نیست.

الویری با بیان اینکه قانون اساسی، اراده خود را مبنی بر مشارکت مردم در تعیین سرنوشت 
خویش در اصول متعدد متجلی ساخته است، اظهارکرد: قانون اساسی به صورت خاص 
در موضوع اداره امور شهرها و روستاها، حق تعیین سرنوشت را از طریق انتخاب شوراهای 
شهر و روستا به مردم هر شهر و روستا واگذار کرده است.شورای شهر برای اداره شهر، 
شهردار را برای مدت چهار سال و بر اساس قانون مصوب مجلس شورای اسلامی انتخاب 

می کند. با قانون عادی نمی توان قلمرو مصادیق قانون اساسی را محدود کرد. 

علی اکبر ولایتی:

خواب آشفته ترامپ و پمپئو 
برای دیدار با مقامات ایران تعبیر نمی شود

مشاور مقام معظم رهبری در امور بین الملل درباره درخواست ترامپ و مایک پمپئو 
برای مذاکره با مقامات ارشد و عالی رتبه ایران اظهارکرد: این خواب آشفته ترامپ و وزیر 

خارجه اش هرگز تعبیر نخواهد شد و این قطعی است.
علی اکبر ولایتی در جمع خبرنگاران در حاشیه همایش هفته دفاع مقدس در 
دانشگاه ازاد اسلامی در رابطه با تحریم های آمریکا که حوزه نفت و بانکی را شامل 
می شود و از آبان ماه اتفاق می افتد، گفت: امکان ندارد که فروش نفت ایران با فشار 
آمریکا و متحدانشان به صفر برسد. ایران تسلیم نمی شود شاید در اوایل مشکلاتی 
داشته باشیم،  اما با وجود کشورهایی مثل چین، روسیه و یا ترکیه و یا کشورهای 
دوست دیگر می توانیم این مشکل را حل کنیم.وی گفت: در چارچوب دیپلماسی نگاه 
به شرق، می توان از سد تحریم ها گذشت و من آینده روشنی در این باره می بینم.وی 
در پاسخ به ایسنا مبنی بر اینکه ارزیابی تان از مذاکرات ایران و ۱+۴ و بیانیه مشترک  
دوشنبه شب گذشته در نیویورک اظهارکرد: اروپایی ها تاکنون سخن منفی نگفته اند 
و تا حدودی مثبت بوده اند، اما آنچه ما انتظار داریم این است که آنها به مرحله عمل 
برسند و درباره آمریکا نگران نباشند. وقتی ترامپ به اروپا رفت سعی کرد میان اروپاییان 
اختلاف ایجاد کند و گفت چرا از انگلیسی ها یاد نمی گیرید که از اتحادیه خارج شده 
است؛ او سعی دارد اتحادیه اروپا را به هم بزند اما این حرف ها دیگر گذشته است 
و دنیای آینده دنیای تک قطبی نیست و در آن کشورهایی از جمله چین، روسیه 
و قدرت های متوسط یا مجموعه کشورهای اسلامی و اتحادیه اروپا حضور خواهند 
داشت و یقین بدانید که جهان آینده جهان تک قطبی تحت سیطره آمریکا نخواهد 
بود.ولایتی در رابطه با حمله تروریستی به رژه نظامی در اهواز اظهارکرد: ضمن اعلام 
همدردی خود با مردم کشورمان به ویژه مردم اهواز باید بگویم که جمهوری اسلامی 
ایران این قدرت را دارد که ریشه این گروه ها و افراد را بخشکاند. ما قبل از آنکه مسلمان 
باشیم انسان هستیم و کسانی که این کار را کردند حتی از انسانیت بویی نبرده اند. امام 
حسین )ع( خطاب به معارضینش در کربلا گفت، اگر دین ندارید، آزاده باشید و شما 
حتی این را هم ندارید چگونه می توانید کودک چهار ساله و مردم بی گناه را به قتل 

برسانید، شما انسان هم نیستید.

تحلیلی بر عدم تصویب فوریت طرح عفو عمومی؛

سخنگوی فراکسیون امید:  اکثریت نیستیم
سخنگوی فراکسیون امید در تشریح چرایی رأی نیاوردن فوریت طرح عفو عمومی 
می گوید:  فراکسیون امید بزرگ ترین فراکسیون مجلس هست اما اکثریت نیست و 
برای رأی آوردن چنین طرحی هیچ فراکسیونی نمی تواند رأی نصف به علاوه یک 
را به تنهایی به دست آورد.محمدجواد فتحی۲۲ خردادماه طرح عفو عمومی را با قید 
دو فوریت و با بیش از ۷۰ امضا تقدیم هیأت رئیسه مجلس کرد. بر اساس این طرح، 
محکومان سیاسی و امنیتی مورد عفو قرار می گیرند، مجازات اعدام و حبس ابد تعزیری 
به حبس های ۲۰ تا ۳۰ ساله تبدیل می شود و بسیاری از موانع بازگشت ایرانیان خارج از 
کشور نیز برطرف خواهد شد. در همین حال، استثناهایی نیز برای جاسوسان در این طرح 
در نظر گرفته شده است و عفو عمومی شامل حال این گروه نمی شود.فتحی همان زمان 
پیش بینی کرده بود طرح عفو عمومی یک هفته پس از آنکه تقدیم هیأت رئیسه شد در 
دستور کار مجلس قرار گیرد؛ اما این طرح حدود سه ماه بعد در روز اول مهر به صحن آمد. 
در حالی که طرح از سوی امیدی ها ارائه شده بود، انتظار می رفت با حمایت این فراکسیون 
طرح در میانه راه متوقف نشود، اما نه تنها دوفوریت آن رأی نیاورد، بلکه نمایندگان مجلس 
با یک فوریت آن هم مخالفت کردند. بر این اساس، طرح عفو عمومی باید در صف طویل 
طرح ها و لوایح مجلس منتظر باشد تا به صورت عادی در صحن علنی بررسی شود.بهرام 
پارسایی، سخنگوی فراکسیون امید در این باره و در پاسخ به سؤال ایرناپلاس مبنی  بر 
اینکه »آیا فراکسیون امید برای به سرانجام رسیدن طرح عفو عمومی جلسه ای داشته یا 
از قبل برنامه ریزی کرده بود؟«، می گوید: من چند روز نبودم و اگر جلسه ای تشکیل شده 
باشد من خبر ندارم.او در ادامه در پاسخ به این سؤال که »آیا بهتر نبود فراکسیون امید برای 
رأی آوری طرح عفو عمومی با این میزان از اهمیت بیشتر تلاش می کرد و حداقل اعضای 
فراکسیون خود را به رأی دادن به آن قانع می کرد«، می گوید: شاید در رأی دادن به این 
طرح، فراکسیونی عمل شده باشد. رأی منسجم فراکسیون امید صد و چند رأی است در 
حالی که دو فوریت طرح عفو عمومی به دوسوم آرا نیاز داشت و یک فوریت آن به نصف 
به علاوه یک رأی.پارسایی اضافه می کند: فراکسیون امید بزرگ ترین فراکسیون مجلس 
است، اما اکثریت نیستیم و برای رأی آوردن چنین طرحی هیچ فراکسیونی نمی تواند رأی 

نصف به علاوه یک را به تنهایی به دست آورد. 

احمد توکلی مطرح کرد؛

احتمال تأیید لوایح پالرمو 
و مبارزه با پولشویی در مجمع 

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در پی ارسال لوایح مبارزه با پولشویی و 
پالرمو از سوی مجلس به این مجمع، اعلام کرد که نظر هیأت نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام درباره این لوایح که قبلًا اعلام شده بود، به معنای رد آنان نبوده و احتمال 

تأیید این لوایح در مجمع وجود دارد.
احمد توکلی گفت: وقتی هیأت نظارت مجمع می گوید چیزی مغایر با سیاست های 
کلی است، معنایش رد طرح نیست. نظر مخالف هیأت نظارت نه رد کل طرح، بلکه 
بیان تعارضات کلی است. این هیأت پس از احصاء موارد مغایرت یا عدم انطباق، در 
قالب یک تعامل مطلوب، با برگزاری نشست های مشترک با کمیسیون  های مجلس ، 
اصلاح طرح ها و لوایح را به نحوی که منطبق بر سیاست های کلی نظام باشد، دنبال 
می کند. او اضافه کرد: مانند همان اتفاقی که در تعامل با شورای نگهبان می افتد و گاهی 
نماینده شورای نگهبان به کمیسیون مربوطه می رود و مسئله حل می شود، درباره 
مجمع هم وضع به همین صورت است.توکلی یادآور شد: اتفاقاً چندین بار مانند همین 
اتفاقی که برای لوایح پالرمو و پولشویی به وجود آمده، برای موارد دیگر پیش آمده که با 
تعامل سازنده بین مجمع و مجلس و تعدیلاتی که صورت گرفت، مسئله حل و فصل 
شد. دیروز با مصوبه مجلس شورای اسلامی لوایح الحاق دولت جمهوری اسلامی ایران 
به کنوانسیون سازمان ملل متحد برای مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی و مبارزه با 
پولشویی برای بررسی به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارسال شد. پیش از این، هیات 
عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام به این دو لایحه ایراد وارد کرده بود. وظیفه 

این هیات بررسی و مقایسه موارد ارجاعی با سیاستهای کلی نظام است.
 

معاون امور مجلس رییس جمهوری:

طرح استعفای وزیر صنعت 
در راستای تضعیف دولت است

معاون امور مجلس رییس جمهوری، طرح استعفای وزیر صنعت، معدن و تجارت 
را در ادامه روند تضعیف دولت و در راستای تخریب روحیه مردم و مسئولان دانست و 
گفت: محمد شریعتمداری کماکان و با توان مضاعف به انجام وظیفه خود مشغول است.

»حسینعلی امیری« در پاسخ به سوالی درباره این که بعضی از استیضاح کنندگان 
وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشتند شریعتمداری برای عدم پاسخگویی و فرار 
از استیضاح نمایندگان مجلس استعفا داده است، تاکید کرد: پیش از این هم بیان کردم 
استعفایی در کار نیست که فرار از زیر بار مسئولیت و پاسخگویی باشد.وی افزود: وزیر 
صنعت، معدن و تجارت از وزیران با تجربه، مسئولیت پذیر و قوی دولت تدبیر و امید 
است و آماده پاسخگویی و رفع هرگونه ابهام و دغدغه نمایندگان مجلس است.معاون 
امور مجلس رییس جمهوری تصریح کرد: همه اعضای دولت از ابتدای کار به رییس 
جمهوری اعلام کردند که در هر مرحله و مقطعی که مصالح و منافع کشور اقتضاء می 

کند و لازم دانستند هر تصمیمی که درباره هر یک از آنها صلاح ببینند، اتخاذ کنند.

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس:

بیانیه 1+4 بیان حقانیت ایران 
در تعهد به برجام است

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
گفت: بیانیه ۱+۴ در حمایت از ایران نشانه حقانیت جمهوری اسلامی در تعهد به برجام 

و بدعهدی آمریکا نسبت به آن است.
کمال دهقانی فیروزآبادی ، در مورد نشست وزیران خارجه ایران و ۱+۴ افزود: صدور 
بیانیه در حمایت از ایران و علیه آمریکا اقدام مثبتی بود که از سوی ۱+۴ صورت گرفت.

وی ابراز امیدواری کرد: اینگونه اقدامات در سطح بین المللی ادامه یابد تا همه به حقانیت 
جمهوری اسلامی ایران در موضوع برجام پی ببرند.نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس اضافه کرد: ما باید پا به پای این اقدام در جهت افزایش روابط 
اقتصادی با کشورهای دیگر و کنار زدن موانع و تقویت دیپلماسی اقتصادی حرکت کنیم.

دهقانی فیروزآبادی بیان کرد: ما انتظارمان این است که دکتر روحانی رئیس جمهوری 
در سخنرانی امروز خود در سازمان ملل بر حقانیت جمهوری اسلامی ایران در موضوع 
برجام تاکید کرده و تعهدات کشورهای ۱+۴ را به آنها یادآور شود که به صورت عملی باید 

اقدامات لازم را انجام دهند زیرا منافع ملی ما نباید مورد دست اندازی آمریکا قرار گیرد.

سرمقـاله

یادداشت

خبــر

سـفیر اسـبق ایـران در مقـر اروپایـی 
سـازمان ملل متحد در ژنـو با بیان اینکه 
اینکه حسـن روحانی خود باید در جلسه 
شـورای امنیت شـرکت کند، تاکید کرد: 
وقتـی ظریف در جلسـه شـورای امنیت 
شـرکت کنـد، بـه دلیـل آنکـه هم طـراز 
بـا رئیس جمهـور امریـکا نیسـت، ترامپ 
می توانـد بـه وی عتـاب و خطـاب کند و 

بـه ظریـف بی احترامـی کند.
سـیدعلی خـرم در گفت وگو بـا ایلنا، با 
اشـاره به برگزاری نشست شورای امنیت 
بـه ریاسـت رئیس جمهور آمریـکا گفت: 
ترامـپ در صحنـه داخلی به صـورت پی 
در پی و پشـت سـرهم شـاهد شکست و 
نزدیـک شـدن به اسـتیضاح اسـت. او در 
صحنه جهانـی با همه کشـورها درافتاده 
و هیچ کسـی از ترامپ دل خوشـی ندارد.

وی ادامـه داد: حتـی در قضیـه بهبـود 
رابطـه بـا کره شـمالی بـرای کسـب آبرو 
از نامـه کیم جونـگ ایل این اسـتنتاج را 
کرد که کره شـمالی در حال خلع سـلاح 
اتمـی اسـت ولـی در عمـل هیـچ اتفـاق 

خاصـی رخ نداده اسـت.
ایـن کارشـناس مسـائل اروپـا بـا بیـان 
رئیس جمهـور امریـکا و تیـم او در یـک 
ناکامی هـای  بـا  نیـم گذشـته  و  سـال 
اظهـار  اسـت،  بـوده  روبـه رو  بسـیاری 
در  گذشـته  هفته هـای  طـی  داشـت: 
صحنـه داخلـی، ترامـپ و تیـم همـراه 
روسـیه  دخالـت  پرونـده  دلیـل  بـه  او 
در انتخابـات ریاسـت جمهـوری سـال 
جمهوریخواهـان  سـوی  از  هـم   ۲۰۱۶
و هـم از سـوی دموکرات هـا بـه شـدت 
تحـت فشـار قـرار گرفتـه اسـت و حتی 
مجلـس نمایندگان امریـکا که اکثریتش 
در اختیـار جمهوریخواهان اسـت، قانونی 
را وضـع کرد مبنـی بر آنکه کشـورهایی 
که در انتخابـات امریکا دخالت می کنند، 

مشـمول تحریـم می شـود.
* ترامـپ دنبـال نمایشـی ماننـد 

شـوی کـره شـمالی اسـت
خـرم افـزود: ترامـپ تحت این شـرایط، 
بـه دنبـال اجـرای شـو و نمایشـی مانند 
شـوی کره شـمالی اسـت تا از این طریق 
اندکـی از مخالفت هـا بـا خـود را بکاهد و 

جلسه شـورای امنیت سازمان ملل نیز از 
همین مقوله اسـت.

جلسـات  برگـزاری  تشـریح  در  وی 
شـورای امنیـت تصریـح کـرد: هـر یـک 
از کشـورهای عضـو شـورای امنیـت بـه 
صورت دوره ای ریاسـت شـورای امنیت را 
برعهـده می  گیرنـد. در ماه جـاری ایالات 
متحده ریاست شـورای امنیت را برعهده 
می  گیـرد و از این نظر ترامپ گفته اسـت 
که در یک جلسـه خودم ریاسـت جلسه 
را برعهـده می گیـرم. منعـی در ایـن باره 
وجـود نـدارد ولـی حضـور رئیس جمهور 
درخصوص مسـائل بسـیار مهـم و کلان 
جهانی اسـت و به طور مثـال، اوباما در دو 

جلسـه شـورای امنیت شـرکت کرد.
* آمریـکا فکـر می کـرد ایـران در 
امنیـت شـرکت  جلسـه شـورای 

نمی کنـد
سـفیر اسـبق ایـران در چیـن و لیبی با 
یـادآوری اینکه برگزاری جلسـه شـورای 
امنیـت بـا موضـوع بـه پیشـنهاد نیکـی 
هیلـی بـود، خاطرنشـان کـرد: آنهـا فکر 
می کردنـد کـه بـا طـرح موضـوع ایـران 
در جلسـه شـورای امنیـت، ایـران پـس 
می زنـد و تنهـا بـه شـعار دادن و محکوم 
کردن اکتفا می کند و در جلسـه شـرکت 
نمی کنـد و علیرغـم آنکـه عـده ای هـم 
در داخـل بـه فکـر سـنگ اندازی بـوده و 
می گفتند ایران نباید شـرکت کند، ایران 
آماده شـرکت در جلسه شـورای امنیت و 
دفـاع از خویـش و محکـوم کـردن دولت 

امریکا اسـت.

آنکـه  از  اینکـه پـس  بیـان  بـا  خـرم 
امریکایی هـا متوجـه شـدند کـه ایـران 
قصـد دارد بـه صورت تمام قـد در مقابل 
ایالات متحده بایسـتاد، تصمیم گرفتند 
تا مانع شـرکت ایران در جلسـه شـورای 
امنیت شـوند، ابراز داشـت: از طرفی، در 
صورتـی کـه نتانیاهـو بـرای حضـور در 
جلسـه اعـلام آمادگـی کرده بـود ولی از 
آنجایـی که جلسـه ارتباطی با اسـرائیل 
نداشـت، او هم نمی توانسـت در جلسـه 
باشـد و بـه همیـن خاطـر بـرای آنکـه 
نبـودن وی را جبران کرده و مانع حضور 
ایـران شـوند، اعلام شـد موضوع جلسـه 
را بـه موضوع خلع سـلاح و عدم اشـاعه 

تغییـر داده اند.
* عدم حضور ایـران پاس گل دادن 

به ترامپ قلمداد می  شـود
وی در پاسـخ بـه انتقاداتی که می گویند 
ایـران نبایـد در جلسـه شـورای امنیـت 
حاضـر شـود؟ بیـان کـرد: اگـر کسـی از 
شـما به دادگاه شـکایت بکند و ادعاهایی 
را علیه شـما مطرح کند، شـما به دادگاه 
می رویـد یا خیـر؟ از نظر حقوقـی، وقتی 
جلسـه دادگاه تشـکیل شـود و شـما بـه 
دادگاه نرویـد، دادگاه براسـاس ادله ای که 
طـرف مقابل شـما داده، شـما را محکوم 
می کند. پس عقل سـلیم می گوید شـما 
بـه دادگاه برویـد تـا براسـاس ادعاهـای 

ترامپ شـما محکوم نشـوید.
این اسـتاد حقوق بین الملـل اضافه کرد: 
مـا نبایـد فکـر کنیـم کـه غیبت ایـران 
موجب عدم مشـروعیت نشسـت شورای 

امنیت می شـود. شـورای امنیت با حضور 
یـا بـی حضـور ایـران مشـروعیت دارد و 
عدم حضـور ایران می تواند فـرار کردن از 
پاسخگویی و پاس گل دادن به ترامپ در 

یک عرصـه جهانی قلمداد شـود.
* ترامـپ بـه ظریف بـه دلیل عدم 
هم طـرازی عتاب و خطـاب می کند

خـرم با تاکیـد بر اینکه حسـن روحانی 
خـود بایـد در این جلسـه شـرکت کند، 
یـادآور شـد: وقتـی ظریـف در جلسـه 
شـورای امنیـت شـرکت کنـد، بـه دلیل 
آنکـه هم طـراز بـا رئیس جمهـور امریـکا 
نیسـت، ترامـپ می توانـد بـه وی عتـاب 
و خطـاب کنـد و بـه ظریـف بی احترامی 
کنـد امـا وقتـی رئیس جمهـور شـرکت 
کنـد، ترامـپ بـه دلیـل هم طـراز بـودن 
رعایـت  بـه  مجبـور  وی  بـا  روحانـی 
تشـریفات دیپلماتیـک و برخـی اصـول 
اسـت.وی ادامـه داد: البتـه ظریـف نیـز 
می توانـد در ایـن جلسـه شـرکت کنـد 
و برخـی از سـوالات را وی پاسـخ دهـد. 
یادمـان باشـد کـه خـوب حـرف زدن و 
تسـلط بـه زبـان انگلیسـی شـرط لازم 
هسـت ولی شـرط کافی نیست و مهمتر 
از هـر چیز، هم طرازی و هم شـانی اسـت.
* روحانی در جلسـه شورای امنیت 
حمله کند و تهاجمی سـخن بگوید

این تحلیلگر مسـائل سیاست خارجی 
بـا بیان اینکه در این جلسـه نسـبت به 
برجـام، فعالیت هـای منطقـه ای، تـوان 
و...  حقوق بشـر  و  تروریسـم  موشـکی، 
سـخن گفتـه می شـود، عنـوان کـرد: 
نکتـه مهمی که روحانی در این جلسـه 
بایـد  ملـل  سـازمان  سـخنرانی  در  و 
رعایـت کند این اسـت که سـخنان وی 
بایـد اقناع کننـده باشـد. وی باید حمله 
کنـد و تهاجمی سـخن بگویـد و تاکید 
کنـد کـه تحریم هـای امریـکا نـه فقط 
حکومـت بلکـه مـردم ایـران را نشـانه 
گرفتـه اسـت و مانند وکلای فرانسـوی 
لاهـه  دادگاه  در  ایـران  انگلیسـی  و 
سـخن بگوید؛ نه آنکه بـرای تبلیغات و 
مصرف داخلی، سـخنان شـعاری بگوید 
چراکـه با شـعاری سـخن گفتـن ایران 

بازنـده خواهـد بود.

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: رئیس جمهور در سخنرانی خود در 
سازمان ملل پیشنهاد کند تا یک تعریف شفاف از تروریست توسط سازمان های بین المللی 
ارائه شود تا از این به بعد بر اساس اراده قدرت ها و دولت ها تروریست گسترش پیدا نکند.

غلامرضا مصباحی مقدم در گفت وگو با ایسنا با اشاره به سخنرانی پیش روی حسن 
روحانی در مجمع عمومی سازمان ملل، اظهار کرد: مهم ترین مسئله ای که آقای رئیس 
جمهور می تواند در سخنرانی امسال خود مطرح کند، نقض پیمان است. نقض پیمان در 
روابط بین المللی یعنی اینکه دیگر نمی توان به پیمان ها اعتماد کرد. روابط بین الملل بر 
اساس اعتماد متقابل درست شده است. اگر قرار باشد اعتماد متقابلی شکل نگیرد، هیچ 
قرارداد و عهدنامه ای را نمی توان مورد اعتماد قرار داد.وی ادامه داد: از آنجایی می گوییم 
نقص پیمان در روابط بین المللی مهم است که باعث می شود تا دیگر در عرصه سیاست به 
ویژه سیاست بین المللی سنگ روی سنگ بند نشود. بنابراین رئیس جمهور بر این نکته 
تاکید کند که دولت آمریکا پیمان شکن است و نسبت به ایران پیمان شکنی کرده است.

این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام سپس گفت: نظام جمهوری اسلامی ایران 
یک نظام مستقل است و با نظارت آژانس بین المللی انرژی اتمی اعتمادی میان دنیا ایجاد 
شده است که ایران به دنبال دست یافتن به سلاح اتمی نیست. سلاح غیراتمی هم یک 

سلاح متعارف است که همه کشورها می توانند از آن برای دفاع کشور خودشان استفاده 
کنند.مصباحی مقدم خاطرنشان کرد: طی ۲۰۰ سال گذشت کسی سراغ ندارد که ایران 
به کشوری حمله کرده باشد. ایران همیشه در موضع دفاع قرار داشته است الان هم در 
همین موضع است. موضع دفاع قدرت چانه زنی ما را بالا برده است. اینها تمام موضوعاتی 
است که رئیس جمهور باید آنها را مطرح کند.وی سپس گفت: بحث بعدی که ایشان 
باید به آن اشاره کنند، بحث تروریست است. تروریست طی دهه های اخیر ساخته و 
پرداخته قدرت های اسکتباری بوده است. آنها تروریسم را ایجاد می کنند و این موضوع 
در اعتراف رئیس جمهور آمریکا و وزیر خارجه اسبق این کشور خانم کلینتون است.این 
استاد دانشگاه ادامه داد: حمایت کنندگان از تروریست ها در منطقه ما از کسانی هستند 
که بهترین روابط را با آمریکا و اسرائیل دارند. خود اسرائیل یک دولت تروریستی است و 
با ترور بر سر کار آمده است.وی تصریح کرد: باید به دنیا گفت ملت هایی که از مرزهای 
خود دفاع می کنند و در مقابل تجاوز بیگانگان می ایستند، تروریست نیستند. معنی ندارد 
که آنها را تروریسم بنامند.مصباحی مقدم در پایان گفت: رئیس جمهور پیشنهاد کند تا 
یک تعریف شفاف از تروریست توسط سازمان های بین المللی ارائه شود تا از این به بعد بر 

اساس اراده قدرت ها و دولت ها تروریست گسترش پیدا نکند.

اخبــار

کارشناس مسائل بین المللی با اشاره 
به اینکه این اجلاس یک فرصت تاریخی 
و استثنایی برای ایران است، گفت: در 
این اجلاس هر کشوری به دنبال منافع 

ملی است.
نوذر شفیعی در گفت وگویی درباره 
اهمیت این اجلاس برای ایران، افزود: 
محلی  بین المللی  سازمان های  صحن 
دل نگرانی ها،  دغدغه ها،  بیان  برای 
است.  کشورها  مطالبات  و  دیدگاه ها 
به  عبارتی  دیگر صحن  ادامه داد:  وی 
سازمان های بین المللی عرصه  ای برای 
دیپلماسی است، به همین خاطر به آن 
دیپلماسی سازمان های بین المللی گفته 
می شود. عضو اسبق کمیسیون امنیت 
ملی خاطرنشان کرد: هر کشوری که 
می کند  پیدا  حضور  سازمان  این  در 
می تواند دیدگاه های خود را در رابطه با 
مسائل مختلف مطرح کند و این مسائل 
یا خاص سیاست خارجی یک کشور و 
یا یک موضوع عام بین المللی است که 
برای همه کشورها می تواند یک دغدغه 
باشد.این کارشناسی مسائل بین المللی با 
بیان این که در هر حال در این اجلاس 
مطرح  را  خود  دیدگاه های  کشورها 

عمومی  مجمع  شد:  یادآور  می کنند، 
رکن دموکراتیک سازمان ملل است چرا 
که همه کشورها در آن عضو هستند و 
همه فرصت برابر دارند. شفیعی ادامه داد: 
برخلاف شورای امنیت که فقط ۵ کشور 
از حق وتو برخوردار هستند در مجمع 
اظهارنظر  حق  کشورها  همه  عمومی 
برابر  رأی  دارای  اعضا  همه  و  دارند 
هستند و به حاکمیت همه اعضاء احترام 
گذاشته می شود، بنابراین مجمع عمومی 
ملل  سازمان  رکن  دموکراتیک ترین 
متحد است. وی تصریح کرد: درحالی  
که سران و نمایندگان عالی رتبه کشورها 
برای  دارند،  حضور  اجلاس  این  در 
اسلامی  جمهوری  رسمی  دیپلماسی 
ایران فرصت بسیار خوبی است که بتواند 

بر اذهان عمومی تأثیرگذار باشد. 
این کارشناسی مسائل بین المللی 
اضافه کرد: امروزه تسخیر ذهن، مغز و 
اولیه  اولویت  جزو  آنها  بر  تأثیرگذاری 
کشورها است که اصطلاحاً به آن افکار 
عمومی بین المللی گفته می شود.شفیعی 
در خصوص اهمیت دیدارهای دوجانبه 
رییس جمهوری در این سفر هم گفت: 
یکی از فرصت هایی که برای کشورمان 

در این اجلاس ایجاد می شود دیدارهای 
حاشیه ای دو و یا چندجانبه ای است و 
فرصتی است که رییس جمهوری بتواند 
با مقامات عالی رتبه کشورها در یکجا 
و در یک محل دیدار و گفت وگو کند.

رییس  دیدارها  این  در  داد:  ادامه  وی 
اسلامی  جمهوری  موضع  جمهوری 
ایران را بیان کرده و ذهن آن ها را درباره 
مسائل و مشکلاتی که وجود دارد به آن 
موضوع معطوف می کند چراکه گاهی 
اوقات ذهن بسیاری از سیاست مداران 
حاوی اطلاعات غلط است و این اجلاس 
زمینه خوبی است برای اینکه ایران بتواند 
بیان  ادامه  در  کند.وی  استفاده  آن  از 
کرد: درمجموع به هر شکلی که بتوان 
جلوه هایی از سیاست خارجی را اجرا و 
دیدگاه های جمهوری اسلامی ایران را 
مطرح کرد، صحن سازمان ملل متحد 
به خصوص مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد که نمایندگان همه کشورها در 
آنجا حضور دارند یک فرصت تاریخی 
و استثنایی است.شفیعی تاکید کرد: اگر 
ایران در این اجلاس شرکت نمی کرد 
می داد،  دشمنان  به  را  خودش  جای 
بنابراین این اجلاس ظرفیتی است که 

ایران از آن استفاده خواهد کرد.وی در 
خصوص اینکه ترامپ در این اجلاس به 
دنبال چه خواهد بود، اظهار داشت: هر 
کشوری سیاست خارجی و منافع ملی 
خود را تعقیب می کند و آقای ترامپ 
هم درست و یا غلط منافع ملی خودش 
را دنبال کرده و در صحن سازمان ملل 
دیدگاه های  طرح  برای  فرصت  این  از 
محدودیت  ایجاد  برای  هم  و  خودش 
برای ایران و ایجاد جنگ روانی و فضای 
استفاده می کند.  ایران  نامناسب علیه 
کارشناس مسائل بین المللی یادآور شد: 
بنابراین بودن ترامپ و موضع گیری هایی 
انجام می دهد، اهمیت  ایران  که علیه 
حضور ایران در این اجلاس را دوچندان 
می کند زیر این حضور می تواند سخنان 
ترامپ را خنثی کند و درصورت غیبت 
در این اجلاس ترامپ قادر بود بر افکار 
عمومی تأثیر بگذارد. شفیعی به وجود 
خاطرنشان  و  کرد  اشاره  نرم  جنگ 
نرم  جنگ  ویژگی های  از  یکی  کرد: 
و  ایران  و  است  اذهان  بر  تأثیرگذاری 
در  هستند  تلاش  در  دو  هر  آمریکا 
راستای منافع ملی کشور خود در اذهان 

عمومی تأثیر بگذارند.

نوذر شفیعی کارشناس مسائل بین المللی:

نشست مجمع عمومی سازمان ملل فرصت تاریخی برای ایران است

خرم تحلیلگر مسائل سیاست خارجی: 

رئیس جمهور در سازمان ملل برای مصرف داخلی سخن نگوید

مصباحی مقدم: 

رئیس جمهور پیشنهاد کند یک تعریف واحد و شفاف از تروریسم ارائه شود

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: لوایح الحاق 
دولت جمهوری اسلامی ایران به کنوانسیون سازمان 
ملل متحد برای مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی 
برای  قانون مبارزه پولشویی  )پالرمو( و لایحه اصلاح 
فرستاده  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  به  بررسی 

می شود.
علی لاریجانی در ادامه جلسه علنی روز - سه شنبه - 
مجلس افزود: در مورد این دو لایحه ملاحظاتی از سوی 
شورای نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام وجود 

داشت که آن را به صحن مجمع ارائه داد.
وی افزود: شورای نظارت مجمع تشخیص مصلحت 
نظام معمولا به طور معمول باید لایحه الحاق دولت 
ملل  سازمان  کنوانسیون  به  ایران  اسلامی  جمهوری 
و  فراملی  یافته  سازمان  با جرائم  مبارزه  برای  متحد 
لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشویی را برای بررسی 
به کمیسیون مربوطه می فرستد اما این بار لایحه را به 
شورای نگهبان فرستاد داد از این رو کمیسیون قضایی 
و حقوقی مجلس در موارد تصویب خود این نظرات را 

مد نظر قرار نداد.
برای  لایحه  دو  این  کرد:  تصریح  مجلس  رییس 
مجمع  به  نگهبان  شورای  سوی  از  بیشتر  بررسی 
تشخیص مصلحت ارسال می شود تا در صحن مجمع 
رسیدگی شود زیرا ملاحظات شورای نظارت این مجمع 

قرار  در کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس مدنظر 
گرفته نشده است.

این  البته  شد:  یادآور  حال  عین  در  لاریجانی 
کمیسیون نیز می توانست این نظرات را در نظر نگیرد. 
وی خاطرنشان کرد: شورای نگهبان می تواند پس 
از تصویب این لایحه درمورد آن به مجمع تشخیص 

اعلام نظر کند.
این موضوع در جلسه  یادآور شد:  رییس مجلس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام بحث شد اما اعضای 
محسن  داشتند،  ایراد  اظهارنظر  این  درمورد  مجمع 
رضایی دبیر مجمع نیز در آن جلسه اعلام کرد که اگر 
این نظرات را قبول ندارید لایحه به صحن مجمع بیاید 

و در آن جا مورد بررسی قرار گیرد. 
لاریجانی تصریح کرد: بعد از این که این لوایح در 
قرار  بررسی  مورد  نظام  تشخحیص مصلحت  مجمع 
اعمال  بود،  درست  نظارت  شورای  نظر  اگر  گرفت، 
می شود در غیر این صورت همان قانون مجلس اجرا 

خواهد شد. 
 FATF به  مربوط  لایحه  چهار  ایرنا،  گزارش  به 
شامل لوایح »اصلاح قانون مبارزه با پولشویی«، »اصلاح 
قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم«، »الحاق ایران به 
کنوانسیون بین المللی مبارزه با تامین مالی تروریسم« و 
»الحاق ایران به کنوانسیون سازمان ملل برای مقابله با 

جرایم سازمان یافته فراملی - پالرمو« در ماه های اخیر 
بحث هایی را به همراه داشته است.

از این چهار مورد، دو لایحه نخست که به دنبال 
اصلاح قوانین داخلی است به تصویب مجلس رسید 
به  ایران  الحاق  لایحه  شد،  نگهبان  شورای  راهی  و 
کنوانسیون بین المللی مبارزه با تامین مالی تروریسم 
نیز با توجه به اعتراض ها و انتقادات برخی نمایندگان 
اصولگرا از تاریخ ۲۰ خردادماه به مدت دو ماه در مجلس 

مسکوت ماند .
تصویب  از  پس  نیز  پالرمو  به  ایران  الحاق  لایحه 

مجلس در شورای نگهبان بررسی شد.
سخنگوی شورای نگهبان اخیرا اعلام کرد که لایحه 
»اصلاح قانون مبارزه با پولشویی« صرفنظر از ایرادات 
ماهیتی آن، با یک ایراد شکلی مواجه است که با توجه 
به قضایی بودن لایحه و ضرورت تقدیم آن توسط رییس 
قوه قضاییه، مغایر بند ۲ اصل ۱۵۸ قانون اساسی است.

به  ایران  الحاق  لایحه  خصوص  در  افزود:  وی 
کنوانسیون پالرمو نیز علاوه بر ایرادات ماهوی و شکلی، 
دو ایراد از سوی مجمع تشخیص مصلحت نظام نسبت 
وجود دارد که شامل 'مغایرت با سیاست های اقتصاد 
مقاومتی و سیاست های امنیتی' است که این دو ایراد 
نیز مطابق اصل ۱۱۰ قانون اساسی از سوی شورای 

نگهبان به مجلس اعلام شد.

رییس مجلس:

لوایح مبارزه با پولشویی و پالرمو به مجمع فرستاده می شود

آذر منصوری

مصطفی داننده
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اقتصادی

ممنوعیت صادرات گوجه فرنگی باید از ابتدای تابستان اعمال می شد

دستورآقایوزیر3ماهدیرصادرشد!

دبیر سندیکای صنایع کنسرو ایران از افزایش سه برابری قیمت هر کیلوگرم 
گوجه فرنگی تحویلی به کارخانجات تولید رب گوجه فرنگی خبر داد و گفت: ممنوعیت 
صادرات گوجه فرنگی از ابتدای تابستان درخواست شده بود اما وزیر صنعت به تازگی 
دستور آن را داده که از اوج فصل برداشت گذشته ایم و گوجه فرنگی ها صادر شده اند!

درپی کاهش عرضه گوجه فرنگی در بازار مصرف و افزایش چند برابری قیمت آن، 
تولید و قیمت رب گوجه فرنگی نیز تحت تاثیر قرار گرفته که محمد میررضوی 
برداشت  فصل  ابتدای  همان  از  کرد:  اظهار  باره  این  در  ایسنا،  با  گفت وگو  در 
گوجه فرنگی هشدار داده بودیم که در سال جاری با توجه به کم آبی پیش آمده با 
کمبود گوجه فرنگی روبرو خواهیم بود و در جلسات برگزار شده در وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، وزارت جهاد کشاورزی و کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی 
درخواست ممنوعیت صادرات این محصول را ارائه کردیم که به تازگی، دستور 
ممنوعیت صادرات گوجه فرنگی توسط وزیر صنعت، معدن و تجارت صادر شده 

است.
وی ادامه داد: متاسفانه این تصمیم زمانی اتخاذ شده که از اوج فصل برداشت 

گوجه فرنگی گذر کرده ایم و در اواخر فصل برداشت قرار داریم.
با بیان این که سال گذشته هر کیلوگرم  ایران  دبیر سندیکای صنایع کنسرو 
گوجه فرنگی تحویل داده شده به کارخانه رقمی معادل ۳۰۰ تا ۳۵۰ تومان داشت، 
ادامه داد: از ابتدای تابستان سال جاری این رقم به ۷۰۰ تومان افزایش یافت و در 
حال حاضر هر کیلوگرم گوجه فرنگی تحویل به کارخانه با قیمتی معادل ۲۲۰۰ 

تومان به ازای هر کیلوگرم ارائه می شود.
قوطی های رب و درهایش هم گران شد

رضوی با بیان این که قیمت قوطی رب گوجه فرنگی چهار تا پنج برابر افزایش 
یافته است و قیمت درب آسان بازشو و درب معمولی رب گوجه فرنگی نیز به 
شدت افزایش پیدا کرده است، اظهار کرد: هر مورد درب آسان باز شوی رب قوطی 
گوجه فرنگی ۲۵۰ تومان بوده که به حدود ۸۰۰ تومان رسیده و قیمت درب معمولی 

از ۲۰۰ تومان به ۵۰۰ تومان افزایش یافته است.
دبیر سندیکای صنایع کنسرو ایران ادامه داد: حال که با افزایش چند برابری قیمت 
مواد اولیه تولید رب گوجه فرنگی روبرو هستیم سوال این است که قیمت واقعی این 

محصولات تا چه میزان می تواند افزایش یابد؟
وی با بیان این که پس از اعلام دولت مبنی بر مابه التفاوت نرخ ارز ۸۰۰۰ تومانی 
نسبت به ارز ۴۲۰۰ تومانی توسط واردکنندگان با مشکل تامین مواد اولیه رب گوجه 
روبرو شدیم، خاطر نشان کرد: به همین دلیل عده ای کالای خود را ترخیص نکردند 

و کارخانجات بدون مواد اولیه باقی ماندند.
سود هنگفت از صادرات گوجه فرنگی

میررضوی در ادامه صحبت هایش یادآور شد: در مقطعی از زمان به وزارت جهاد 
کشاورزی اعلام کردیم که متاسفانه نفع حاصل از تولید گوجه فرنگی به جیب کشاورز 
واقعی نمی رود و دلالان و واسطه گران با توجه به شرایط اقتصادی کشور گوجه فرنگی 
را در مرز به فروش می رسانند و به دلیل تفاوت قیمت ارزی سود هنگفتی به جیب 
می زنند. صادرکنندگان به عراق و افغانستان تا یک ماه قبل از ارائه  دلار در سامانه 
نیما معاف بودند و به همین دلیل برخی افراد گوجه فرنگی را به صورت خام به عراق 
می بردند و دلار دریافتی را با قیمت مناسب در داخل کشور به فروش می رساندند و 

سود مناسبی به جیب می زدند.
دبیر سندیکای صنایع کنسرو ایران افزود: در حال حاضر کارخانجات تولید رب 
گوجه فرنگی با کمبود مواد اولیه مواجه  هستند و اگر قرار است شرایط به همین 
منوال ادامه یابد با کمبود تولید کنسروهایی روبرو خواهیم بود که مبنای تولید آنها 

رب گوجه فرنگی است.
خطر در کمین کارخانه های چندین و چند ساله

وی در خصوص این که چه راهکاری به منظور جلوگیری از کمبود مواد اولیه 
کارخانجات تولید رب گوجه فرنگی ارائه می کنید، گفت: باید در ارتباط با گوجه فرنگی 
با توزیع مناسب حتما به دست  به نحو مناسبی تصمیم گیری شود و  وارداتی 
واحدهای مورد نیاز برسد، در غیر این صورت در آینده با بحران تعطیلی کارخانجاتی 

روبرو خواهیم بود که سالیان سال انواع کنسرو و کچاپ را تولید می کنند.
میررضوی همچنین در پاسخ به سوالی مبنی بر این که به دلیل افزایش قیمت 
قوطی فلزی برخی از تولید کنندگان به سمت استفاده از شیشه در بسته بندی 
خود رو آورده اند، اظهار کرد: استفاده از شیشه در گذشته هم مطرح بود و مشتری 
خاص خود را داشت اما در حال حاضر با توجه به کمبود و گرانی قوطی فلزی و به 
صرفه بودن بسته بندی شیشه ای به نظر می رسد شیشه بتواند جایگزین مناسبی برای 
فلز باشد و با توجه به در دسترس نبودن، گران نبودن و لزوم پرداخت نقدی در تامین 

قوطی های فلزی شیشه را جایگزین مناسبی برای این بسته بندی دانست.

حدود یک هفته از رسانه ای شدن ماجرای »سکه ثامن« می گذرد؛ در این مدت مجوز دهندگان این 
شرکت هر یک به شکلی تلاش کرده اند از بار مسئولیت خود در زمینه نظارت بر عملکرد آن بکاهند 

و یا از آن شانه خالی کنند.
با رسانه ای شدن ماجرا، مال باختگان اعلام کردند که به اتکای مجوز صادره از اتحادیه طلا، نماد 
تجارت الکترونیکی وزارت صنعت و نیز نماد رسانه دیجیتال وزارت ارشاد به این شرکت اعتماد کرده و 

سرمایه های خود را در اختیار آن قرار دارند.
هفته پایانی شهریورماه با وقوع بحران در سکه ثامن و بسته شدن فضای مبادلات الکترونیکی آن 
به روی کاربران، اتحادیه طلا اعلام کرد که مجوزی به ثامن نداده هرچند که چند روز بعد مشخص 
شد از اتحادیه زرگران بناب در آذربایجان شرقی مجوز داشته و به اتکای همان، کسب و کار خود را به 
تبریز و تهران منتقل کرده، نماد تجارت الکترونیک از وزارت صنعت گرفته و کسب و کار خود را در 
زمینه طلای آبشده ادامه داده و همزمان با اوج گیری بهای سکه طلا در بازار، به سمت خرید و فروش 
مسکوکات طلا سوق داده است. این داستان، مصداق ناهماهنگی بین دستگاه های متولی صدور مجوز 
است که بیش از پیش ضرورت استقرار دولت الکترونیک که همه مجوزها یکپارچه صادر و به صورت 

برخط بر آن نظارت شود را آشکار می سازد.
* چه کسانی حق فروش طلا و سکه دارند؟

تا پیش از تصویب دستورالعمل فعالیت صرافی ها در شورای پول و اعتبار، صرافی ها مجوز خود را 
از اتحادیه سکه و صراف تهران دریافت می کردند و مجاز به فروش سکه و ارز بودند اما با تصویب این 
دستورالعمل ورق برگشت و صرافی ها فقط باید مجوز خود را از بانک مرکزی بگیرند. زیرا طبق ماده 11 
قانون پولی و بانکی کشور، تنظیم مقررات مربوط به معاملات ارزی و طلا از وظایف بانک مرکزی است.

با تهیه دستورالعمل  خاص صرافی ها، آنها از شمول صنوف خارج شدند و اتحادیه، کانون و انجمن 
آنها نیز نمی  تواند صنفی و وزارتخانه ای باشد. همچنین با استناد به مصوبه چهارم آذر 1۳9۲ شورای 
عالی امنیت ملی و نامه معاونت امور اقتصادی و بازرگانی وزارت صنعت، معدن و تجارت، رسته صرافی 
از رسته های تحت پوشش اتحادیه صنف طلا و جواهر حذف و همه پروانه های کسب صادره از سوی 

آن اتحادیه در رسته سکه و صراف باطل شده است.
به این ترتیب صرافی هایی که از بانک مرکزی مجوز فعالیت می گیرند، می توانند نسبت به خرید و 
فروش مسکوک طلای ضرب شده توسط بانک مرکزی نیز اقدام کنند که البته براساس دستورالعمل 
بانک مرکزی صرافی حق انجام هرگونه عملیات صرافی )خرید و فروش ارز و سکه( در فضای اینترنتی 
یا مجازی را ندارد.گروه دومی که می توانند سکه بفروشند، واحدهای صنفی طلافروشی هستند که از 
اتحادیه طلا مجوز می گیرند؛ به گفته آیت محمدولی رئیس اتحادیه طلا و جواهر، این اتحادیه دو نوع 
مجوز »سکه فروشی« و »فروش مصنوعات و مسکوکات طلا« دارد که هر دو به واحد صنفی فیزیکی 
داده می شود و کسانی که مجوز می گیرند باید در محدوده جغرافیایی مشخص کالای خود را عرضه 

کنند و حق فروش اینترنتی ندارند.
* دو تخلف صنفی ثامن

براساس اطلاعاتی که اتحادیه طلا و وزارت صنعت ارایه کرده اند، سکه ثامن در سال 1۳9۵ با مجوز 
واحد صنفی فروش طلا در شهرستان بناب آذربایجان شرقی فعالیت خود را آغاز کرد اما پس از مدتی 

کسب و کار خود را به تهران انتقال داد و وارد خرید و فروش آنلاین طلای آبشده و سکه شد.
این در حالی است که طبق تبصره ماده 1۲ قانون نظام صنفی »در صورت عدم فعالیت بیش از 6 
ماه واحد صنفی بدون اطلاع اتحادیه مربوطه یا تغییر محل کسب یا نوع فعالیت توسط صاحب پروانه 
کسب یا واگذاری محل صنفی دارای پروانه کسب به غیر، اتحادیه موظف است پس از اخطار 1۵  روزه 

به واحد صنفی مزبور پروانه کسب را ابطال کند.«

تخلف نخست اینکه برای فعالیت در تهران باید مجوز صنفی از اتحادیه طلا و جواهر تهران اخذ می 
کرد و دیگر اینکه مجوزی که دریافت کرده بود، برای عرضه فیزیکی کالا بود اما وارد تجارت الکترونیکی 

طلا شد که ممنوع است.
البته نمی توان از اهمال صورت گرفته از سوی اتحادیه طلا نیز چشم پوشی کرد که پس از حدود ۲ 
سال فعالیت غیرمجاز ثامن در فضای مجازی، برای پمپ آن و اقدام های قانونی دست به کار شده است.

به تازگی این اتحادیه به اعضای خود هشدار داده است با توجه به مشکلات متعدد ایجاد شده در 
خرید و فروش طلا و سکه در فضای مجازی و نبود قوانین و بسترهای لازم برای انجام این گونه 
معاملات، هرگونه دادوستد طلا، جواهر و سکه در فضای مجازی بپرهیزند زیرا این کار از نظر این 

اتحادیه غیرقانونی است و عواقب ناشی از آن متوجه معامله گران خواهد بود.
علی عوض پور دبیر اتاق اصناف ایران در این باره به ایرنا گفت: واحدهای صنفی برای فعالیت در فضای 
مجازی باید از اتحادیه کشوری فروشگاه های مجازی مجوز بگیرند؛ شرکت یاد شده نیز به این اتحادیه 

مراجعه کرده بود اما چون مدارک آن کافی نبود، مجوزی به آن داده نشد.
به گفته وی، البته اتحادیه طلا به دلیل تخلف های انجام شده، بارها به سکه ثامن تذکر داده بود که 

از سوی گردانندگان آن نادیده گرفته شد.
* اهمال در صدور نماد تجارت الکترونیک

اهمال دیگر را وزارت صنعت، معدن و تجارت با صدور نماد تجارت الکترونیک به این شرکت مرتکب 
شد که در اطلاعیه مرکز توسعه تجارت الکترونیکی نیز به آن اشاره شده است؛ در این اطلاعیه تاکید 
شده که »نماد اعتماد الکترونیکی سکه ثامن به استناد مجوز اتحادیه زرگران شهرستان بناب آذربایجان 
شرقی در 1۳ مرداد 9۵ و پس از استعلام اطلاعات هویتی، صلاحیت فردی، تکمیل فرآیند ارزیابی و 

تایید آن در تاریخ ۷ تیر 96 برای فروش طلا و جواهر اعطا شد.«
این نماد الکترونیکی در حالی به این واحد صنفی آن هم طلا فروشی داده شده که فروش اینترنتی 
سکه از سوی بانک مرکزی برای صرافی ها غیرمجاز بوده و اتحادیه طلا نیز آن را ممنوع می داند؛ 
موضوعی که مرکز تجارت الکترونیکی نیز به آن اذعان کرده و در اطلاعیه خود نوشته است »فروش 
اینترنتی سکه بنا به مصوبه شورای پول و اعتبار غیر مجاز است« حال پرسش اینکه وقتی این مرکز می 
دانسته خرید و فروش اینترنتی سکه غیرمجاز است، بر چه مبنای نماد تجارت الکترونیک به متقاضی 

داده است که همان نماد مستمسکی برای موجه جلوه دادن کسب و کار باشد؟
نکته قابل تامل دیگر این اطلاعیه اینکه نوشته »این کسب و کار در زمان تمدید اعتبار نماد در تاریخ 
۴ تیر 9۷ شکایت باز و بدون پاسخ نداشته است«؛ یعنی تا آن زمان اتحادیه طلا از این واحد شکایتی 

نکرده و مرکز تجارت الکترونیک نیز به صرف اینکه شاکی ندارد، مجوز را تمدید کرده است.
در ادامه این اطلاعیه یادآوری شده که سکه ثامن »در زمان تمدید اعتبار و در نظارت های دوره ای در 
خصوص تخلف فروش سکه تذکرات لازم را دریافت کرده و بنا به بررسی انجام شده این سایت در آن 
مقطع زمانی اقدام به اصلاح موارد مرتبط با فروش سکه کرده و فعالیت کاری خود را به فروش طلای 
آب شده و طلا اصلاح کرده است اما بار دیگر در مقطع زمانی بعد از آن، از عناوین فروش سکه در سایت 
خود استفاده کرده است«. این عبارت ها نشان می دهد وقتی دستگاه های متولی مجوزی می دهند، 
نظارتی بر ادامه کار ندارند و زمانی که تخلفی روی می دهد و عده ای متضرر می شوند، یا با اقدام های 

انجام شده توجیه می کنند و یا به کل منکر اشتباهات خود می شوند.
همانطور که مرکز تجارت الکترونیکی در اطلاعیه خود نوشته است »با فرآیند رسیدگی به تخلفات، 
نماد اعتماد این کسب و کار به دلیل عدم پاسخگویی مناسب، عملکرد نادرست و ابطال مجوز فعالیت 
فیزیکی اتحادیه زرگران )در تاریخ ۲۵ شهریور 9۷( تعلیق و درخواست لغو درگاه پرداخت بانکی آن 
انجام شده است.«  با این اوصاف مرکز تجارت الکترونیکی در حالی از مسئولیت خود شانه خالی کرده 
که براساس همین نماد تجارت الکترونیکی، متهم توانسته برای سایت خود مجوز پرداخت الکترونیک 

بگیرد و به شاپرک متصل شود؛ اقدامی که بدون آن امکان کلاهبرداری از مردم وجود نداشت.
* تخلف رسانه ای در ماجرای سکه ثامن

یکی دیگر از مواردی که مال باختگان سکه ثامن در گفت و گو با ایرنا به آن تاکید داشتند، درج آگهی 
و خبرهای تبلیغاتی این شرکت در رسانه های معتبر و برخی پایگاه های خبری بوده است موضوعی 
که در گذشته نیز درباره موسسه های غیرمجاز وجود داشت و آگهی آنها از تلویزیون پخش شده بود و 

مردم به همین دلیل به آنها اعتماد کرده بودند.
مستندات مال باختگان حکایت از آن دارد که نه تنها برخی خبرگزاری ها و پایگاه های خبری، آگهی 
و خبر تبلیغاتی برای ثامن منتشر کرده بودند بلکه یکی از سایت های اعلام نرخ طلا و سکه که برخی 

به اشتباه آن را وابسته به اتحادیه طلا می دانند نیز ماه ها آگهی تبلیغاتی برای آن در نظر گرفته بود.
این در حالی است که پیگیری ایرنا نشان می دهد سایت رسمی اتحادیه طلا و جواهر در دست 

طراحی است و اکنون به طور آزمایشی فعالیت می کند و هنوز به طور رسمی فعال نشده است.
* ثبت آسان شرکت و ناهماهنگی بین قوا

ثبت شرکت یکی از آسان ترین راه های ممکن برای راه اندازی یک کسب و کار است و صدالبته 
شرکت های زیادی نیز هستند که حاضرند در این زمینه به فرد مشاوره داده یا به وکالت از فرد، همه 
مراحل ثبت شرکت را طی کنند؛ کافی است به آگهی های درج شده در نشریات کاغذی و فضای 

دیجیتال نگاهی بیندازید که وعده ثبت شرکت را حتی یک روزه می دهند.
سکه ثامن از این حربه برای جلب مشتریان خود استفاده کرده و مجوز شرکت بازرگانی »آریو پرگاس 
آیلین« را در تاریخ ۲۴ آبان 96 با موضوع »ارایه کلیه فعالیت های تجاری و خدمات بازرگانی، خرید و 
فروش و خدمات پس از فروش کلیه کالاهای مجاز بازرگانی، خرید و فروش، صادرات و واردات مجاز 

بازرگانی، گشایش اعتبارات و ال سی برای شرکت نزد بانک ها، ترخیص کالا از گمرکات داخلی، اخذ 
و اعطای نمایندگی شرکت های معتبر داخلی و خارجی، انعقاد قرارداد با کلیه اشخاص حقیقی و 
حقوقی، ایجاد شعب و نمایندگی در داخل و خارج کشور، اخذ وام و اعتبارات بانکی به صورت ارزی 
و ریالی از کلیه بانک های داخلی و خارجی، شرکت در کلیه مناقصات، پیمان ها و مزایدات دولتی و 
خصوصی اعم از داخلی و بین المللی، برگزاری و شرکت در کلیه همایش ها و سمینارها و کنفرانس 
های مختلف داخلی و خارجی ارایه خدمات مشاوره ای در زمینه فعالیت شرکت در صورت لزوم پس 
از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذی ربط« از اداره ثبت شرکت ها و موسسه های غیرتجاری تبریز 

دریافت کرده است.
به سادگی می توان دریافت که این شرکت در زمان ثبت، اعلام نکرده که قصد ورود به عرصه طلا و 
سکه را دارد همچنان که ثبت شرکت ها نیز با ذکر عبارت »در صورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم 
از مراجع ذی ربط« تاکید کرده که اگر صاحب شرکت قصد فعالیت در اموری دارد که باید مجوزهای 

دیگری اخذ کند، باید از مراجع ذی ربط مجوز بگیرد.
علت این کار چندان پیچیده نیست؛ سازمان ثبت شرکت ها زیرمجموعه قوه قضاییه است و »مراجع 
ذی ربط« به طور عموم در حوزه عملکردی قوه مجریه و یا اصناف می گنجد. راه حل ساده رفع این 
مشکل اتصال سامانه های اطلاعاتی نهادهای حاکمیتی به مدد دولت الکترونیک است هرچند که به 
گفته محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، قوه قضاییه در این زمینه همکاری 

ندارد زیرا از نظر متولیان آن پای استقلال این قوه در میان است.
البته در موضوع موسسه های غیرمجاز نیز همین ناهماهنگی بین قوا کار دست دولت داد زیرا با 
حکم قاضی در مشهد، در شرایطی که هنوز هشت تعاونی ادغام شده در کاسپین امور اداری و تسویه 
حساب های خود را انجام نداده بودند، همه دفترچه ها و سردر شعب آنها به »کاسپین« تغییر کرد و 
بسیاری از مردم با این تصور که امور انجام شده و فعالیت ها زیر نظر بانک مرکزی شدند، در تعاونی 

های سابق حساب افتتاح کردند.
* چرا خرید و فروش آنلاین سکه ممنوع است؟

ممنوعیت خرید و فروش آنلاین سکه، طلا و ارز داستان امروز نیست و ممنوعیت آن از حدود چهار 
سال پیش وضع شده؛ علت آن تنها یک چیز است، »توانایی طلا برای جانشینی پول در حالی که 

کالاهای دیگری که در فضای مجازی این قابلیت را ندارند.«
جایگاه طلا به عنوان یک فلز گرانبها نه تنها در مبادلات مالی ایران بلکه در بازارهای جهانی سبب 
شده تا خرید و فروش فیزیکی آن اصل باشد یعنی خریدار اطمینان یابد که کالا عیناً تحویل او می شود.

در احکام اسلامی نیز یکی از اصول صحت تجارت را تحویل کالا به خریدار می دانند در حالی که در 
سایت های غیرمجاز خرید و فروش طلا که چند ماهی است به دلیل تلاطم در بازار، کسب و کارشان 
رونق گرفته، این احتمال وجود دارد که خرید سکه به صورت صوری انجام شود؛ یعنی فرد پول خرید 
سکه را واریز کند اما کالا را دریافت نکند و بعد همان سکه ای که وجود خارجی ندارد را در فضای 

مجازی به فرد دیگری بفروشد و سود کسب کند.
در سکه ثامن نیز رویه دادوستدها به همین شکل بوده است؛ یکی از مال باختگان که حدود 1۰۰ 
میلیون تومان در آن سرمایه گذاری کرده بود، به ایرنا گفت که با وجود خرید، سکه فیزیکی تحویل 

خریدار نمی شد بلکه در حساب ما وجود داشت و اگر می خواستیم به فرد دیگر می فروختیم.
رئیس اتحادیه طلا در این باره به ایرنا می گوید: اینکه در فضای مجازی کالایی را بدون آنکه تحویل 
بگیری، به فرد دیگری بفروشی این معنی را می دهد کالایی که وجود ندارد، دادوستد شده که از نظر 

شرعی نیز این معامله اشکال دارد و باطل است.
وی گفت: در گذشته نیز شاهد دلالان سرپایی در بازار طلا و سکه بودیم که شبیه همین کار را می 
کردند؛ امروز سکه ای را به فردی می فروختند بدون آنکه کالا تحویل دهند و فردا همان سکه را از فرد 
می خریدند که بساط آنها جمع شد اما گویا همان رویه به فضای مجازی کشیده شده است و در سایت 

ها به همین شکل طلا خرید و فروش می شود.
* آخرین وضعیت پرونده ثامن

در هر صورت با اهمال های انجام شده، اکنون جمعی از مردم زیان دیده اند؛ حجت الاسلام 
غلامحسین محسنی اژه ای سخنگوی قوه قضاییه گفته است که متهم این پرونده )فرهاد زاهدی فر( 
در دسترس نیست و برخی می گویند فرار کرده است؛ اگر متهم با پول فرار کرده باشد و اموال او در 
کشور کفاف ندهد و مردم هم از قوه انتظار بازگرداندن اموال خود را داشته باشند، قوه قضاییه چه می 

تواند بکند. آیا همیشه اموال شناسایی شده به میزان بدهکاری است.
اژه ای ادامه داد: 6۰۰ نفر تاکنون شکایت کردند و نمی دانیم چقدر اموال منقول و غیرمنقول از او 
در دسترس است که هنوز به این مرحله نرسیدیم. در تارنمای سکه ثامن نیز این اطلاعیه منتشر شده 
که »بنا به دستور بازپرس پرونده در صورتی که مدیران و دست اندرکاران سایت، خود حضوری داشته 
باشند و در جهت تأدیه حقوق کاربران سایت و رفع ابهام و نگرانی آنها حضور و مراجعه و همکاری 
کنند، دستگاه قضایی در جهت حل مشکلات مردم بدون نگاه به برخورد قضایی و انتظامی، تا رفع کامل 
مشکلات حادث شده در کنار همه خواهد بود، لذا افراد مذکور شخصاً با در دست داشتن مدارک در 
اسرع وقت جهت پیگیری و هماهنگی به شعبه ۵ بازپرسی دادسرای ناحیه ۳1 تهران مراجعه نمایند«.

البته باید گفت که بجز ثامن چندین سایت خرید و فروش آنلاین طلا و سکه نیز در فضای مجازی 
فعالند که اتحادیه طلا از نامه نگاری با نهادهای ذی ربط برای جلوگیری از ادامه فعالیت آنها خبر داده 
است. اکنون باید منتظر بررسی های دستگاه قضا در پرونده سکه ثامن بود هرچند نتیجه کار، هرچه 

باشد نمی تواند اهمال های صورت گرفته را توجیه کند.

 اهمال کاری یا ضعف نظارت مجوزدهندگان 

مسئولیت »سکه ثامن« با کیست؟

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1-رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰11۲۷6 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9۵11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۲1 
آقای یوسف قلیزاده فرزند صحبت علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۵۰  مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1961 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عباس جواهری. )م الف  ۲6۴۴(
۲- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰111۳9 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰11111 
آقای مسیح اله بابائی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 1۲۵/۲9 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1۸۲۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدحسین شریفی . )م الف ۲6۴۵ (
۳- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰111۵1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9۲11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۷1۴ 
آقای محمدجعفر قهرمانی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 116/1۴ مترمربع پلاک شماره ۳۵ فرعی از ۲۳۴۰  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از کبری حاضری یزدی . )م الف ۲6۴6 (
۴- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۰۸۸۸ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9611۴۴۳۰۰۰۲۰۰1۸۳9 
آقای محمدعلی کفایتی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 16۵/۲۳ مترمربع پلاک شماره 1۸ فرعی از 19۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالقاسم حق پناه. )م الف ۲6۴۷ (
۵- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰11۴۴۰ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9۷11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷1۳ 
آقای محمدرضا جندقی فرزند مهدی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 1۲۰۰  مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۵66/1۰69/۲۷۳9 و ۲۵6۷  اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی /سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی. )م 

الف  ۲6۴۸(
6- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰111۵6 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰1۴111 
آقای مرتضی محمدی فرزند عیسی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵9/۷۵  مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۳۲1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیداحمد و سیدمحمود رضوی . )م الف ۲6۴9  (
۷- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۰9۵6 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰۰1۵۵۰ 
آقای حسین احد طجری فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 91/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۲۰ فرعی از 196۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عزت اله فولادی . )م الف ۲6۵۰ (
۸- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰11۰9۷ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰1۴6۲6 
آقای جمشید خسروی فرزند مختارعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 6۰/1۵  مترمربع پلاک شماره ۲۲۰ فرعی از 19۵6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قربانعلی شکوه زاده . )م الف ۲6۵1 (
9- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۲6۳9 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰1۸۲6۷ 
آقای احمد مقصودی فرزند نظامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 1۰۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از  ۲۳۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی زندیه. )م الف ۲6۵۲ (
1۰- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۰96۷ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9611۴۴۳۰۰۰۲۰۰1۴۴۵ 
آقای امیر بیات فرزند صفرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۸1 مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۲۳۰۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالقاسم و موسی میره ای فرزند محمد. )م الف ۲6۵۳ (
11- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰111۵۴ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰۰96۴۴ 
آقای میرمحمود میرمحمدی قویدلان فرزند میررحیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 1۰۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از 19۷۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیداحمد فاتحی. )م الف ۲6۵۴ (
1۲- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸9۴۲ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9۳11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۸۷ 
آقای حمیدرضا شوکتی نیکو فرزند هدایت در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 1۳۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲19۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسن کاشف. )م الف ۲۸1۳  (
1۳- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۲۲۰1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰19۳۵۴ 

آقای ابوالفضل دهقانی فرزند آقامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۵۵ مترمربع پلاک شماره فرعی ۲۳19 از  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از هدایت اله ملائی. )م الف ۲۸۲۴ (
1۴- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۰96۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9611۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۴۰ 
خانم سمیه زند فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  11۲ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۲۳۳۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی اصغر چراغی. )م الف  ۲۸۲۵(
1۵- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۳۰61 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9۵11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۵۲ 
آقای حاتم حسیندوست فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت  1۸۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲1۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی / سند مالکیت مشاعی برابر صفحه ۸1 دفتر ۷۰6. )م 

الف  ۲۸۲6(
16- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۰9۰6 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9۲11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳9۴9 
آقای مسلم صادق پور فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  9۳/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۲۰ فرعی از  19۴۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسینعلی و محمدعلی و ربابه و فاطمه بیگدلی ورثه عباس 

بیگدلی و زهرا بیگدلی. )م الف ۲۸۲۷(
1۷- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۸111 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰16۵۲۳ 
آقای محمدحسین اسکندری فرزند محمد اسماعیل در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 96 مترمربع پلاک شماره  19 فرعی از  1۸۷۸ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی متقاضی 9۰/۷۰/ 
مالک رسمی و از سیدرضا و سیدحسین شریفی نسبت به ۵/۳۰ مترمربع. خریداری عادی کرده 

است. )م الف  ۲۸۲۸(
1۸- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۲۸69 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9611۴۴۳۰۰۰۲۰۰1۳9۸ 
خانم محبوبه انصاری فرزند عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 1۳۲ مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 1۸۷۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدمرتضی رضوی. )م الف ۲۸۲9 (
19- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۰9۴۵ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9۵11۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰11۵ 
آقای محمدرضا ونک فرزند علیمراد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۲ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1۸۴۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامحسین دهقان سانیچ. )م الف ۲۸۳۰  (
۲۰- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۲1۰۴ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰1۳۴۷6 
آقای براتعلی محمدیی فرد فرزند شیرخان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 1۲1 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 196۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدمحمد رضویان توسط حسین رضویان خریداری 

کرده است. )م الف ۲۸۳1 (
۲1- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰1۲۸۷۵ مربوط به پرونده کلاسه 1۳9۲11۴۴۳۰۰۰۲۰۰19۷۰ 
آقای عباسعلی صلواتی رهقی فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۷۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۵9۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین محمد صالحی . )م الف ۲۸۳۲ (
۲۲- رای شماره 1۳9۷6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۰19 مربوط به پرونده کلاسه 1۳9111۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۳۵۲ 
آقای ذبیح اله ندیری زارع فرزند سیف اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۷۲ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲1۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از تقی خطیبی. )م الف ۲۸۳۳ (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 
1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/06/19 تاریخ انتشار دوم: 1397/07/04
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۷6۰۳۳۰۰۰1۰۰۸۳۰6 شماره  رای   -1
1۳9۳11۴۴۳۰۰۰1۰۰۰۴۰۳آقای یاسر موسوی فرزند تقی در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 19/6۰ مترمربع پلاک شماره 116۷1 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف ۲۸1۴(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۷6۰۳۳۰۰۰1۰۰6۴۴۲ شماره  رای   -۲
در  اسداله  فرزند  انرجان  غفاری  جلیل  آقای   1۳9۳11۴۴۳۰۰۰1۰۰۰۵۰۷
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 16۰ مترمربع پلاک شماره ۲۷ فرعی از  
11۰۳۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی.)م الف ۲۸1۵ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۷6۰۳۳۰۰۰1۰۰96۵۴ شماره  رای   -۳
1۳9611۴۴۳۰۰۰1۰۰16۵۸ آقای ابوالفضل عسگری فرزند ابراهیم در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۲۸9/۴۵ مترمربع پلاک شماره  1۰۴۵۵ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به 

شماره 1۸۰۰۷1 و سند رسمی به شماره ۸6۰۲۳ و سند صلح به شماره 1۷۵6۲ 
.)م الف ۲۸16(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۷6۰۳۳۰۰۰1۰۰۵۳۷6 شماره  رای   -۴
در  فرزند سیدحسن  احمدی  سیدمهدی  آقای   1۳9۷11۴۴۳۰۰۰1۰۰۰1۲1
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۴۰  مترمربع پلاک شماره  111۰۰ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی. )م الف ۲۸1۷ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳966۰۳۳۰۰۰1۰1۴۳6۲ شماره  رای   -۵
در  احمد  فرزند  میمی  رمضانی  ابوالقاسم  آقای   1۳9111۴۴۳۰۰۰1۰۰۴۰۴۸
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۰۰ مترمربع پلاک شماره  ۷1۲ فرعی از 
111۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از سیدحسین مدرسی. )م الف ۲۸1۸ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۷6۰۳۳۰۰۰1۰۰6۰۵۳ شماره  رای   -6
1۳9۴11۴۴۳۰۰۰1۰۰1۰6۷ آقای محمد اسماعیلی نظر فرزند محمدحسین در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۰۵/۲9 مترمربع پلاک شماره 1۰۸۸۳ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۵۵9 و دفتر ۵6۰ به موجب سند قطعی ۳۴۳۵. 
)م الف ۲۸19(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۷6۰۳۳۰۰۰1۰۰۴۲۸۴ شماره  رای   -۷
در  عبداله  فرزند  بیدگلی  نگاری  محمود  آقای   1۳9611۴۴۳۰۰۰1۰۰1۵19
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت  11۷/1۵ مترمربع پلاک شماره  1۰۸۷۷  
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی. )م الف ۲۸۲۰ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۷6۰۳۳۰۰۰1۰۰۸۰۵6 شماره  رای   -۸
1۳9611۴۴۳۰۰۰1۰۰1۴۸۴ آقای رضا ابراهیمی کهکی فرزند علیرضا در دو دانگ 
مشاع از  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 16۰ مترمربع پلاک 
شماره  1۰۸6۸ و 1۰۸69 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم خریداری طی سند رسمی. )م الف ۲۸۲1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۷6۰۳۳۰۰۰1۰۰۸۰۵۵ شماره  رای   -9
1۳9611۴۴۳۰۰۰1۰۰1۴۸۳ خانم منیر احسن فرزند محمد در دو دانگ از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 16۰ مترمربع پلاک شماره  
1۰۸6۸ و 1۰۸69 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سند رسمی. )م الف ۲۸۲۲( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۷6۰۳۳۰۰۰1۰۰۷9۵۵ شماره  رای   -1۰
1۳9611۴۴۳۰۰۰1۰۰1۴۸۲ آقای ابوالفضل آرانی فرزند رمضانعلی در دو دانگ 
از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 16۰ مترمربع پلاک شماره  
1۰۸6۸ و 1۰۸69 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سسند رسمی . )م الف ۲۸۲۳ (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/06/19 تاریخ انتشار دوم: 1397/07/04
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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گل به خودی مسؤولان صبا را نابود کرد

پرونده 15 ساله حضور صبا در فوتبال ایران 
بسته شد

 

تیم فوتبال صبای قم با سابقه حضور در مسابقات لیگ قهرمانان آسیا با گل به خودی 
مسوولان استان قم بعد از 10 سال نمایندگی این استان در سطح اول فوتبال ایران 

عملا نابود شد.
تیمی که از سال 1383 با نام صباباتری با بزرگان فوتبال ایران در لیگ برتر فوتبال ایران 
حضور داشت و بعد از سه فصل نمایندگی تهران در لیگ برتر، از فصل 88 - 1387 جام 

خلیج فارس نماینده استان قم در لیگ برتر شد، به دست قمی ها نابود شد.
این تیم در زمان انتقال از وزارت دفاع به استانداری قم، از صباباتری به صبای قم تغییر 
نام داد و 9 فصل متوالی با هر شرایطی که داشت به نمایندگی از استان قم در بالاترین 
سطح رقابت های باشگاهی فوتبال ایران یعنی لیگ برتر جام خلیج  فارس به میدان رفت 
اما اکنون تنها خاطره ای از صبا در ذهن ها باقی مانده و این هنر مسوولان استان قم است. 

پایان 10 سال حضور صبای قم در سطح اول فوتبال ایران
موضوع نابودی صبا داستان بلندی دارد که تمام قمی ها هم علاقمندان به فوتبال و 
طرفداران صبا وهم کسانی که منتقد و منتظر نابودی این تیم بودند به خوبی از آن 
آگاهی دارند، صبا بعد از 9 سال نمایندگی فوتبال قم در لیگ برتر و یک سال حضور 
در لیگ دسته اول جام آزادگان سرانجام در مهر ماه سال 1397 به دست فراموشی و 

نابودی سپرده شد.
صبا که متولی آن استانداری قم است بعد از سقوط از بازی های فصل 96 - 1395 لیگ 
برتر ایران و تداوم ناکامی های خود به دلیل بی تدبیری و ضعف مدیریت خود در فصل 97 
- 1396 لیگ دسته اول فوتبال باشگاه های کشور، امسال باید در فصل 98 - 1397 لیگ 
دسته دوم ایران به میدان می رفت اما متولیان این تیم در قم آنقدر نسبت به این سرمایه 
بزرگ ورزش قم بی تفاوتی به خرج دادند تا اینکه صبا از فوتبال ایران کنار گذاشته شد.

 غیبت صبا در فصل جدید لیگ آزادگان
این در حالی است که بازی های فصل 98 - 1397 لیگ دسته دوم فوتبال ایران از نیمه 
شهریور ماه آغاز شده و صبای قم باید در هفته نخست به مصاف تیم مس شهر بابک 
می رفت اما در این دیدار غیبت کرد تا سازمان لیگ تنها یک هفته به صبا برای ادامه 

حضور در لیگ دسته دوم فرصت بدهد.
با توجه به اینکه بی تفاوتی نسبت به سرنوشت این سرمایه بزرگ ورزش قم از ماه ها 
قبل برنامه ریزی شده و مدیریت می شد، صبا اصلا تشکیلاتی نداشت که از هفته دوم 
رقابت های این فصل لیگ دسته دوم جام آزادگان به میدان برود، به همین دلیل در 

بازی دوم نیز غیبت کرد.
 ضعف مدیریت و نداشتن حامی مالی در صبا

صبای قم راهی را ادامه داد که پیش از این تیم های لیگ برتری دیگری نیز شهید 
قندی یزد، شهرداری بندرعباس، راه آهن تهران و نفت تهران در پیش گرفته بودند، 
تیم هایی که مشکل بزرگشان ضعف مدیریت و نداشتن حامی مالی بود و برای همیشه 

نام آنها در فوتبال ایران به خاطره ها پیوست.
صبای قم در هفته دوم رقابت های این فصل لیگ دسته دوم فوتبال باشگاه های ایران 
حضور پیدا نکرد تا کمیته مسابقات لیگ دسته دوم این تیم را همانند راه آهن تهران 
که وضعیتی مشابه داشت، عملا از بازی های فصل 98 - 1397 لیگ دسته دوم جام 

آزادگان کنار گذاشته شد.
 پرونده صبا روی میز مراجع ذی صلاح

غیبت صبای قم در مصاف هفته دوم با تیم بعثت کرمانشاه منجر به این شد که کمیته 
مسابقات سازمان لیگ، صبا را از جدول مسابقات کنار  گذاشته و این تیم را به سقوط به 
دو رده پائین تر فوتبال باشگاهی ایران محکوم کند، ضمن اینکه پرونده صبا برای گرفتن 

تصمیم های بعدی به مراجع ذی  صلاح ارجاع خواهد شد. 
شفیعی راد: صبا به 2 دسته پائین تر رقابت های باشگاهی سقوط کرد

مسوول کمیته مسابقات لیگ دسته دوم سازمان لیگ فوتبال ایران در این خصوص 
اظهار کرد: در هفته نخست بازی ها سه مسابقه برگزار نشد که دلیل عدم برگزاری دو 
بازی، تشکیل نشدن پرونده تیم های راه آهن تهران و صبای قم بود، ضمن اینکه در هفته 

دوم  نیز شرایط دو تیم راه آهن و صبا تکرار شد.
مهرداد شفیعی راد خاطرنشان کرد: برای تعیین وضعیت نهایی دو تیم راه آهن و صبای 
قم منتظر گزارش نماینده فدراسیون فوتبال هستیم، ضمن اینکه سازمان لیگ دسته 
دوم نیز گزارش خود را به کمیته انضباطی ارسال کرده، با این حال چیزی که قطعی 
شده این است که هر تیمی در دو مسابقه متوالی خود برابر حریفان به میدان نرود به دو 

رده پائین تر سقوط کرده و از جدول مسابقات کنار گذاشته می شود.
 بسته شدن پرونده 15 ساله حضور صبا در فوتبال ایران

به همین سادگی پرونده تیمی که 15 سال در سطح اول رقابت های باشگاهی فوتبال 
ایران حضور داشت و 13 سال در لیگ لیگ برتر به میدان رفته، یک بار قهرمان جام 
حذفی فوتبال ایران شده، عنوان قهرمانی سوپر جام فوتبال ایران را یدک می کشد و سه 
دوره نماینده ایران در لیگ قهرمانان فوتبال باشگاه های آسیا بوده، با بی توجهی مسوولان 

استان قم برای همیشه بسته شد.
حالا دیگر فقط نامی از صبا در تاریخ فوتبال ایران باقی مانده و صبا برای همیشه از 
ذهن ها خارج شد، تیمی که در 9 سال نمایندگی فوتبال قم در لیگ برتر باشگاه های 
کشور دو بار تا نیمه نهایی جام حذفی پیش آمد، یک بار در سال 1391 رتبه چهارم لیگ 

برتر را در قم کسب کرد و به لیگ قهرمانان آسیا رفت.

استقلال از جدایی ابراهیمی، تیام و حسینی ضربه  خوردنه رفتن ساناک!

طاهری:  هواداران نگران جایگاه استقلال 
نباشند،دربی را می بریم 

مربی تیم فوتبال استقلال گفت: آنهایی که می گویند رفتن ساناک باعث چنین اتفاقی 
شده، باید بدانند که چرا تیام، ابراهیمی، حسینی یا نورافکن رفتند. آنها رفتند که استقلال 

ضربه خورده است نه ساناک.
بیژن طاهری در گفت وگویی، در خصوص آخرین شرایط تیم استقلال قبل از دربی 

صحبت هایی را انجام داده که در زیر می خوانید.
شرایط استقلال چطور است؟

وضعیت تیم ما خوب است و در حال تمرین هستیم. روزبه چشمی و فرشید اسماعیلی 
به تمرینات برگشته اند ولی متأسفانه نویمایر را از دست داده ایم و او به این مسابقه 
نمی رسد. شرایط کلی تیممان هم خوب است و مشکل خاصی نداریم. می رویم که 3 

امتیاز را بگیریم.
ارزیابی شما از مسابقه سختی که در پیش دارید چیست؟

این مسابقه از آن بازی هایی نیست که بگویید می توان آن را پیش بینی کرد. نتیجه 
بازی هم بعد از دقیقه 90 مشخص می شود. هر اتفاقی هم ممکن است بیفتد مطمئناً هر 

دو تیم می آیند که بازی را ببرند.
طبیعتاً با توجه به شرایطتان در جدول برای برد به زمین می روید؟

در این بازی نمی شود فقط حمله کرد یا فقط دفاع، ولی ما مثل بازی قبل برنامه مان 
برد است. می رویم که برنده بازی باشیم.

این روزها انتقادات زیادی به خریدهای خارجی استقلال می شود و خیلی ها 
به نویمایر و الحاجی انتقاد می کنند.

واقعیت این است که ما هنوز فرصت کافی به خارجی ها نداده ایم. نویمایر انگشت پایش 
آسیب  دید و با بدشانسی مواجه شد. بازیکن عراقی ما هم عملکرد خوبی داشته و خوب 

عمل کرده است. 
اگر به یاد داشته باشید، در مورد تیام هم در روزهای اول می گفتند او بازیکن خوبی 
نیست و در حد و اندازه استقلال ظاهر نشده، بازیکنان جدید ما هم زمان می خواهند. به 
شخصه می گویم نویمایر بازیکن خوب و باکلاسی است و فقط او را با بدشانسی از دست 
دادیم. وقتی یک بازیکن از تیمی جدا می شود و به تیم های داخلی می رود می گویند 
باید به او زمان بدهیم حالا که بازیکنان خارجی به تیم ما آمده اند طبعاً باید با شرایط و 

فرهنگ ما آشنا شوند.
تماشاگران استقلال از نتایج تیم انتقاد دارند و مدعی هستند این تیم باید در 

هفته های اول بهتر کار می کرد. شما چه نظری دارید؟
آنها صاحبان واقعی استقلال هستند و حق دارند که نظر بدهند، ولی یادتان باشد 
سال گذشته هم تیم وقتی هماهنگ شد به مسابقات برگشت و در آسیا هم خوب 
عمل کرد. مطمئن باشید امسال هم استقلال به جدول برمی گردد و هواداران نگران 
نباشد که تیم در جایگاه یازدهم است. قبول کنید که 50 درصد بازیکنان و ستون های 
اصلی استقلال جدا شده اند. 3 هفته ای نمی شود یک بازیکن را جایگزین ستون های 
تیم کرد. الان استقلال بهتر شده و در بازی برگشت مقابل السد خوب کار کرد و 
فوتبال روانی را به نمایش گذاشت. مطمئن باشید در هفته های بعد شرایط بهتر 

می شود.
این روزها خیلی ها جدایی ساناک را به نتایج استقلال ربط می دهند و مدعی 
هستند نبود او باعث شده تا استقلال دچار افت شود. شما چقدر این صحبت 

را قبول دارید؟
به هر حال ساناک یک عضو کادر فنی بود که طراحی تمرینات را با شفر انجام می داد. 
این را هم بگویم همان زمانی که ساناک در استقلال بود، برنامه را از شفر می گرفت و در 
تمرینات اجرا می کرد، الان هم شرایط همین است. شفر برنامه تمرینات را می نویسد و 
کولی و من اجرا می کنیم. تغییری در روند اجرای تمرینات به وجود نیامده است. آنهایی 
که می گویند رفتن ساناک باعث چنین اتفاقی شده، باید بدانند که چرا تیام، ابراهیمی، 
حسینی یا نورافکن رفتند. آنها رفتند که استقلال ضربه خورده است نه ساناک. شما 
مطمئن باشید اگر آن بازیکنان در استقلال بودند تیم این همه نیاز به زمان نداشت و 

خیلی راحت در مسابقات امسال کارمان را انجام می دادیم.

تیم ملی با کی روش می تواند قهرمان آسیا شود

عابدزاده: در همه دربی ها با تمام وجودم بازی کردم

دروازه بان سابق تیم ملی فوتبال ایران گفت: در کل 13 دربی را تجربه کرده ام در 
صورتی که با تمام وجودم هم برای استقلال و هم برای پرسپولیس در دربی بازی 
کرده ام. طی چند سال اخیر دربی پایتخت بهانه ای است تا با بازیکنان سابق استقلال و 
پرسپولیس که چند سال در این تیم بازی کردند و تجربه دربی را دارند، صحبت کنیم. 
صحبت با احمدرضا عابدزاده که سابقه بازی در هر دو تیم را دارد همیشه جذابیت 
های خودش را دارد.بهانه دربی فرصتی شد تا عابدزاده در مورد عملکرد پسرش و 

شرایط تیم ملی هم صحبت کند.  مشروح  مصاحبه با وی را  در ادامه می خوانید:
این روزها برای شما چطور می گذرد؟

نزدیک به یک سال است که آکادمی عابدزاده فعالیت خود را رسماً آغاز کرده تا 
استعدادهای خوب را شناسایی کند. خدا را شکر در این مدت نتیجه خوبی حاصل 
شده است و توانستیم با تلاش کادر فنی و مدیریت آکادمی که برعهده حامد کاکاوند 
است استعدادهای خوبی را کشف کنیم و زحمت کشیدیم تا بتوانیم مثمر ثمر باشیم.

حامد کاکاوند به عنوان مدیر فعالیت خوبی داشته، زحمات زیادی کشیده و من هم 
سعی کردم تمام امکانات را فراهم کنم. باید بیشتر تلاش کنیم تا نتیجه بهتری به 
دست بیاوریم. در آکادمی عابدزاده سعی کردم با دقت کسانی را که استعداد دارند را 
بررسی کنیم تا بتوانیم با تمرینات ویژه آینده خوبی را برای آنها رقم بزنیم. اگر امکانات 
زمین خوبی داشته باشیم، برنامه بدنسازی و همچنین از لحاظ تغذیه بازیکنان نوجوان 

را تربیت کنیم مطمئناً در آینده تأثیرات بیشتری را خواهیم دید.
یعنی روزی از دل این نوجوانان و جوانان بازیکنان بزرگی به تیم ملی 

معرفی می شوند؟
دروازه بان با سایر بازیکنان هیچ تفاوتی ندارد باید خوب تمرین کند، خوب فوتبال 
بازی کند و خوب یاد بگیرد. می شود با برنامه ریزی دقیق از بین اینها استعدادهای 

خوبی را کشف کرد و به فوتبال معرفی کرد به شرطی که طبق برنامه جلو برویم.
به دربی حساس پایتخت نزدیک می شویم فکر می کنید چه اتفاقی در این 

بازی رخ می دهد؟
پرسپولیس و استقلال یک خانواده هستند. اینها برای ایران هستند که هواداران 
زیادی از این دو تیم حمایت می کنند. هواداران زیادی به عشق این دو تیم به ورزشگاه 
می آیند و از تیم محبوب خود حمایت کنند. شاید تیم هایی باشند در شهرستان ها 
که هواداران خاص خود را داشتند باشند اما استقلال و پرسپولیس را همه ایران 
می شناسند. خود بازیکنان، مدیران، مربیان شرایط این بازی را درک می کنند و 

می دانند چه بازی حساسی را در پیش رو دارند. برای همین مطمئناً توصیه هایی به 
بازیکنان داده می شود با توجه به امکانات و شرایطی که دارند یک بازی جذابی را 
به نمایش بگذارند. امیدوارم یک فوتبال زیبایی را شاهد باشیم که در نهایت نتیجه 

خوبی رقم بخورد. 
از قدیم معتقد بودند سه امتیاز دربی با دیگر بازی ها متفاوت است. 

همه چیز در دربی متفاوت است زمانی که ما بازی می کردیم از دو روز قبل استرس 
داشتیم نه تنها بازیکنان بلکه خانواده های بازیکنان هم استرس زیادی داشتند. مطمئناً 
این بازی باعث می شود تا خانواده ها از دیدن این بازی لذت ببرند. هواداران از ساعت ها 
قبل به ورزشگاه می آیند چرا که همیشه این استرس در بین آنها وجود داشته است.

کدام دربی برای شما جذاب بوده است. با توجه به اینکه هم در استقلال و 
هم در پرسپولیس بازی کردید؟

من زمانی که در استقلال و پرسپولیس بودم همیشه پیروز از زمین خارج شدم. پنج 
بار برای استقلال در دربی بازی کردم و هشت بار برای پرسپولیس و در کل 13 دربی 
را تجربه کرده ام در صورتی که با تمام وجودم هم برای استقلال و هم برای پرسپولیس 
در دربی بازی کرده ام. خوشبختانه زمانی که من به میدان می رفتم با تمام تمرکز وارد 
میدان می شدم چرا که به خاطر هواداران بازی می کردم. همین اتفاق باعث شد تا 
مردم من را دوست داشته باشند و همیشه نسبت به من حس خوبی داشته باشند و 

همیشه سعی کرده ام در دل مردم جای بگیرم.
فکر می کنید چه تیمی در دربی پیروز خواهد شد؟

امیدوارم یک بازی خوبی را شاهد باشیم و هر دو تیم بازی زیبا و تماشاگرپسندی را 
به نمایش بگذارند و در آخر تیمی که حقش است پیروز می شود.

از دربی بگذریم. شاید یکی از اتفاقات مهم احمدرضا عابدزاده حضور 
پسرش به عنوان سنگربان تیم ملی است که توانست در این مدت درخشش 
خوبی داشته باشد. او توانست در لیگ پرتغال و حتی تیم ملی عملکرد 

خوبی داشته باشد. نظر شما در مورد امیر عابدزاده چیست؟
خدا را شکر می کنم که پسرم با تمام وجودش وقت گذاشت، تلاش کرد، تمرین 
کرد و او به صورت آکادمی پله پله رشد کرد و با یک برنامه ریزی تمرینات مناسب و 
استراحت خوب و حتی برنامه غذایی دقیق توانست به این جایگاه برسد. امیر خودش 
خواست که به اینجا رسید. تلاش کرد و به اهدافش هم رسید. ۲0 سال پیش امیر در 
زمین تمرین همراه من بود و شروع کرد.در باشگاه پرسپولیس تمرین کرد و در این 

۲0 سال زحمت کشید و توانست با اراده خودش به تیم ملی راه پیدا کند. خوشحالم 
که الان در لیگ اروپا عملکرد خوبی دارد در لیگ پرتغال به عنوان دروازه بان شماره 
یک ماریتیمو بازی می کند و این برایم افتخار است که پسرم توانسته عملکرد خوبی 
از خود نشان دهد و خدا را شکر مردم ایران می دانند چه افتخاری نصیب من شده و 

از این موضوع من به همراه خانواده خوشحال هستیم.
حضور امیر عابدزاده در جام جهانی باعث شد تا او را با دیگر دروازه بانانی که در 
گذشته پدرشان به عنوان اسطوره در فوتبال جهان حضور داشتند مقایسه شود. شاید 

این اتفاق یک انگیزه خوبی به امیر داده است تا بتواند مثل پدرش بدرخشد.
این موضوع برمی گردد به اینکه خانواده تمام تمرکزش روی امیر بوده تا بتواند به 
اهدافش برسد. من زمانی که به عنوان دروازه بان بازی می کردم و حتی تمرینات خودم 
را انجام می دادم زمانی که امیر ۲ سالش بود پشت دروازه  می نشست تا فقط تمرینات 
من را ببیند و یاد بگیرد. به او می گفتم فقط نگاه کن و یاد بگیر و از همان زمان کودکی 
سعی کردم تمام تکنیک های دروازه بانی را به او یاد بدهم. خدا را شکر این اتفاق نتیجه 
داد. این موضوع باعث می شود تا من به خانواده هایی که در آکادمی من حاضر هستند 
نکات خوبی را یاد بدهم.گفتم اگر قرار است به آکادمی بیایید و عکس یادگاری بگیرید 
هیچ فایده ای ندارد. اگر برای این موضوع آمدید همان موقع بروید. باید بگذارید و 
تلاش کنید تا پسران تان به اهداف خود برسند. باید طبق برنامه فرزندان تان را آموزش 
دهید تا رشد کنند. پسر من هم مثل بقیه فرزندان ایران به صورت آکادمی تلاش کرد، 

وقت گذاشت، تمرین کرد، یاد گرفت و به اهدافش رسید.
به نظر شما کی روش با تیم ملی می تواند در جام ملت های آسیا موفق شود؟

ان شاءالله، من قول می دهم تیم ملی ایران به همراه کی روش بتواند به قهرمانی جام 
ملت های آسیا برسد و با تلاش بازیکنان بتوانیم به آرزوی چندین ساله  مان برسیم و 
امیدوارم این افتخار نصیب ایران شود و دوباره به جایگاه اصلی خود یعنی قهرمانی 

آسیا برسیم.
حضور کی روش در تیم ملی چقدر می تواند مؤثر باشد؟

کی روش با تیم ملی ایران هفت سال است که کار می کند و مطمئناً بعد از این مدت 
می توانیم به اهداف مان برسیم. او تصمیمات خوبی می گیرد در هر پستی چهار یا 
بازیکن به تیم ملی دعوت می شود. روز به روز شرایط تیم ملی بهتر می شود. من واقعاً 
می گویم زحمتی که کی روش در تیم ملی ایران کشیده است نتیجه مثبتی خواهد 
داشت. امیدوارم کی روش با تیم ملی در جام ملت های آسیا افتخارآفرینی کند و در 

تاریخ ثبت شود.
مثل اینکه خیلی امیدوارید که با کی روش به قهرمانی برسیم؟!
مطمئناً همین است. ان شاءالله بعد از مدت ها قهرمان آسیا  می شویم.

بعضی از مربیان لیگ برتر از کارلوس کی روش انتقاد می کنند. نظر شما در 
مورد این نقدها چیست؟

زمانیکه ما در تیم ملی بازی می کردیم طبق برنامه در اختیار سرمربی تیم ملی 
بودیم. به همین صورت در اردوها شرکت می کردیم و سعی می کردیم طبق برنامه 
تیم ملی جلو برویم. نباید ناراحت شویم. اصل عملکرد باشگاه ها در فوتبال ایران به تیم 
ملی ختم می شود و اگر از تیم ملی حمایت نکنیم در آینده نتیجه ای نخواهیم گرفت. 
اگر تیم ملی به جام جهانی رفت این اتفاق دلیلش این است که از تیم ملی حمایت 
شده و همه چیز در اختیار تیم ملی بوده تا توانسته افتخارآفرینی کند. این اتفاق باعث 
شد تا بازیکنان زیادی به لیگ های اروپایی معرفی شود. پس باید با همدلی شرایط 

خوبی را برای تیم ملی مهیا کنیم.
پرسپولیس هم در نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا به مصاف السد خواهد 
رفت. شرایط این تیم را چطور می بینید؟ فکر می کنید پرسپولیس بتواند 

امسال در آسیا به قهرمانی برسد؟
ان اشاءالله. امیدوارم پرسپولیس بتواند عملکرد خوبی داشته باشد. پرسپولیس در 
مسابقات آسیایی با نام ایران به میدان می رود. افتخار ما این است که بتوانند عملکرد 
خوبی داشته باشند. من قول می دهم پرسپولیس در بازی رفت و برگشت السد را 
شکست می دهد و به فینال راه پیدا می کند و امیدوارم در فینال بعد از سال ها به 
قهرمانی آسیا برسد. مطمئناً بچه هایی که در آکادمی های  فوتبال یاد می گیرند 
می توانند از تیم های بزرگی مثل پرسپولیس الگوبرداری کنند و در آینده آنها تأثیر 

خواهد گذاشت. 

اصغر حاجیلو مطرح کرد

شهرآورد 88 آغاز بازگشت استقلال
 به روزهای اوج

گفت:  تهران  استقلال  تیم  سرپرست 
اعتقاد قلبی من بروز اتفاقات خوب در 
پایتخت  های  آبی  برای   88 شهرآورد 
است و بر این باورم این مسابقه حساس 
برای  ما  موفقیت  استارت  تواند  می 

بازگشت به روزهای اوج باشد.
»اصغر حاجیلو« اظهار داشت: از این که 
نتوانستیم انتظارات هواداران استقلال را 
فراهم کنیم ناراحتیم و این بدترین اتفاق 

ممکن برای ماست.
او با تاکید بر این نکته که طرفداران استقلال حق دارند از نتایج نه چندان خوب این 
تیم ناراضی باشند، یادآور شد: این نگرانی را درک می کنیم و از صمیم قلب امیدوارم در 
بازی روز پنجشنبه هفته جاری هدیه خوبی به آنان بدهیم. حاجیلو درباره دلایل ناکامی 
استقلال در مسابقات لیگ برتر نیز یادآور شد: تیم ها مقابل استقلال دفاعی بازی می 
کنند و این شرایط را برای ما سخت می کند، ضمن اینکه بدشانس هم هستیم و در 
بازی هایی که انجام می دهیم به آنچه که استحقاقش را داریم، نمی رسیم. او افزود: این 
درست که استقلال هنوز نتوانسته به تیمی که مد نظر فوتبالدوستان است برسد، ولی 
من به آینده استقلال بسیار خوشبینم و اعتقاد دارم روزهای خوبی انتظار این تیم را می 
کشد. مدیر فوتبالی استقلال در پاسخ به این پرسش که شهرآورد پنجم مهر ماه را چطور 
پیش بینی می کند، گفت: این که پرسپولیس فاصله امتیازی اش با استقلال زیاد است 
ملاک خوبی نیست تا پیش بینی کنیم استقلال نمی تواند در شهرآورد برنده باشد، 
همیشه در بازی های شهرآورد تیمی که امتیازش کمتر بوده عملکرد بهتری را از خود به 
نمایش گذاشته و اغلب اوقات به پیروزی رسیده است. حاجیلو در ادمه به ذکر خاطره ای 
از شهرآوردهای گذشته پرداخت که خود نیز در آن حضور داشت. وی گفت: پرسپولیس 
همه بازی هایش را برده بود و استقلال شرایط خوبی نداشت، وضیعت استقلال از تیم 
امروزی نیز بدتر بود، »ولادیمیر جکیچ« آلمانی سرمربی استقلال بود و تیمی جوان بودیم، 
در ورزشگاه شهید شیرودی کاری کردیم کارستان و با فوتبالی رویایی سه بر صفر برنده از 
زمین خارج شدیم. مدیر فوتبالی استقلال درباره شرایط روحی روانی آبی پوشان پایتخت 
در آستانه شهرآورد پیش رو گفت: بازیکنان استقلال به خوبی از حساسیت این مسابقه 
آگاه هستند و می دانند شهرآورد با تمام بازی های لیگ برتر متفاوت است، بازیکنان 
استقلال در جدال با پرسپولیس از جانشان مایه می گذارند.او به حذف استقلال از لیگ 
قهرمانان آسیا اشاره کرد و گفت: متاسفانه به رغم این که استقلال نمایش خوبی در 
قطر به اجرا گذاشت و حتی می توانست باخت سه بر یک مقابل السد را جبران کند از 
رسیدن به مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا حذف شد، اگر ما مثل دوحه در تهران 
بازی می کردیم الان در این رقابت ها حضور داشتیم.مدیر فوتبالی استقلال درباره تفاوت 
های پرسپولیس و استقلال در لیگ قهرمانان آسیا خاطر نشان ساخت: استقلال در آسیا 
همیشه بیرون از خانه خوب بازی می کند و بر عکس پرسپولیس در خانه عملکرد بهتری 
دارد، چند سال پیش و در زمان سرمربیگری مرحوم ناصر حجازی خارج از ایران تیم 
های قدرتمندی را شکست دادیم اما متاسفانه در فینال مغلوب جوبیلو ایواتای ژاپن شدیم 
و از رسیدن به سومین جام آسیایی بازماندیم. حاجیلو ادامه داد: استقلال به جمع تیم 
های مدعیان قهرمانی باز می گردد و این اصلا برای استقلال که پرافتخارترین تیم ایران 
در قاره کهن محسوب می شود، کار سختی نیست.  پیشکسوت استقلال به نقش شفر 
در بازی روز پنجم مهرماه اشاره کرد و گفت: سرمربی آلمانی استقلال نقش تاثیرگذاری 
در این بازی خواهد داشت و می تواند مرد اول شهرآورد باشد، او از مصاف با پرسپولیس 
فقط سه امتیاز می خواهد.حاجیلو به بهترین خاطره اش از بازی های شهرآورد اشاره 
کرد و گفت: سال 6۲ وقتی به زمین رفتیم ،1۲0 هزار تماشاگر آمده بودند، کنار زمین 
پر بود از هواداران دو تیم، بر روی نورافکن ها افراد زیادی نشسته بودند. او تصریح کرد 
:وقتی به زمین رفتیم پر از استرس بودم، شاید باور نکنید اما از فشار هیجان و ترس زمین 
خودمان را گم کردم پیش خودم گفتم اگر بازیکنان پرسپولیس به سمت من بیایند یعنی 
ناصر حجازی پشت من درون دروازه است. حاجیلو گفت: بعد از چند دقیقه داور به دلیل 
هجوم تماشاگران به نورافکن و دیوارهای استادیوم بازی را برای چند دقیقه تعطیل کرد 
و به رختکن رفتیم، 10 دقیقه ای آنجا بودیم و وقتی برگشتیم دیگر از آن فشار و هیجان 
خبری نبود و بهترین بازی مان را به نمایش گذاشتیم. او افزود: بازی عجیبی بود، رضا 
نعلچگر از سمت راست حرکت کرد حمید درخشان را جا گذاشت، توپ را بر روی درواز 
پرسپولیس سانتر کرد و پرویز مظلومی گل زد. برد بسیار خوبی بود و مطمئن باشید تا ابد 
رکورد پرتماشاگرترین شهرآورد تاریخ به این مسابقه تعلق خواهد داشت. حاجیلو تاکید 
کرد: نکته مهم و با ارزش برای من این است که در پر تماشاگرترین بازی شهرآورد حتی 
یک هوادار از استقلال و پرسپولیس آسیب ندید و همه سالم به خانه هایشان بازگشتند. 
به نظر من دلیلش این بود که دو تیم فوتبال زیبا به اجرا گذاشتند و هوادار ما این مهم 
را به خوبی درک می کند.مدیر فوتبالی استقلال در پایان اظهار داشت: از هواداران عزیز 
استقلال در خواست می کنم با تمام وجود به حمایت تیم محبوبشان بپردازند و حتم 

داشته باشند در شهرآورد اتفاقات خوبی برایشان رقم خواهیم زد.

*رضا جعفری
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5 ماده طبیعی برای کنترل یائسگی
یائسگی در خانم ها علائمی ایجاد می کند که از تغییرات هورمونی ناشی می شود. 
این اثرات در زنان مختلف متفاوت است و در حالت کلی عبارت است از گرگرفتگی، 

مشکلات خواب و تغییر خلق و خوی.
در حال حاضر، درمان های زیادی وجود دارد که برای کاهش عوارض یائسگی مؤثر 
هستند و کیفیت زنان یائسه را بهبود می دهند. اما در کنار این داروها، مواد 100 درصد 
طبیعی نیز وجود دارند که برای کنترل علائم یائسگی کمک کننده هستند. در این 
مطلب به 5 نمونه از این مواد اشاره می کنیم که برای کاهش علائم یائسگی مؤثر هستند. 

با ما همراه باشید.
یائسگی چیست؟

یائسگی دوره اتمام زندگی باروری یک زن است. دوره ای که با تمام شدن قاعدگی ها 
و قدرت باروری کلید می خورد. یائسگی زمانی تشخیص داده می شود که یک زن به 
مدت چند ماه عادت ماهانه را تجربه نمی کند. در حالت کلی دوره یائسگی بین 40 تا 
50 سالگی اتفاق می افتد. در طول این دوره تغییرات زیادی در فعالیت هورمون ها ایجاد 
می شود. به این ترتیب که ترشح هورمون های تولیدمثل مانند استروژن و پروژسترون 
کاهش پیدا می کند. این وضعیت نیز به نوبه خود باعث بروز برخی واکنش های فیزیکی 

و روحی می شود که اکثر خانم ها را با مشکلاتی مواجه می کند.
علائم یائسگی

در ماه ها یا سال های قبل از یائسگی که دوره پیش از یائسگی نامیده می شود، خانم ها 
علائمی تجربه می کنند که می توان به موارد زیر اشاره کرد:

* دوره های قاعدگی نامنظم * خشکی واژینال * لرز، گرگرفتگی یا تعریق شبانه
* اختلالات خواب * تغییر خلق و خوی و بداخلاقی * افزایش وزن و افت سوخت و 

ساز بدن * شکنندگی موها و خشک شدن پوست * کاهش حجم سینه ها
باید گفت که این علائم در همه زن ها یکی نیست. اما به طور کلی نامنظمی دوره های 

قاعدگی قبل از قطع کامل آن امر شایعی است.
محصولات طبیعی برای کنترل یائسگی

مصرف برخی مواد غذایی طبیعی باعث کاهش تغییرات هورمونی بدن زنان می شود. 
مواد مغذی موجود در این مواد باعث بهبود وضعیت جسمی و روحی زنان شده و آن ها 

را سرحال تر می کند.
ریشه ماکا

در سال های اخیر، ریشه ماکا جایگاه بسیار مهمی در بین محصولات گیاهی برای 
کاهش علائم یائسگی کسب کرده است. میزان بالای مواد مغذی ضروری در این گیاه 
باعث کاهش علائمی می شود که در این مرحله به خانم ها حمله می کند. خاستگاه 
این گیاه آمریکای جنوبی است. این غده مفید باعث بهبود فعالیت هورمون ها شده و 
اختلالات آن ها را کاهش می دهد. علاوه بر این، ریشه ماکا باعث بهبود میل جنسی شده 

و اضطراب را کنترل می کند.
چای سبز

چای سبز جایگاه شماره یک در بین نوشیدنی های سالم را از آنِ خود کرده است. این 
چای یک مکمل فوق العاده برای برطرف کردن مشکلات سوخت و ساز بدن است که در 

این دوره در بین خانم ها رایج می شود.
چای سبز حاوی اسیدآمینه معروفی به نام تئانین است که جذب آن در بدن به 
کنترل اختلالات خواب و تعریق شبانه کمک می کند. میزان بالای آنتی اکسیدان ها و 
مواد معدنی ضروری موجود در چای سبز از سلامت مغز محافظت کرده و باعث کاهش 
خطر بروز بیماری های دژنراتیو می شود. این چای سوخت و ساز بدن را تحریک کرده و 

وزن را متعادل نگه می دارد.
گیاه گل مغربی

این مکمل طبیعی منبع اسیدهای چرب ضروری و ترکیبات آنتی اکسیدانی است 
که باعث بهبود سلامتی بدن خانم ها می شود. این گیاه برای کنترل سردردهای مداوم 
و کج خلقی های ناگهانی که در طول یائسگی بروز می کند بسیار مؤثر است. میزان 
ویتامین ها و مواد معدنی باعث بهبود جریان خون شده و قدرت تمرکز ذهنی را بالا 
می برد. همچنین باید بدانید که گل مغزی برای بهبود دردهای توراسیک )دردهای 

ناحیه قفسه سینه( و اختلالات التهابی مؤثر است.
ایزوفلاون سویا

سویا حاوی ترکیباتی به نام ایزوفلاون ها است که از آن ها در ساخت مکمل استفاده 
می کنند. این مکمل ها نیز برای خانم هایی که در دوره یائسگی قرار دارند مفید است. 
این گیاه حاوی میزان بالایی فیتواستروژن ها است که ساختاری شبیه به استروژن 
طبیعی دارد. مصرف این محصول باعث حفظ تعادل هورمونی شده و اثرات منفی افت 
هورمون های تولید مثل را کنترل می کند. این ترکیب مانع از افزایش دمای شبانه بدن 
شده و وضعیت جسمی و روحی خانم ها را بهبود می دهد. البته مصرف ایزوفلاون های 
سویا برای افرادی که نسبت به سویا آلرژی دارند و یا از بیماری های تیروئیدی رنج 
می برند توصیه نمی شود. بهتر است قبل از مصرف این مکمل ها با پزشک مشورت کنید.

ریشه سنبل الطیب
خانم های یائسه به دلیل علائم یائسگی از بی خوابی شبانه رنج می برند. ریشه سنبل 
الطیب یک مکمل طبیعی است که برای این خانم ها بسیار مفید است. خواص آرام بخشی 
سنبل الطیب باعث آرامش بدن و کنترل اضطراب و بی خوابی می شود. علاوه بر این، این 
گیاه برای کاهش حالت گرگرفتگی و فشارهای عضلانی  مفید است.توصیه می شود این 

گیاه را فقط در طول شب مصرف کنید چون باعث خواب آلودگی می شود.

تفاوت کلسترول بد و کلسترول خوب چیست؟

کلسترول، ماده ای نرم و مومی شکل است که از چربی ساخته شده. این ماده در جریان 
خون و همه  سلول  های بدن وجود دارد.

کلسترول، ماده ای نرم و مومی شکل است که از چربی ساخته شده. این ماده در 
جریان خون و همه  سلول  های بدنوجود دارد. کلسترول یکی از مهم  ترین مواد مورد 
نیاز بدن است: وجود میزان کافی از آن برای ساخت دیواره  سلولی، تولید برخی هورمون  
ها، تأمین ویتامین D و ... ضروری است. تفاوت کلسترول با دیگر چربی  های موجود در 
خون این است که این ماده در خون حل نمی  شود. کلسترول به وسیله  لیپوپروتئین  ها 
بین سلول  ها جا به  جا می  شود. لیپوپروتئین  های با چگالی کم که به LDL معروف 
هستند، از انواع بد کلسترول هستند. اگر میزان کلسترول LDL در خون افزایش پیدا 
کند، این کلسترول در دیواره  رگ  های خونی که وظیفه  تغذیه قلب و مغز را دارند، 
رسوب می کند و باعث تنگ شدن این عروق می  شود. این وضعیت می  تواند انعطاف  
پذیری رگ  ها را کم کند و باعث انسداد سرخرگ، انسداد شرایین، ایجاد لخته و در 

نهایت حمله  قلبی یا سکته شود.
در مقابل، لیپو پروتئین  های با چگالی بالا یا HDL به عنوان کلسترول خوب شناخته 
می شوند. حدود یک  چهارم تا یک  سوم کلسترول خون از نوع HDL است. این نوع 
کلسترول برخلاف نوع LDL مانع بروز حمله  قلبی می شود؛ تا جایی که کاهش این 
کلسترول در خون )کمتر از 400 میلی گرم در لیتر( می تواند خطر حمله  قلبی را افزایش 
دهد. این نوع کلسترول با پیشگیری از رسوب کلسترول LDL، از انسداد رگ ها و 

خطرات بعدی جلوگیری می کند.
نوع سومی از کلسترول وجود دارد که به تری  گلیسرید شهرت دارد. تری گلیسرید، از 
چربی  های داخلی بدن ساخته می شود که اضافه وزن، چاقی و رژیم غذایی نامناسب با 
کالری بالا، باعث افزایش آن می شود. در خون افراد با تری  گلیسرید بالا، سطح کلسترول 

بد )LDL( بسیار بیشتر از میزان کلسترول خوب )HDL( است.

یک متخصص طب ایرانی:

زمان هایی که نباید »چای« نوشید
متخصص طب ایرانی گفت: چای سیاه نوشیدنی مفیدی است اما باید توجه کنید که 

در آن از رنگ و طعم دهنده های مصنوعی استفاده نشده باشد.
علیرضا یارقلی متخصص طب ایرانی اظهار داشت: چای سبز از اثرات آنتی اکسیدانی 
بسیار خوبی برخوردار است اما طبق دستور طب ایرانی این نوشیدنی سودازا بوده و 
مصرف زیاد و طولانی مدت آن توصیه نمی شود. وی با اشاره به خواص چای سیاه توضیح 
داد: چای سیاه نیز نوشیدنی مفیدی است اما باید توجه کنید که در آن از رنگ مصنوعی 
و طعم دهنده های مصنوعی استفاده نشده باشد. یارقلی توصیه کرد:  هنگام مصرف چای 
سیاه باید چای به صورت کمرنگ میل شود، همچنین بهتر است از یک ساعت قبل از 
غذا و تا یک ساعت پس از صرف غذا از مصرف چای پرهیز کنیم. این متخصص طب 
ایرانی تصریح کرد: مصرف چای کمرنگ مفید بوده اما به دلیل اینکه مزاج آن گرم و 
خشک است، مصرف زیاد آن باعث سودازایی بدن خواهد شد. وی گفت: به طور مثال 
فردی که به بیماری MS مبتلا است از لحاظ طب سنتی بدن وی مزاج سرد و مرطوب 
دارد که برخی از افراد برای گرم کردن بدن وی داروهای گرم و خشک درجه سه و چهار 
تجویز می کنند که این داروها شاید در طی روزهای اول تأثیر خوبی داشته باشند اما 
با گذشت زمان بیماری فرد تشدید خواهد شد. یارقلی در پایان گفت: همچنین توجه 
داشتید باشید که برخی با تبلیغ چا ی های لاغری به دنبال گمراه کردن افراد هستند 
که در این زمینه نیز اگر از داروهای گیاهی درجه سه و چهار در اینگونه چای ها استفاده 

شده باشد بهتر است قبل از مصرف با پزشک متخصص مشورت کنید.

از نشانه های نیاز به حذف لبنیات 
از رژیم غذایی

داده ها درباره ارتباط بین آکنه و محصولات لبنی قطعی نیستند، اما مصرف لبنیات 
برای برخی افراد می تواند موجب بروز مشکلات پوستی شود.

چه عدم تحمل لاکتوز در شما تشخیص داده شده باشد یا آلرژی به شیر داشته 
باشید و چه این گونه نباشد، محصولات لبنی می توانند برخی عوارض نامطلوب را 

برای بدن شما به همراه داشته باشند.
علائم عدم تحمل لاکتوز یا حساسیت به آن می توانند پنهان کار و گمراه کننده 
باشند. در ادامه با برخی علائم که نشان می دهند کاهش یا قطع مصرف لبنیات می 

تواند برای شما مفید باشد، ارائه شده اند.
یبوست می تواند به واسطه عدم تحمل لبنیات شکل بگیرد.

برخی شواهد نشان می دهند که محصولات لبنی به واسطه ایجاد التهاب در 
دستگاه گوارش می توانند موجب بروز یبوست در برخی افراد شود.

پروتئین موجود در محصولات لبنی می تواند موجب یبوست شدید در افراد شود.
در مطالعه ای که در نشریه New England Journal of Medicine منتشر شد، 
65 کودک که به یبوست شدید مبتلا بودند اعلام کرده بودند که هر سه تا 15 روز 
تنها یک بار اجابت مزاج داشته اند. آنها حتی واکنشی به مسهل های قوی نداشتند.

چهل و چهار نفر از این 65 کودک )68 درصد( زمانی که شیر گاو از رژیم غذایی 
آنها حذف شد، بهبود شرایط خود را تجربه کردند.

البته همواره پیش از هر اقدامی باید با پزشک خود مشورت کنید زیرا یبوست می 
تواند به واسطه دلایل دیگری نیز شکل بگیرد.

اگر به طور مکرر با سوء هاضمه دردناک و پر سر و صدا مواجه می شوید، محصولات 
لبنی می توانند از مقصران اصلی بروز این شرایط باشند.

کلینیک مایو فهرستی از مواد غذایی تولید کننده گاز در بدن منتشر کرده که 
محصولات لبنی نیز در آن جای دارند.

به گفته کارشناسان، محصولات لبنی به طور قطع می توانند موجب تولید گاز و 
نفخ در برخی افراد شوند.

در همین راستا، اگر محصولات لبنی را از رژیم غذایی خود کنار بگذارید ممکن 
است کاهش گاز و درد ناشی از آن را نیز تجربه کنید.

محصولات لبنی برای برخی افراد می توانند موجب بروز آکنه شوند.  
داده ها درباره ارتباط بین آکنه و محصولات لبنی قطعی نیستند، اما مصرف لبنیات 

برای برخی افراد می تواند موجب بروز مشکلات پوستی شود.
زمانی که موضوع آکنه مطرح می شود، نه تنها باکتری های ساکن در منافذ پوست 
موجب التهاب می شوند، بلکه آنچه می خورید، مانند شیر، نیز می تواند التهاب را 

افزایش دهد و شرایط پوست را وخیم تر سازد.
به نظر می رسد شیر و بستنی می توانند موجب آکنه شوند، در شرایطی که پنیر و 

ماست ممکن است چنین نتیجه ای به همراه نداشته باشند.
هر فردی به شیوه ای متفاوت به مواد غذایی مختلف واکنش نشان می دهد، از این 

رو، روش آزمون و خطا شاید بهترین گزینه برای یافتن مقصران اصلی باشد.
اگر به دلیلی نامشخص احساس خستگی می کنید، کنار گذاشتن لبنیات از رژیم 

غذایی می تواند به شما کمک کند.  
شاید غیر منتظره باشد، اما افرادی که نمی توانند شیر و لبنیات را تحمل کنند 

ممکن است با مصرف این غذاها دچار خستگی شوند.
آلرژی به شیر واکنشی به پروتئین کازئین موجود در شیر و دیگر محصولات لبنی 
است. زمانی که افراد مبتلا به آلرژی به شیر این مواد غذایی را مصرف می کنند، 
بدن با تولید پادتن هایی علیه این پروتئین و انتشار هیستامین در خون یک واکنش 
ایمنی ارائه می کند. این می تواند پس از فروکش کردن واکنش آلرژیک به احساس 

خستگی منجر شود.
متاسفانه بسیاری از غذاها حاوی منابع پنهان از شیر هستند که از آن جمله می توان 
به گوشت های پردازش شده، آبنبات ها، و محصولات سویا اشاره کرد. در نتیجه، 
تشخیص این آلرژی ممکن است به سادگی ردیابی واکنش بدن به محصولات لبنی 
نباشد. اگر با گرفتگی بینی مواجه هستید و هیچ چیز آن را بهبود نمی بخشد، حذف 

لبنیات ممکن است ارزش امتحان کردن داشته باشد.  
مصرف لبنیات و گرفتگی بینی یکی دیگر از روابطی است که برای بیشتر مردم 
وجود ندارد، اما برخی ممکن است پس از حذف محصولات لبنی از رژیم غذایی خود 

گرفتگی کمتری را تجربه کنند.

خوابیدن در دوران بارداری به خصوص برای زنانی که 
عادت به خوابیدن روی شکم دارند، بسیار سخت است.

»تا می توانی بخواب« این عبارتی است که زنان باردار در 
فاصله چهل هفتگی، زیاد آن را می شنوند.

برای مادران باردار، شنیدن و گفتن این عبارت بسیار 
راحت تر از انجام آن است زیرا خوابیدن به خصوص برای 
زنانی که عادت به خوابیدن روی شکم دارند، بسیار سخت 
است، در حال حاضر، بسیاری از پزشکان به زنان باردار 
توصیه می کنند که در شب به سمت چپ بدن خود 
بخوابند. اما چرا؟ چه چیز بدی در مورد استراحت آنها به 

سمت راست یا طاق باز وجود دارد؟
یک پازل پیش از تولد

با بزرگتر شدن جنین در طول بارداری، به طور طبیعی 
فشاری بیشتر بر اندام های داخلی مادر و رگ های خونی او 
وارد می شود. این رشد باعث افزایش فشار به مثانه و روده 
مادر شده و می تواند برای او آزار دهنده یا دردناک باشد. اما 
فکر نکنید خوابیدن به سمت چپ، باعث آسایش و راحتی 
بیشتر مادر باردار می شود. به گفته دکتر گریس پین، 
استادیار پزشکی در دانشکده پزشکی دانشگاه جانز هاپکینز، 
موضوع به بزرگ سیاه رگ زیرین مادر )IVC( است؛ رگی 
بزرگ که در امتداد سمت راست ستون فقرات قرار گرفته 

و مسئول بازگشت خون از نیمه پایین بدن به قلب است.
پین معتقد است: »اگر یک زن باردار به پشت دراز بکشد، 
جنین احتمالا با فشار به بزرگ سیاه رگ زیرین ، باعث 
کاهش مقدار خون بازگشتی به قلب می شود. تحقیقاتی 
بسیار در رابطه با خوابیدن به سمت راست و چپ انجام 
نشده است، اما با این حال از لحاظ نظری، با خوابیدن به 

سمت چپ، فشار کمتری به بزرگ سیاه رگ زیرین وارد 
می شود.« چرا تحت فشار قرار گرفتن بزرگ سیاه رگ 
زیرین بد است؟ در این حالت خونی کمتر به قلب وارد 
می شود. این به معنای کاهش خون خارج شده از قلب و 
در نهایت کاهش فشار خون برای و کاهش میزان اکسیژن 
خون برای مادر و نوزاد است. پین می گوید اکثر زنان سالم 
و جنین باید قادر به جبران کاهش اندک خون خروجی 
از قلب باشند، اما تحت فشار قرار گرفتن بزرگ سیاه رگ 
زیرین می تواند برای زنان بارداری که سابقه مشکلات فشار 
خون یا تنفسی دارند، بسیار خطرناک باشد. به گزارش گروه 
علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران؛ به عنوان مثال، زنان باردار 
مبتلا به آسم یا آپنه خواب )یک بیماری تنفسی در شب( 
در حالت معمول ممکن است در رساندن مقدار مطلوب 
اکسیژن به بدن یا نوزاد خود دچار مشکل شوند. حال 
چنین شرایطی در ترکیب با موقعیت خوابیدن آنها کاهش 
جریان خون را به دنبال خواهد داشت و تبدیل به تهدیدی 
بزرگ برای سلامتی آنها خواهد شد. به گفته پین: »تعدادی 
از مطالعات نشان داده است که دراز کشیدن به پشت در 
اواخر دوران بارداری و پس از زایمان، ممکن است نوزاد را 
در وضعیت خطرناکی قرار دهد.« شواهد اثبات این موضوع 
رو به افزایش است. یک مجله بین المللی زنان و زایمان 
اعلام کرد که سقط جنین در هفته 28 حاملگی در زنانی 
که به پشت می خوابیدند، 2.3 برابر سایر زنان باردار بوده 
 PLOS One است. همچنین مطالعه دیگری که در مجله
در سال 2017 منتشر شد، نشان داد خطر سقط جنین 
در زنانی که طاق باز می خوابیدند، 3.7 برابر سایر زنان باردار 
بوده است. روند سقط جنین باعث شده است تا پزشکان 

همواره به زنان باردار نسبت به موقعیت خوابیدن آنها هشدار 
دهند. پین می گوید: »این یک مداخله نسبتا آسان و بدون 
هزینه است«، که به طور بالقوه می تواند مانع از وقو اتفاقات 
بسیار بد در زمان بارداری شود. بنابراین آیا می توان بگوییم 
خوابیدن به سمت راست، کاری اشتباه است؟ پاسخ این 
سوال کمی سخت است. مطالعات زیادی در مورد مقایسه 
خوابیدن به سمت چپ و راست در زمان بارداری انجام 
نشده است. طبق یک مطالعه انجام شده بر 155 زن که 
در مجله BMJ در سال 2011 منتشر شد، سقط جنین 
در زنان بارداری که به سمت راست می خوابیدند، بیشتر از 
سایر زنان باردار بوده است. پین می گوید: »من فکر نمی کنم 
مدرک متقنی وجود داشته باشد که نشان دهد خوابیدن 
به سمت راست بدتر از خوابیدن به سمت چپ بدن باشد. 
اگر کسی یا زن بارداری به سمت راست بدن خود بخوابد 
تنها به این دلیل که راحت تر است، فکر نمی کنم دلیلی 
وجود داشته باشد که این کار را انجام ندهد. اگر شما باردار 
هستید و نمی توانید به سمت چپ بخوابید، هیچ جایی برای 

نگرانی وجود ندارد.«
خطر کم خوابی در کمین زنان باردار

در واقع نداشتن خواب کافی در زمان بارداری به مراتب 
خطرناک تر است و خطر آن نسبت به تحت فشار قرار 

گرفتن بزرگ سیاه رگ زیرین بسیار بیشتر است.
پین در انتها می افزاید: » تحقیقات نشان داده است که 
زنان بارداری خواب کافی ندارند )کمتر از 5 یا 6 ساعت 
خواب شبانه( احتمالا در معرض خطر بیشتری در ابتلا به 
بیماری هایی مانند دیابت بارداری قرار دارند. داشتن خواب 

کافی در دوران بارداری بسیار مهم است.«

زنان باردار باید به کدام 
سمت بخوابند؟

 

مهار سرطان روده بزرگ با عصاره زنجبیل
آزاد  دانشگاه  تحقیقات  و  علوم  واحد  دانشجوی 
ژن های  بیان  بر  زنجبیل  کامل  عصاره  اثر  اسلامی 

درگیر در سرطان روده بزرگ را بررسی کرد.
شهرزاد پدرام جم محقق واحد علوم و تحقیقات 
افزایش شیوع سرطان  به  آمار رو  به  باتوجه  گفت: 
روده بزرگ )کولون( در ایران و لزوم درمان آن در 
این تحقیق میان بایوتکنولوژی کشاورزی و پزشکی 

ارتباط برقرار کردیم.
متابولیت های  تاثیر  پژوهش  این  در  افزود:  وی 
در  که   BCL2 ژن و   PTEN ژن بیان  بر  زنجبیل 
سرطان روده بزرگ درگیر هستند، مورد بررسی قرار 

گرفت.
پژوهشگر واحد علوم و تحقیقات ادامه داد: مشابه 
این تحقیق در دیگر ژن های درگیر در سرطان روده 
بزرگ انجام گرفته بود اما بررسی ژن های PTEN و 

BCL2 برای نخستین بار است که انجام می شود.
پدرام جم درباره مراحل و نتایج این تحقیق گفت: 
بعد از گرفتن عصاره کامل زنجبیل، اثر آن را مستقیما 
بزرگ  روده  سرطان  شده  کشت  سلول های  روی 
بررسی کردیم و به این نتیجه رسیدیم این عصاره 
اثر مهارکنندگی بر ژن BCL2 )ژن BCL2 در مسیر 
جلوگیری از مرگ برنامه ریزی شده سلول سرطانی 
فعالیت دارد( و اثر افزایش بیان بر ژن PTEN )ژن 
سلول  مرگ  مسیر  برنامه ریزی  در  موثر   PTEN
سرطانی است(  در سلول های سرطان روده بزرگ 

دارد.
وی اظهار داشت: برای بررسی بیان ژن ها از تکنیک 
تحلیل های  برای  و  شده  استفاده   Real time pcr

آماری از نرم افزار spss کمک گرفتیم.
این تحقیق در دانشکده علوم کشاورزی و صنایع 
غذایی واحد علوم و تحقیقات و در قالب پایان نامه به 

راهنمایی دکتر آسا ابراهیمی و دکتر مهدی رهایی 
انجام شده است.

آگهی مزایده اموال منقول نوبت دوم
در پرونده کلاسه فوق اموال توقیفی ذیل الذکر که توسط کارشناس دادگستری ارزیابی 
شده است در تاریخ 1397/7/17 ساعت 10 تا 11 در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس 
استان قم بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری 

به فروش می رسد.
 ( شرکت  ساخت   STRONG پرس  ایستگاه  شش  دمپایی  تولید  دستگاه  این 
 Atomatic EVA Shoot Shaping  Machine ( چین )SHICHUANG MACHINERY
 Hopper( 906 ، سال ساخت 2007 میلادی به همراه متعلقات شامل : 1- هاپر SC مدل )
( مواد اولیه ساخت چین دو عدد 2- پنپ و وکیوم مدل  F 0063 RA   ساخت بوش آلمان 
یک عدد 3- پمپ باد سه سلیندر ساخت چین یک عدد ، 4- تابلو برق اصلی ایستاده یک 

دستگاه )تصایر متعلقات فوق الذکر در پرونده موجود است(. 
ارزش دستگاه فوق الذکر با متعلقات مربوطه مبلغ 1/900/000/000 ریال برآورد شده 

است .
لذا افرادی که قصد بازدید از اموال توقیف شده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به 
تاریخ مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده 
شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد 
دهند واگذار می گردد . ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا از برنده مزایده اخذ و ما بقی 
آن را ظرف یکماه دریافت می گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج 

می گردد. (م الف 16530( 
مدیر دفتر اجرای احکام دادگاه عمومی بخش کهک

--------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011001748/1
بدین وسیله به آقای نادر جعفری چوکانلو، نام پدر : بابا محمد ، تاریخ تولد : 1351/06/02 
شماره ملی 0828941882 شماره شناسنامه : 712 ، از قم بدهکار سند ازدواج شماره 9097 
مورخ 1372/06/13 دفتر ازدواج 11 قم ابلاغ می گردد که خانم معصومه حسن گنجه نام 
پدر : محمدرضا ، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان 30 مثقال طلا بانضمام 
مبلغ 10/000/000 ریال که وفق تبصره یک ماده 1082 قانون مدنی به نرخ روز به مبلغ 
604/465/270 ریال مقوم گردیده است مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت 
کلاسه 139704030011001748/1 )با شماره بایگانی 9701845 ( در شعبه اجرای ثبت 
قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز 
نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرای 
مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 10 روز از انتشار 
این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و 
در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین نوبت منتشر 

و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )16533( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

--------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت 

خانم مرجان مشفق گوهری ضمن تسلیم دوبرگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده 
است که سند مالکیت سه دانگ  از ششدانگ آپارتمان مسکونی  به مساحت 109/84 مترمربع 
قطعه 3 تفکیکی به شماره 19917 فرعی از 155 از اصلی مفروز از پلاک 6098 فرعی از 
اصلی مذکور واقع در اراضی کرج جز حوزه ثبتی شهرستان کرج مورد ثبت 1065250 
صفحه 286 جلد 4223 املاک به نام مالک ثبتی ثبت وصادر گردیده وبرابر سند قطعی – 
شماره – دفتر خانه – به متقاضی منتقل شده وبه موجب سند رهنی 17180 و 17179 و  
17178  / 94/8/14 دفتر خانه 131 کرج در رهن بانک ملت می باشد . به علت سهل انگاری 

مفقودگردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است . لذا مراتب به استناد تبصره 
یک اصلاحی به ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تاچنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود ویا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار 
این آگهی به مدت ده روز اعتراض خودرا ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم 
تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود ویا 
درصورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم 

خواهد شد .م/97/14758/ف 
شوش پاشا رئیس ناحیه 1

--------------------------------------
آگهی  ابلاغ وقت رسیدگی 

آگهی  ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست و ضمائم به آقای کورش مستوفی فرزند علی
خواهان: آقای دوستعلی زیرک فرزند اصغر با وکالت آقای یوسف مهری دادخواستی به 
طرفیت خوانده آقای کورش مستوفی فرزند علی به خواسته اثبات مالکیت )مالی غیرمنقول( 
– تنفیذ مبایعه نامه )غیرمنقول ( – الزام به تنظیم سند رسمی ملک مطرح که به این 
شعبه ارجاع و به شماره پرونده کلاسه 9709982531100068 شعبه دادگاه عمومی بخش 
جعفریه استان قم ثبت و وقت رسیدگی )اجرای قرار کارشناسی( مورخ 1397/08/05 ساعت 
11:00 تعیین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی به 
علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب یک نوبت در یکی از جراید 
کثیرالانتشار آگهی می گردد تا خوانده ظرف یکماه پس از انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه 

و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حاضر گردد.)م الف 16534( 
مدیر دفتر دادگاه عمومی بخش جعفریه استان قم- دوستی

--------------------------------------
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست وضمائم به اقای سعید سیاهبانی فرزند فتح اله
 خواهان : آقای عباس  عربی  دادخواستی به طرفیت خوانده آقای سعید سیاه بانی به خواسته  
مطالبه مطرح که به این شعبه ارجاع و به شماره پرونده کلاسه 9709988608800175شعبه 
8 حقوقی مجتمع  شورای حل و اختلاف شهرستان کرمانشاه ثبت و وقت رسیدگی مورخ 
97/07/30 ساعت 17:30تعیین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آئین 
دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب یک نوبت در 
یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد تا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشار آگهی 
به دفتردادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود، نسخه ثانی دادخواست و ضمائم را 

دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حاضر گردد.
دبیرشعبه  8 حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان کرمانشاه – صدیقه نوری   

--------------------------------------
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی 

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست وضمائم آقای بهروز کرمی فرزند جهانبخش 
 خواهان : آقای خدابخش کرمی فرزند علی دادخواستی به طرفیت خوانده آقای بهروز 
کرمی فرزند خدابخش به خواسته حضانت ) نوی پسری به نام ستایش (  مطرح که به 
این شعبه ارجاع و به شماره پرونده کلاسه 9709988310500838شعبه3 دادگاه خانواده 
شهرستان  کرمانشاه ثبت و قت رسیدگی مورخ 1397/8/12 ساعت 10:00 تعیین  که حسب  
دستور دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن 
خوانده و درخواست خواهان مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد 
تا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتردادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی 
کامل خود، نسخه ثانی دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی 

در دادگاه حاضر گردد.
منشی شعبه3 دادگاه خانواده شهرستان  کرمانشاه- پروین جلیلیان 

استفاده از هوش مصنوعی برای ارتقای مهار سرطان روده بزرگ با عصاره زنجبیل
کمک های بشردوستانه

مایکروسافت امروز از سرمایه گذاری 40 میلیون دلاری برای ارتقای فناوری هوش 
مصنوعی خبر داد تا استفاده از این فناوری برای ارتقای کمک های بشردوستانه در جهان 

تسهیل شود.
این بودجه ظرف مدت پنج سال هزینه خواهد شد تا توسعه دهندگان و برنامه نویسان 
بتوانند ابزار،نرم افزارها و خدماتی طراحی کنند که کمک به افراد نیازمند و آسیب دیده در 

سراسر جهان را ساده تر کند.
این برنامه پنج ساله در چهار حوزه خاص اجرا خواهد شد که عبارتند از پناهجویان و افراد 

بی خانمان، کودکان نیازمند، سانحه دیدگان بلایای طبیعی و حقوق بشر.
این سومین بار است که مایکروسافت بودجه ای را در حوزه هوش مصنوعی به فعالیت 
های بشردوستانه یا مرتبط با منافع عمومی اختصاص می دهد. این شرکت در سال 2017 
هم 50 میلیون دلار بودجه را به اجرای طرحی 5 ساله اختصاص داده بود که در قالب آن 
از هوش مصنوعی برای نجات سیاره زمین و ارتقای تنوع زیستی، حفاظت از منابع زیستی 

و مقابه با تغییرات آب و هوایی استفاده می شود.
چندی قبل هم این شرکت از حمایت مالی خود از برنامه های هوش مصنوعی خبر 
داده بود که زندگی را برای افراد معلول و ناتوان بهتر کنند. مایکروسافت مدتی است که از 
هوش مصنوعی برای ارتقای برخی برنامه های خود نیز استفاده می کند که از جمله آنها 

می توان به آفیس اشاره کرد.

هنگام پلک زدن مغز ما از محیط اطراف 
"عکس" می گیرد

گروهی از دانشمندان بین المللی دریافتند که یک ناحیه در مغز به نام "قشر پیش پیشانی 
میانی" در به یادآوری محیط اطراف ما به هنگام پلک زدن نیز نقش دارد.

همیشه یک راز راجع به پلک زدن ما وجود داشته است و آن سوال این بوده  است که 
چرا به هنگام "پلک زدن" محیط اطراف تاریک نمی شود؟

به طور کلی، انسان ها هر 5 ثانیه یک بار، پلک  می زنند که علت آن هم مرطوب نگاه 
داشتن محیط چشم است.

حال دانشمندان آلمانی و آمریکایی دریافتند که یک ناحیه در مغز وجود دارد که در 
زمان پلک  زدن ما که کسری از ثانیه طول می کشد، یک عکس از محیط اطراف می گیرد.

این ناحیه در مغز به خاطر می آورد که ما در هر لحظه شاهد چه  چیزی بوده ایم سپس 
در هنگام پلک  زدن تصاویر ثبت شده را در کنار هم قرار می دهد تا یک تصویر مداوم 

تولید شود.
محققان می گویند، این ناحیه که در حافظه کوتاه مدت ما دخیل است، به ما اجازه 
می دهد که از محیط اطرافمان یک دیدگاه ثابت در ذهن نگه  داریم حتی با وجود این  که 

مرتبا دید ما قطع می شود.
یک تیم بین المللی از محققان از جمله محققان دانشگاه "نیویورک" این پژوهش را انجام 

دادند و اظهار کردند که ناحیه مذکور "قشر پیش پیشانی میانی" نام دارد.
در آناتومی مغز پستانداران، قشر پیش پیشانی قسمتی از قشر مغز است که قسمت 

جلویی لوب پیشانی را در بر می گیرد.
این قسمت از مغز در فرایندهایی مثل برنامه ریزی رفتارهای شناختی پیچیده، بیان 
شخصیت، تصمیم گیری و تعدیل رفتار اجتماعی نقش دارد. در واقع فعالیت اصلی این 

قسمت از مغز تنظیم اعمال و افکار بر اساس اهداف درونی است.
علاوه بر آن، با این تحقیق جدید ثابت شد که "قشر پیش پیشانی میانی" در به یادآوری 

محیط اطراف ما به هنگام پلک زدن نیز نقش دارد.
برای آزمایش این پروژه، محققان الکترودهایی را در مغز بیماران مبتلا به صرع متصل 

کردند.

یک فوق تخصص گوارش کودکان گفت: علل زیادی در ایجاد سکسکه نوزادان مؤثر 
هستند که با رعایت برخی نکات ساده، می توان این عارضه را درمان کرد.

پدرام عطایی فوق تخصص گوارش کودکان و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی 
کردستان درباره دلایل ایجاد کننده سکسکه نوزادان اظهار کرد: یکی از مهم ترین عواملی 
که باعث می شود سکسکه در دوران شیرخوارگی اتفاق بیفتد، بلع هوا است؛ وقتی نوزاد شیر 
می خورد، مقدار زیادی از هوا همراه با شیر وارد معده اش می شود، بنابراین معده اتساع پیدا 

می کند )گشاد می شود( و با تحریک عضله دیافراگم و انقباض آن سکسکه ایجاد می شود.
وی بیان کرد: نوزادانی که مبتلا به هرنی هیاتال یا فتق هیاتال )ورود قسمتی از معده 
به درون قفسه سینه( هستند هم اغلب در آنها سکسکه ایجاد می شود؛ کودکانی که دچار 
رفلاکس هستند هم احتمال بروز سکسکه در آنها بیشتر می شود. این فوق تخصص گوارش 
کودکان افزود: ضایعات یا توده هایی که در زیر عضله دیافراگم قرار دارند هم با تحریک این 

عضله و انقباض آن سکسکه را ایجاد می کنند که البته این مورد بسیار نادر است.
مؤثرترین روش های درمان سکسکه نوزادان 

عطایی درباره مؤثرترین روش های درمان سکسکه نوزادان تأکید کرد: والدین باید پس 
از شیر دادن نوزاد کمک کنند تا او آروغ بزند همچنین آنها شیشه شیر را باید طوری در 
دستشان بگیرند که هوا همراه شیر وارد معده نوزاد نشود. وی تصریح کرد: نوزادانی که دچار 
هرنی هیاتال هستند، معمولًا به رفلاکس هم مبتلا می شوند؛ تشخیص هرنی هیاتال از 

طریق آندوسکوپی یا عکس رنگی بوده؛ درمان هرنی هیاتال مشابه درمان رفلاکس است.
عطایی یادآوری کرد: برای رفع رفلاکس در نوزادان باید دفعات شیر دادن به آنها را افزایش 
و حجم شیر را کاهش دهیم؛ همچنین استفاده از H2 بلوکر )بلوکه کننده های گیرنده های 
هیستامینی نوع 2( مانند رانیتیدین و PPI )مهار کننده های پمپ پروتون( مانند امپرازول و 

پنتوپرازول به درمان رفلاکس نوزادان کمک می کند.

یک فوق تخصص گوارش کودکان  مطرح کرد

مؤثرترین روش های درمان سکسکه در نوزادان



چهار شنبه -چهارم مهر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64654

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم :

جادهقدیمقم-تهرانچهارخطهمیشود

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم گفت :با وجود 
مشکلات فراوان به خصوص مسائل امنیتی که به 
دلیل استقرار پادگان ها با رایزنی و تعاملاتی که با 
مسئولین انجام شده است، به زودی خط جدیدی به 
این جاده افزوده شده و جاده قدیم قم-تهران، چهار 

خطه می شود.
 حسن صبوری دیروز در نشست خبری که در خانه 
مطبوعات استان قم برگزار شد اظهارداشت  : برای 
توسعه آزادراه قم - تهران که در طرح جامع حمل و 
نقل کشور نیز دیده شده، گزینه های مختلفی مطرح 

گردیده، ولی به مطالعه کامل نرسیده است.
احداث  گذشته،  های  سال  طول  در  افزود:  وی 
مسیرهایی از جمله محورهای قم - گرمسار و تهران 
- ساوه - سلفچگان توانسته تا حدودی از بار ترافیکی 
آزادراه قم - تهران بکاهد.وی با بیان این که محور 
قدیم قم - تهران نیز چهار خطه خواهد شد، گفت: 
65 کیلومتر از این محور در حوزه استحفاظی قم 
قرار دارد که امسال 28 کیلومتر از آن چهار خطه 
می شود.مدیرکل راه و شهرسازی قم همچنین گفت: 
چهار کیلومتر انتهایی محور قم - جعفریه نیز تا 2 
هفته آینده آسفالت می شود و این مسیر که 30 
کیلومتر است به صورت کامل به بهره برداری می 
رسد.وی همچنین با اشاره به طرح اتصال منطقه 
پردیسان به محور اراک، گفت: پس از بهره برداری از 
تقاطع غیرهمسطح پردیسان که البته به صورت کامل 
آزادسازی  نتوانست  اجرایی نشد، چراکه شهرداری 
اراضی در مسیر را به صورت کامل انجام دهد، مطالعه 

این طرح توسط مشاور انجام شده است.
*احداث محور جمکران به مشهد اردهال در 

مرحله مطالعات است
وی افزود: این مسیر از کنار بیمارستان امام رضا)ع( 

عبور می کند، تقاطع غیرهمسطح روی محور اراک 
احداث و برای اتصال تقاطع غیرهمسطح پردیسان 
به محور اراک، پل 120متری روی رودخانه قمرود 
احداث می شود که مشاور در حال مطالعه این قطعه 

است تا به نتیجه نهایی برسد.
به گفته صبوری، در مرحله تامین اعتبار و تملک 
اراضی هستیم که شهرداری و استانداری نیز باید 
کمک نمایند تا طرح 2.7 کیلومتری به نتیجه وی در 
پایان به اتصال خیابان عماریاسر به آزادراه امیرکبیر 
اشاره و بیان کرد: این مسیر به طول 800 متر است 
و سرمایه گذار در طراحی، باید این مسیر را مسیر 

ورودی و خروجی اصلی قم قلمداد نماید.
وی همچنین به احداث محور مسجد جمکران به 
مشهد اردهال اشاره و بیان کرد: هزینه اجرایی این 
طرح سال گذشته 640 میلیارد ریال برآورد شد و 
طبق مطالعات مسیر وشنوه بهترین مسیر برای این 
اتصال پیشنهاد شده است، ولی این طرح هنوز در 

مرحله مطالعات است.
* احداث کمربندی جدید قم باید با مشارکت 

بخش خصوصی انجام شود
مدیرکل راه و شهرسازی قم در ادامه با اشاره به این 
که تمام محورهای خروجی استان به ویژه در روزهای 
خاص به حد اشباع رسیده است، گفت: در سال های 
گذشته میزان آمد و شد در آزادراه های تهران- قم، 
قم- کاشان، بزرگراه قم- سلفچگان و کمربندی امام 

علی)رع( افزایش چشم گیری یافته است.
وی افزود: در همین راستا احداث کمربندی جدید 
در دستور کار قرار گرفته، مطالعات نهایی شده و 
در هیات دولت و شورای برنامه ریزی استان قم به 

تصویب رسیده است.
وی اضافه کرد: این طرح سال گذشته در ردیف 

بودجه سنواتی کشور قرار گرفت و به دلیل حجم 
بالای سرمایه گذاری که نیاز دارد، باید با مشارکت 
اینصورت  غیر  در  گیرد،  صورت  خصوصی  بخش 

احداث آن سال ها به طول می انجامد. 
صبوری با بیان این که رینگ کمربندی قم 110 
کیلومتر است، گفت: این کمربندی از کیلومتر 11.8 
آزادراه تهران - قم به سمت محور قم - سلفچگان 
منشعب می شود و پس از عبور از محور قدیم قم - 
تهران، قم - جعفریه و قم - سلفچگان، از زیر فرودگاه 
عبور می کند و از پشت منطقه پردیسان، به سمت 
محور قم - نیزار و سپس به سمت آزادراه امیرکبیر، 

قم - گرمسار و قم - تهران متصل می شود. 
وی تصریح کرد: با وجود تلاش های بسیار برای آغاز 
به کار این طرح، به دلیل نوسانات اقتصادی و افزایش 
هزینه، سرمایه گذار به دنبال خرید فرصت است، ولی 

احداث طرح به زودی آغاز خواهد شد.
وی با بیان این که کمربندی جدید برای توسعه 
شهر قم، ایجاد ظرفیت های جدید، خدمات بین راهی 
و اشتغال بسیار مناسبت است، اضافه کرد: در تفاهم 
نامه صورت گرفته، مدت اجرای طرح 2 سال و بهره 
برداری از عوارض و تبلیغات محیطی به مدت 15 
سال به سرمایه گذار واگذار شده است که با نوسانات 

اقتصادی احتمال تغییر در مفاد قراداد وجود دارد. 
 مقاومت مدیریت شهری مانع عبور قطار پرسرعت 

از داخل قم است
وی در بخش دیگری از سخنان خود  گفت :وزیر 
راه و شهرسازی تاکید دارد که در تمام کشورها، برای 
مسیر قطارهای پرسرعت به گونه ای برنامه ریزی می 
شود که این قطار از داخل شهرها عبور نماید و علاوه 
بر داشتن خدمات ویژه برای اهالی شهر، باعث تسهیل 

در رفت و آمد مسافران نیز بشود.
مساله  این  قم  استان  در  ولی  کرد:  تصریح  وی 
برعکس است و یکی از نمایندگان مجلس شورای 
مدیران شهرداری  و  اعضای شورای شهر  اسلامی، 
معتقد هستند نیازی به عبور قطار از داخل شهر 
نیست و با اظهارنظرها و مصاحبه هایی مانع عملیاتی 

شدن طرح شده اند.
به گفته وی، مسیر قطار پرسرعت از نزدیک میدان 
ولیعصر)عج( در انتهای شهر قائم و حرم تا حرم عبور 
می کند و مسیر خروجی این قطار به سمت خارج 

شهر نیز از زیر کوه دوبرادران می باشد.
صبوری افزود: همچنین قرار است این قطار با یک 
مسیر آنتنی توسط ریل موجود در شهر به ایستگاه 
مرکزی قم در داخل شهر متصل شود و مسافران در 

این ایستگاه جابه جا شوند.
وی ادامه داد: در این راستا یک ایستگاه قطار نیز 
بین میدان بقیه الله)عج( و میدان ولیعصر)عج( ایجاد 
تا حرم،  مسیر حرم  پوشش  بر  علاوه  تا  می شود 
ارتباط تبادلی نیز با مترو داشته باشد. وی خاطرنشان 
کرد: فعلا گزینه عبور آنتنی قطار پرسرعت تهران- 
قم- اصفهان از اولویت استان خارج شده و بعدا در 

خصوص آن تصمیم گیری خواهد شد.

اجتماعی

شورای اسلامی شهر قم تصویب کرد

اعطای مجوز به شهرداری برای خرید املاک 
تا سقف 30 میلیارد تومان

شورای اسلامی شهر قم در جلسه خود مجوز تفویض اختیار خرید املاک تا سقف 30 
میلیارد تومان را به شهرداری قم به تصویب رساند.

شصت و چهارمین جلسه شورای اسلامی شهر قم شامگاه دوشنبه شب به ریاست عبدالله 
جلالی و با حضور اعضای شورا در سالن جلسات ساختمان شهید باکری برگزار شد.

در ابتدای این جلسه لایحه دو فوریتی اخذ مجوز تفویض اختیار خرید املاک تا سقف 300 
میلیارد ریال به شهرداری قم با حذف تشریفات قانونی و براساس نظر یک کمیته معین مطرح 

شد که دو فوریت این لایحه رای آورد.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد آتش زر در ادامه جلسه فرایند خرید زمین را پیچیده 
دانست و تصریح کرد: در این فرآیند زمان عنصر تعیین کننده ای است و ممکن است که در 
صورت عدم تصویب لایحه شهرداری در این خصوص، فروشندگان منصرف شوند، به همین 

دلیل لایحه باید هر چه زودتر به تصویب برسد.
عضو شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: خرید زمین به راحتی نیست و اعضای کمیته خرید 
باید با درایت این کار را انجام بدهند، اعضای شورای شهر قم در ریز جزئیات خرید زمین ها 
توسط شهرداری قرار می گیرند و مشکلی در این زمینه وجود ندارد، خرید زمین سخت تر 

از خرید املاک است.
روح الله امراللهی عضو شورای اسلامی هم در بخش دیگری از جلسه با اشاره به روند خرید 
زمین ها توسط شهرداری قم اظهار کرد: در منطقه پردیسان با افزایش 200 درصدی قیمت 
زمین مواجه شدیم، با توجه به کاهش ارزش پول کشور تفویض اختیار به میزان 300 میلیارد 

ریال مشکلات شهرداری قم در زمینه خرید زمین را حل خواهد کرد.
در نهایت پس از مطرح شدن نظرات مختلف اعضای شورای اسلامی شهر قم لایحه اخذ 
مجوز تفویض اختیار خرید املاک تا سقف 300 میلیارد ریال به شهرداری قم، اصل این 

لایحه به تصویب رسید.
در بخش دیگری از جلسه طرح معرفی دو تن از اعضای شورای اسلامی شهر قم برای 
عضویت در شورای پژوهشی شهرداری قم و نیز تمدید قرارداد مشاوران کمیسیون های 

شورای شهر قم به تصویب اعضای این شورا رسید.
 آمادگی شهرداری قم برای احداث فضای سبز در مدارس

عبدالله جلالی در این جلسه با اشاره به بازگشایی مدارس استان قم اظهار کرد: در این دوره 
باید تدابیری در خصوص نیازهای مختلف دانش آموزان همچون سرویس مدارس اندیشیده 

شود.
رئیس شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: این آمادگی در شهرداری وجود دارد که اگر در 
مدرسه ای امکان احداث فضای سبز باشد، این کار صورت گیرد. همچنین اقلام ورزشی 
به مدارس شهر توسط شهرداری اهدا شده و خط کشی معابر مقابل مدارس هم توسط 

شهرداری صورت گرفته است.
سید مرتضی سقائیان نژاد در بخش دیگری از جلسه با اشاره به کمک شهرداری قم به 
مدارس استان قم اظهار کرد: شهرداری آماده کمک به مدارس در زمینه فضای سبز و لوازم 
ورزشی است، امکان استفاده از ظرفیت مدارس در ساعات خالی به عنوان پارکینگ و ورزش 

همگانی وجود دارد.
پیش بینی استقرار 2000 خانوار در بلوار غدیر

حجت الاسلام و المسلمین سید محمد آتش زر در بخش دیگری از این جلسه گفت: در 
مناطق رو به گسترش شهر قم قطعا زمین آموزشی وجود دارد و باید این زمین ها در اختیار 
آموزش و پرورش برای احداث مدارس قرار بگیرد، در غیر این صورت مجبور به استفاده از 

سرویس برای انتقال دانش آموزان به مدارس خواهیم بود.
عضو شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: 200 خانوار اکنون در بلوار غدیر ساکن هستند و تا 
دو سال آینده تعداد این خانوارها به دو هزار خانوار می رسد، زمین های آموزشی منطقه فقط 
باید برای احداث مدارس استفاده شود و زمین ها در اختیار آموزش و پرورش قرار بگیرد و 

هزینه آن ها جزو بدهی های دولت محسوب شود.
برپاشدن 250 ایستگاه صلواتی در شهر قم

سید امیر سامع در بخش پایانی جلسه با اشاره به برنامه های شهرداری قم در ایام ماه محرم 
اظهار کرد: ستادهای مختلفی در این ایام در مناطق مختلف شهر به خصوص اطراف حرم 
حضرت معصومه)س( تشکیل شدند و این ستادها نسبت به فضاسازی شهر و ارائه خدمات 
مختلف اقدام کردند.وی ادامه داد: گرچه که محدودیت بودجه در شهرداری قم داشتیم اما 
فضاسازی مناسبی در ایام محرم انجام دادیم و اقدامات در خصوص استقرار خودروهای آتش 
نشانی، نظافت محیط و توزیع مخازن زباله در این ایام صورت گرفت، 250 ایستگاه صلواتی 
در ایام محرم در شهر قم برپا شد که به آن ها خدمات لازم ارائه شد.معاون خدمات شهری و 
امور اجتماعی شهرداری قم افزود: هیچ حادثه منجر به خسارت و مجروحیت در ایام تاسوعا و 
عاشورا در هسته مرکزی با توجه به استقرار خودروهای آتش نشانی نداشتیم، در سال جاری 
با توجه به اجرای پروژه پیاده رو سازی در خیابام ارم، مسیر جایگزین برای حرکت دسته های 
عزاداری در شهر قم مشخص شده است.سامع با اشاره به توزیع ظروف یک بار مصرف گیاهی 
در شهر قم اظهار کرد: این ظروف را در ماه محرم بین هیأت های عزاداری توزیع کردیم و 
پاکسازی اطراف حرم حضرت معصومه)س( پس از تاسوعا و عاشورا در کمترین زمان صورت 
گرفت.وی خاطرنشان کرد: مسابقه عکاسی از نگاه عزاداران حسینی در شهر قم برگزار شده 
که مردم تصاویر خوبی را در این خصوص ارسال کردند ، فعالیت های شهرداری قم در تاسوعا 

و عاشورا آسیب شناسی شده است و موارد ضعف در سال های آینده رفع خواهد شد.

رئیس انجمن هنرهای نمایشی قم خبرداد

تولید 90 تئاترپیرامون زندگانی حضرت معصومه)س( 
رئیس انجمن هنرهای نمایشی قم گفت: درسه سال برگزاری جشنواره تئاتر کریمه اهل 
بیت)ع( 90 تئاتر پیرامون شخصیت و زندگی حضرت معصومه)س( در این استان تولید شد.

اصغر نوبخت با اشاره به برگزاری نخستین جشنواره تئاتر کریمه اهل بیت)ع( درسال 
1393به همت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم افزود: جشنواره که با استقبال گسترده 

هنرمندان مواجه شده ، دستاوردهای زیادی برای تئاتر استان داشته است.
نامه وشخصیت حضرت  زندگی  به  تئاتر  نویسان  نمایشنامه  و  نویسندگان  توجه  وی 
معصومه)س( راازجمله دستاوردهای این جشنواره دانست و ادامه داد: ورود به قم، حوادث 
بعد از اسکان در قم، زندگینامه، شخصیت، معجزات،جایگاه علمی و معنوی و همچنین وفات 
حضرت معصومه)س( از جمله موضوعاتی بوده که در تئاترهای سال های اخیر مورد توجه 
قرار گرفته است. رئیس انجمن هنرهای نمایشی قم، تولید حجم زیادی ازمنابع نمایشی 
ومعرفتی پیرامون کریمه اهل بیت)ع( را از دیگر دستاوردهای این جشنواره دانست و ادامه 
داد: در این جشنواره سالانه 30 تئاتر و نمایشنامه به دبیرخانه آن ارسال و به دلیل محدویت 
سالن های نمایش 6 تئاتر به نمایش گذاشته می شود که به دلیل غنای این تئاتر ها، 
برگزیدگان جشنواره همواره جزو برگزیدگان مسابقات کشوری نیز هستند. نوبخت ادامه داد: 
با رایزنی های انجام شده قرار بود پس از سه دوره برگزاری استانی، این جشنواره در سطح ملی 

ارتقا یابد که متاسفانه این وعده که باید امسال اجرایی شود، محقق نشد.
وی اظهار داشت: به دلیل محدودیت قم از نظر تعداد سالن های نمایش، بنابراین بود که 
در دوره اول برگزاری جشنواره در سطح ملی، جشنواره به نمایشنامه اختصاص و در سال 
های آینده تئاتر جشنواره کریمه اهل بیت)ع( نیز فراخوان ملی دهد که به دلیل اهمیت این 
جشنواره پیگیری این موضوع توسط مسئولان استانی ضروری است. وجود 500 هنرمند 
تئاتر، 20 استاد هنر تئاتر و 70 لیسانس تئاتر در حوزه های مختلف کارگردانی، نمایشنامه 

نویسی، طراحی لباس، طراحی صحنه و گریم را از جمله ظرفیت های تئاتر استان است.
سومین جشنواره تئاتر کریمه اهل بیت)ع( با یک سال وقفه به جای برگزاری در سال 95 

در اردیبهشت 96 برگزار شده است.

رئیس پلیس فتای استان قم  مطرح کرد

فریب کاربران با چالش آیفون در فضای مجازی
رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات استان قم گفت: کلاهبرداران اینترنتی در فضای 
مجازی با ایجاد صفحات و کانال در شبکه های اجتماعی به خصوص در تلگرام و اینستاگرام 

با عنوان های مختلف مانند چالش آیفون و جوایز نفیس اقدام به کلاهبرداری می کنند. 
سرهنگ علی موالی اظهارداشت: در این شگرد کاربران به چالش عکس در تلگرام دعوت 
می شوند و می توانند با ارسال یک عکس به مدیر کانال در مسابقه شرکت کنند و عنوان می 
شود در صورت اخذ امتیاز بالا جوایز نفیسی از قبیل تلفن همراه اعطا می شود. وی افزود:  طی 
بررسی های صورت گرفته توسط کارشناسان پلیس فتا مشخص شد بسیاری از این صفحات 
و کانال های جعلی هیچگونه ارسال جوایزی ندارند و به همه کاربران پیام می دهند که برنده 
جایزه شده اند و جهت ارسال جایزه درخواست واریز مبلغی را از کاربران دارند سپس بعد از 
اخذ وجه آنها را فریب داده و پاسخگو نیستند. موالی ادامه داد: کاربران به اینگونه تبلیغات 
جوایز در فضای مجازی توجه نکنند چراکه این امکان وجود دارد که کلاهبرداران با فریب 
کاربران جهت دریافت مبلغ ارسال جایزه آنها را به درگاه جعلی پرداخت اینترنتی هدایت 
کرده و با سرقت اطلاعات بانکی حساب فرد را خالی کنند. وی تصریح کرد: کاربران در هنگام 
هرگونه پرداخت مراقب سایت های جعلی پرداخت )فیشینگ( باشند، مجرمان سایبری با 
طراحی صفحات جعلی شبیه به صفحات پرداخت بانک به دنبال سرقت اطلاعات بانکی 
هموطنان هستند همچنین جهت دانلود هرگونه نرم افزار یا اپلیکیشن از وب سایت های 

معتبر و شناخته شده استفاده کنند.

 فرمانده انتظامی شهرستان قم :

خرده فروش مواد مخدر در قم دستگیر شدند
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: با اجرای طرح امنیت اجتماعی در حوزه استحفاظی 

کلانتری 25 قم، 20 خرده فروش مواد مخدر و پنج تن از اراذل و اوباش دستگیر شدند.
سرهنگ مرادحسین جعفریان روز سه شنبه در گفت و گویی اظهار داشت: طرح امنیت 
اجتماعی با هدف ارتقا و افزایش انضباط و امنیت اجتماعی، پاکسازی نقاط آلوده و کسب 

رضایتمندی شهروندان در حوزه استحفاظی کلانتری 25 به مرحله اجرا در آمد.
وی افزود: پس از اخذ دستور از مقام قضایی استان ماموران وارد عمل، که از متهمان دستگیر 
شده، سلاح سرد، آلات و ادوات استعمال مواد مخدر و 6 عدد ترازوی توزین موادمخدر کشف 
شد.به گفته وی، در این طرح همچنین یک سارق موتورسیکلت دستگیر و یک موتورسیکلت 
مسروقه نیز کشف شده است. جعفریان تصریح کرد: در نهایت متهمان پس از تشکیل پرونده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضایی استان شدند.

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان  خبرداد

جابه جایی 72 هزار دانش آموز اصفهانی
 با 10 هزار سرویس مدرسه

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان گفت: 10 هزار سرویس 
مدرسه 72 هزار دانش آموز اصفهانی را تحت نظر سازمان تاکسیرانی جابه جا می کند.  

هادی منوچهری با اشاره به آغاز سال تحصیلی جدید افزود: 10 هزار خودرو در قالب 53 
شرکت حمل و نقل سرویس مدارس تحت نظارت سازمان تاکسیرانی در سال تحصیلی جدید 

به 72 هزار دانش آموز شهر اصفهان سرویس دهی می کند.  
وی تصریح کرد: از شمالی ترین تا جنوبی ترین مدارس شهر اصفهان در راستای افزایش 
بهره وری و رضایت مندی مسافران و کاهش ترافیک، تحت پوشش خدمت رسانی سازمان 

تاکسیرانی قرار گرفته است.
مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان ادامه داد: پنج اکیپ 
خودرویی و دو اکیپ موتوری بر فعالیت سرویس مدارس شهر نظارت دارند. این نظارت ها 
شامل رعایت منشور اخلاقی سازمان تاکسیرانی، سرویس دهی طی ساعات پیک در مسیرهای 

مشخص ، سوار نکردن دانش آموزان بیش از حد مجاز  و غیره می باشد.
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه نیز گفت: روزانه بیش از 200 هزار نفر از 
دانش آموزان و دانشجویان شهر برای رسیدن به مقصد از حمل و نقل عمومی به ویژه اتوبوس ها 

استفاده می کنند که این آمار معادل 30 درصد مسافران اتوبوسرانی اصفهان است. 
قدرت افتخاری اظهارکرد: همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید دو کریدور دانش آموزی در 

شهر اصفهان تعریف شده و به دانش آموزان سرویس دهی می کند.
وی ادامه داد: علاوه بر 103 خط اتوبوسرانی در کریدورهایی که تراکم مراکز آموزشی وجود 
دارد، سرویس های ویژه دانش آموزی در ساعات پیک سرویس دهی می کنند تا دانش آموزان با 

سهولت بیشتر و اتلاف وقت کمتری به مقصد برسند. 
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه خاطرنشان کرد: کریدورها در نقاطی از 
شهر که بیشترین مدارس در آن قرار دارد، تعریف شده و در این کریدورها علاوه بر سرویس های 
رایج، سرویس مخصوص دانش آموزان به ویژه برای مقاطع راهنمایی و متوسطه ارایه می شود.  
وی افزود: در آینده نزدیک شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان برای دانش آموزانی که توان مالی 

پرداخت کامل بلیت اتوبوس را ندارند، کارت های تخفیف دار صادر خواهد کرد. 

معاون وزیر راه و شهرسازی:

زیست پذیری به دلیل آلودگی ها و کمبود آب 
در اصفهان دچار مخاطره است 

معاون وزیر راه و شهرسازی ا گفت :در تلاش هستیم در حوزه معماری و تعریف پروژه های ویژه 
به خصوص در بافت های تاریخی، کارهای ویژه ای را پیگیری کنیم و طرح هایی را که پیش از این 
به شورای عالی شهرسازی و معماری ایران، ارایه شده است را به سرانجام برسانیم به ویژه با تاکید 
بر حفاظت از بافت تاریخی که خوشبختانه شورای شهر نیز در این زمینه بسیار همراه است و 

تفاهم نامه مشترکی با شهرداری و شورای شهر در این رابطه منعقد کرده ایم.
این مقام مسئول از دیگر اقداماتی که در استان اصفهان انجام شده است راه اندازی نهاد 
مشترکی بین معاونت معماری و شهرسازی و شهرداری اصفهان عنوان کرد و گفت: طی تفاهم 
نامه ای که به امضا رسانده ایم در صددیم تا بتوانیم نهاد مشترکی را برای پیگیری همه برنامه ها 

و طرح های توسعه شهری به صورت مشترك با هم داشته باشیم که پیگیر آنها نیز هستیم.
ایزدی در پاسخ به این سوال که معاونت معماری و شهرسازی در رابطه با دو چالش عمده 
اصفهان که یکی از آنها آلودگی هوا و کمبود آب است چه مجموعه اقداماتی را در دستور کار 
دارد؟، گفت: اساسا در رویکرد جدید تهیه طرح های جامع، در صدد هستیم تا این غفلت و 

خلائی که در نظام طرح ریزی و برنامه ریزی وجود داشت را جبران کنیم.
وی ادامه داد: متاسفانه در نظام طرح ریزی و برنامه ریزی شاهد بودیم که بدون توجه به ظرفیت 
های اقلیمی، توان محیطی، طرح های توسعه شهری تعریف می شدند. هم اکنون در نظام توسعه 
جدید، طرح جدیدی را که در مورد اصفهان ابلاغ کردیم اولین پرسش مان این است که ظرفیت 

اقلیمی اصفهان چه بوده است و چقدر به آن ظرفیت ها توجه شده است.
ایزدی افزود: مساله های حیاتی اصفهان کیفیت زندگی و زیست پذیری است دو موضوعی 
که همواره وزیر راه و شهرسازی نیز بر آن تاکید داشته و دارند. هم اکنون زیست پذیری به دلیل 
آلودگی ها و کمبود آب در اصفهان دچار مخاطره است. طرح ها باید بتواند در وهله  اول به فراهم 

کردن شرایط حداقلی برای زیست پذیری و پس از آن ارتقای کیفیت زندگی منجر شود.
وی تاکید کرد: معتقدم این مقولات  از کلیدی ترین و مهمترین موضوعاتی هستند که باید 

طرح جامع جدید مورد توجه قرار دهد و برای آنها راه حل ارایه کند.
ایزدی در بیان برنامه های کوتاه مدت برای رفع چالش های موجود اصفهان توضیحاتی ارایه کرد 
و گفت: در کوتاه مدت فراهم کردن فضای گفتگو و تصمیم گیری مشارکتی بین مسئولان ملی و 
استانی را پیشنهاد می کنم؛ نهادی که ما اصرار داریم شکل بگیرد و تلاش هایی که در استان آغاز 

شده است، می تواند این زمینه را فراهم کند.

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان  تاکید کرد

تقویت کارکردهای امنیتی و هدفمند کردن 
برنامه های حراست 

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان با تاکید بر تقویت کارکردهای امنیتی و هدفمند کردن 
برنامه های حراست ابراز امیدواری کرد که با  مدیریت جدید کمافی السابق موضوع حراست 
و حفاظت از سرمایه های این شرکت در حوزه های مختلف اعم از نیروی انسانی، شبکه و 

تاسیسات گازرسانی، ایستگاه و... صورت پذیرد.
درمراسمی با حضور مدیرعامل، معاونین و برخی از روسای واحدهای ستادی شرکت از زحمات 
رضا سلمان منش رییس سابق حراست شرکت گاز استان اصفهان تقدیر و تشکر شد و مهدی 

نصر اصفهانی به عنوان رییس  جدید این سمت معرفی ومنصوب گردید.
مهندس علوی، مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان دراین مراسم ، ضمن ایراد نکاتی در 
خصوص عملکرد واحد حراست شرکت در سطح استان اصفهان از زحمات سلمان منش تشکر 
وقدردانی نمود و اظهار امیدواری کرد: رییس جدید حراست بتواند در مسیر ایجاد آرامش و 

اعتماد حداکثری در سازمان  بیش از پیش گام بردارد.
مهندس علوی، بیان داشت: در سازمان های موفق صداقت حرف اول را می زند چراکه متضمن 

آرامش است و عدالت و رضایت را در پی خواهد داشت.
وی، با تاکید بر تقویت کارکردهای امنیتی و هدفمند کردن برنامه های حراست ابراز امیدواری 
کرد که با  مدیریت جدید کمافی السابق موضوع حراست و حفاظت از سرمایه های این شرکت 
در حوزه های مختلف اعم از نیروی انسانی، شبکه و تاسیسات گازرسانی، ایستگاه و... صورت 
پذیرد. مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، با بیان اینکه برای ایجاد فضای آرام در محیط کاری 
لازم است کارکنان شرکت ، همکاری نزدیک با حراست داشته باشند و واحد حراست را امین 
خود بدانند، اظهار داشت: حراست یکی از بازوان مهم و پر دغدغه و پر فشار هر سازمانی است 
که بر اصل هماهنگی بین اعضا استوار است. در ادامه، حاضرین در جلسه با اشاره به نقش مهمی 
که واحد حراست در ایجاد امنیت و آرامش ادارات گازرسانی در سطح استان ایفا می کنند بیان 
داشت: خوشبختانه در دوران تصدی آقای سلمان منش ایشان به نحو مطلوب وظایف محوله 
خود را به انجام رساندند که جادارد از زحمات ایشان تقدیر و تشکر نماییم . همچنین، پس از 
ایراد سخنانی توسط روسای سابق وجدید حراست گاز استان اصفهان، متن حکم انتصاب نصر 

اصفهانی به عنوان رییس جدید حراست شرکت گاز استان اصفهان قرائت و اهداء گردید.

توسط یک بانوی قمی انجام شد؛

پرورش پرندگان زینتی با استفاده از
 تسهیلات کمیته امداد

نخستین زن پرورش دهنده پرندگان زینتی از خانواده پرندگان سِهرِه در استان قم، تسهیلات 
اشتغال خود را از کمیته امداد دریافت کرده است.

فرشته حاجی ظهیریان نخستین بانوی بااراده در پرورش قناری، فنج و مرغ عشق از خانواده 
با بیان اینکه صدای پرندگان به او آرامش می دهد، گفت: با  پرندگان سِهرِه در استان قم 
سختی هایی که در زندگی تحمل کردم، ایجاد آرامش در کار و زندگی گزینه اول من بود، به 
همین دلیل کارم را در فضایی انتخاب کردم که با پرندگان همدم باشم و در یک مغازه پرورش 
قناری مشغول کار خدماتی شدم. این بانوی کارآفرین سختی تأمین مخارج سنگین زندگی برای 
زن سرپرست خانوار را یادآور می شود و می گوید: وقتی دیدم این کارگری کفاف تأمین هزینه های 
زندگی را نمی دهد به فکر اشتغال جداگانه و استقلال مالی افتادم. وی از نخستین مراجعه خود 
به کمیته امداد چنین می گوید: اولین روزی که با معرفی دوستم به کمیته امداد مراجعه کردم 
اصلًا فکر نمی کردم کسی به خواسته های من توجه کند ولی مسئولان این نهاد نه تنها در مخارج 
زندگی و هزینه های تحصیل دخترم کمکم کردند بلکه یک وام 15 میلیون تومانی برای شروع 
کارم به من داده شد که مقدمه پیشرفت کاری من بود. حاجی ظهیری بابیان اینکه تلاش 
می کردم کارم لطمه ای به تربیت فرزندم نزند ادامه داد: با گرفتن وام یک خانه دوطبقه اجاره 
کردم و در زیرزمین آن مشغول پرورش قناری ها شدم تا در کنار فرزندم، کارم را هم انجام دهم. 
وی با اشاره به اینکه در شروع کار پشتکار، دقت و تلاش فراوان برای موفقیت نیاز اصلی است 
گفت: وقتی ناظرین خودکفایی و اشتغال کمیته امداد نتیجه کارم را دیدند 30 میلیون تومان 
وام تکمیلی به من دادند که فضای کارم را عوض کرده و گسترش دهم. بانوی کارآفرین قمی 
از اینکه نخستین زنی است که در استان قم توانسته پرورش پرندگان زینتی مشهور به سهره ها 
را داشته باشد اظهار خرسندی کرده و می گوید: در کارگاه پرورش پرندگانش هم اکنون بیش 
از 50 میلیون تومان تجهیزات و بیش از 400 قناری دارد که درآمد سالانه اش از این کار بالغ بر 

30 میلیون تومان است.
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لایحه پالرمو برای تاییداصلاحات به مجمع تشخیص فرستاده می شود

چهل توصیه FATF با چهار لایحه در ایران
نمایندگان مجلس لایحه الحاق ایران به کنوانسیون سازمان ملل برای مبارزه 
با جرائم سازمان یافته فراملی)پالرمو( اعاده شده از سوی شورای نگهبان را اصلاح 
کردند؛ مصوبه ای که برای تایید اصلاحات صورت گرفته بار دیگر به مجمع تشخیص 
مصلحت نظام فرستاده می شود.بر اساس این مصوبه؛ جمهوری اسلامی ایران مواد 
2، 3، 5، 10 و 23 این کنوانسیون را براساس قوانین و مقررات داخلی خود بویژه 
اصول قانون اساسی تفسیر کرده و اجرا خواهد کرد، همچنین در مواردی که اجرای 
بند یک ماده 14 مستلزم مصرف خلاف شرع اموال باشد،  ایران به مفاد این بخش 
از ماده متعهد نیست.رییس مجلس شورای اسلامی در این باره گفت: لوایح الحاق 
دولت جمهوری اسلامی ایران به کنوانسیون سازمان ملل متحد برای مبارزه با جرائم 
سازمان یافته فراملی )پالرمو( و لایحه اصلاح قانون مبارزه پولشویی برای بررسی به 
مجمع تشخیص مصلحت نظام فرستاده می شوند.علی لاریجانی افزود: این دو لایحه 
برای بررسی بیشتر از سوی شورای نگهبان به مجمع تشخیص مصلحت ارسال می 
شود، زیرا ملاحظات شورای نظارت مجمع در کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس 
مدنظر قرار نگرفته است.به گزارش ایرنا، شورای نگهبان پیش از این با بررسی مصوبه 
مجلس اعلام کرد: در لایحه الحاق به کنوانسیون پالرمو علاوه بر ایرادات ماهوی و 
شکلی، دو مورد ایراد مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز وجود دارد که شامل 'مغایرت 
با سیاست های اقتصاد مقاومتی و سیاست های امنیتی' است که این دو ایراد نیز 
مطابق اصل 110 قانون اساسی از سوی شورای نگهبان مجلس اعلام شد.ایرادات 
شورای نگهبان در لایحه الحاق ایران به کنوانسیون سازمان ملل برای مبارزه با جرائم 
سازمان یافته فراملی)پالرمو( توسط کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس رفع شد ولی 
در این کمیسیون درباره ایرادات شورای نظارتی مجمع تشخیص مصلحت نظام بحث 
و بررسی انجام نشد، این لایحه و لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشویی پس از ارجاع 
به شورای نگهبان به صحن مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع و در آن جا مورد 

بررسی نهایی قرار می گیرد.
* FATF حاوی استاندارهای بین المللیِ مبارزه با پولشویی

FATF، گروه ویژه اقدام مالی بین دولتی است که با ابتکار گروه جی 7 )فرانسه، 
آلمان، انگلیس، ایتالیا، آمریکا، ژاپن و کانادا( در سال 1989 به منظور مبارزه با پولشویی 
تاسیس شد، این گروه فقط به مبارزه با پولشویی محدود نشد و ماموریت های خود 
را در سال های آتی توسعه داد به طوری که پس از وقوع حملات تروریستی یازدهم 
سپتامبر، در سال 2001 مبارزه با تامین مالی تروریسم را در شمول برنامه های خود 
قرار داد. مطالعه روندهای پولشویی، نظارت قانونی و اجرای قوانین مالی در سطوح ملی 
و بین المللی از وظایف این گروه بین المللی است؛ در سال 2012 مقابله با تامین مالی 
فعالیت های اشاعه ای در سال 2012 در زمره ماموریت های این گروه قرار گرفت و 
توصیه های خود را در زمینه های مورد بحث با عنوان استانداردهای بین المللی در 
 FATF مبارزه با پولشویی و تامین مالی تروریسم و اشعه گری ارائه داد. هم اکنون
یک مجموعه دستورالعمل 40 ماده ای را شامل می شود. فعالیت های این گروه در 
حوزه های مذکور ادامه داشت تا اینکه در سال FATF 2016 باحضور 35 کشور و دو 
سازمان منطقه ای اِتحادیه اروپا و کشورهای عرب خلیج فارس؛ تشکیل شد از سال 
2015 نیز صندوق بین المللی پول، سازمان ملل متحد و شش گروه تخصصی آن، 
بانک جهانی از سال 2015 بر FATF به عنوان سازمان های ناظر بر FATF فعالیت 
می کنند.گروه ویژه اقدام مالی بر اساس استاندارها و توصیه های چهل گانه خود، 
میزان پیشرفت کشورهای عضو در زمینه های مورد بحث را رصد و در سطح جهانی 
نیز بر نحوه و میزان پیشرفت تصویب و اجرای توصیه های این گروه نظارت می 
کند.FATF کشورهای جهان را با توجه به دو بُعد رصد و نظارت بخش بندی کرده 
است؛ نخست کشورهایی که شاخص ها و دستورالعمل های آن ها با استانداردهای 
این گروه همخوانی داشته و توصیه های FATF را در زمینه های مورد تاکید به کار 
بسته و به اجر درآورده اند؛ قسم دوم کشورهایی هستند که با به کارگیری و عملیاتی 
کردن توصیه های این گروه، روبه پیشرفت هستند و در نهایت آن ها که با این گروه 
همکاری نمی کنند و بر اساس چارچوب ها و دستورالعمل های خاص این گروه دارای 
خطر پولشویی و تامین مالی تروریسم هستند؛ کشورهایی که علیه آن ها اقدام متقابل 
صورت می گیرد و آن ها که اقدام متقابل علیه آن ها انجام نمی شود در این حوزه 

قرار می گیرند.
* خروج از لیست سیاه در گرو عمل به توصیه ها ولوایح چهارگانه 

در سال 2015 ایران در کنار کره شمالی به عنوان کشورهایی خطرناک در لیست 
سیاه FATF قرار گرفت، قرار گرفتن در لیست سیاه این گروه با توجه به احتمال زیاد 
اقدام های مالی و بانکی متقابل علیه کشورهای مشمول، تنگناها و مسائل بسیاری را 
برای آن ها به وجود می آورد.با امضای توافق هسته ای، و تایید مکرر پایبندی ایران به 
برجام همچنین تعهد ایران به اجرای »برنامه اقدام« ؛ تصویب قوانین داخلی در مبارزه 
با پولشویی و ... در داخل کشور، قرار گرفتن ایران در لیست سیاه به حالت تعلیق درآمد.

شرط پیوستن به FATF پذیرش توصیه ها و استانداردهای چهل گانه مورد تاکید 
این گروه است؛ توصیه های FATF به ایران در دو بخش شامل اصلاح قوانین داخلی، 
همسویی با قوانین ضد پولشویی و همچنین تصویب لوایح چهارگانه؛ الحاق ایران به 
کنوانسیون سازمان ملل متحد برای مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی )پالرمو(، اصلاح 
قانون پولشویی، اصلاح قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم و الحاق ایران به کنوانسیون 
مقابله با تامین مالی تروریسم )CFT ( است.از چهار لایحه مورد بحث 2 کنوانسیون 
خارجی و بین المللی است و 2کنوانسیون داخلی است و چنانکه حشمت الله فلاحت 
پیشه رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفته 
است؛ از کنوانسیون های داخلی یکی لایحه اصلاح قانون مقابله با پولشویی و دیگری 
لایحه اصلاح قانون مقابله با تامین مالی تروریسم است که این دو در مجلس مطرح 
و تصویب شده و FATF )گروه ویژه اقدام مالی(از آن موضوع استقبال کرده است.به 
گفته فلاحت پیشه از کنوانسیون های خارجی اولی کنوانسیون پالرمو )مقابله با تامین 
مالی جرایم سازمان یافته( و دیگری CFT )مقابله با تامین مالی تروریسم( است؛برای 
پالرمو مجلس 5 تحفظ و حق شرط گذاشت و با این حق شرط، از مجلس به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام رسید و مجمع روی آن جدی بوده و باید تصمیم بگیرد و در 
نهایت هم مجمع تشخیص می تواند مصلحت های آن را بپذیرد یا رد کند.همانطور که 
اشاره شد؛ نمایندگان مجلس شورای اسلامی امروز لایحه الحاق ایران به کنوانسیون 
سازمان ملل برای مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی )پالرمو( را برای تامین نظر 
شورای نگهبان اصلاح کردند که بنا به اظهارات رییس مجلس شورای اسلامی به 
مجمع تشخیص مصلحت نظام فرستاده می شود که بنا به گفته رییس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس احتمال اینکه کنوانسیون مقابله با تامین مالی 
جرایم سازمان یافته در مجمع تشخیص مصلحت نظام تایید بشود،زیاد است.لایحه 
پالرمو در زمستان 96 در مجلس تصویب و برای بررسی به شورای نگهبان و مجمع 
تشخیص مصلحت نظام فرستاده شد، که به آن ایراداتی وارد شد که امروز نمایندگان 
ایرادات آن را اصلاح و تصویب کردند و برای تایید بار دیگر به مجمع تشخیص مصلحت 
نظام فرستادند. CFT )مبارزه با تامین مالی تروریسم( دیگر لایحه ای است که در 
پیچ و خم بهارستان هنور بلاتکلیف است و چنانکه فلاحت پیشه عنوان کرده است 
حدود سه ماه پیش در دستورکار مجلس قرار گرفت، یعنی کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس آن را با حق تحفظ تصویب کرده و به صحن فرستاد. تعدادی 
از نمایندگان برای تصویب آن درخواست دوماه مهلت کردند و اعتقاد داشتند از آنجا 
که در برجام آمریکایی ها کارشکنی کردند و به همین دلیل منتظر نتیجه برجام مانده 
اند و این دو به حالت تعلیق درآمدند اما این تعلیق ربطی به محتوای لایحه نداشته و 
به روندهای کلی سیاست خارجی ایران مربوط می شود.کنوانسیون ملل متحد علیه 
جرائم سازمان یافته فراملی)پالرمو( از معاهده های چندجانبه مورد حمایت سازمان ملل 
متحد در سال 2000 علیه جرایم سازمان یافته فراملی است، این کنوانسیون در 29 
سپتامبر 2003 به اجرا درآمد تا 19 سپتامبر 2017، 189 کشور آن را امضا کرده اند 
که 9 کشور عضو سازمان ملل از جمله ایران عضو این کنوانسیون نیستند. البته ایران 
این کنوانسیون را امضا کرده ولی هنوز به تصویب نهایی مجلس نرسیده است.لایحه 
مبارزه با پولشویی، دیگر لایحه مورد تاکید FATFدر سال 1381 از سوی دولت نهم 
به مجلس ارائه شد و سال 1386 در مجلس تصویب و سپس از سوی شوریا نگهبان 

نیز تایید شد.
اصلاح قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم، دیگر لایحه ای است که در سال 1389 
تقدیم مجلس شورای اسلامی شد و در سال 1390 در مجلس شورای اسلامی به 
تصویب رسید؛ اما با نظر شورای نگهبان، برای طی تشریفات مربوط و انجام اصلاحاتی، 
به قوه قضائیه ارسال شد. پس از آن ایرادهایی از سوی شورای نگهبان وارد شد و با رفع 
ایرادها، در نهایت لایحه »مبارزه با تامین مالی تروریسم« که در جلسه مورخ 13 بهمن 
94 به تصویب مجلس شورای اسلامی رسیده بود، در جلسه 13 اسفند 94 شورای 
محترم نگهبان مورد بحث و بررسی قرار گرفت و با توجه به اصلاحات به عمل آمده 

مغایر موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد. 
پس از آن از سوی دولت یازدهم در این قانون اصلاحاتی صورت گرفت و در اواخر 
آبان 96 به منظور رفع ایرادات لایحه اصلاح این قانون به مجلس ارائه شد که در پنجم 
تیرماه97 جزئیات این لایحه در مجلس شورای اسلامی به تصویب رسید و پس از آن 

با تایید شورای نگهبان دستور اجرای آن از سوی رییس جمهوری ابلاغ شد.
لوایح چهارگانه با جنجال های فراوانی از سوی مخالفان دولت و نمایندگان مجلس 
روبرو بوده است و با وجود نزدیک شدن به مهلت گروه اقدام ویژه مالی به ایران، هنوز 
مورد بحث است؛ جنجال ها در حالی ادامه دارد که کارشناسان و برخی نمایندگان 
مجلس علاوه بر تاکید بر مزیت های پیوستن به FATF بر حق تحفظ ایران در این 

زمینه تاکید می کنند.

دکتر روحانی در دیدار نخبگان سیاست خارجی آمریکا:نکتـه

خروج آمریکا از برجام فرصت سوزی بزرگ تاریخ روابط دو کشور است
رئیس  جمهوری اسلامی ایران در دیدار با نخبگان و صاحب 
نظران سیاست خارجی آمریکا، گفـت: خروج آمریکا از برجام 

فرصت سوزی بزرگ در تاریخ روابط دو کشور است.
المسلمین دکتر حسن روحانی شامگاه  حجت الاسلام و 
دوشنبه به وقت نیویورک در دیدار نخبگان و صاحبنظران 
سیاست خارجی آمریکا با بیان اینکه دولت تدبیر و امید در 
سال 2013 هنگام تشکیل دولت، تعامل سازنده با جهان را به 
عنوان سیاست خارجی خود اعلام کرد و بر همان مبنا تاکنون 
عمل کرده است، گفت: البته این تعامل نسبت به کشورهایی 
که سابقه بی اعتمادی با آنها مربوط به سال های طولانی بود، 

سخت تر و پیچیده تر بود.
رئیس جمهوری افزود: در رابطه با آمریکا در همان ماه های 
اولیه ریاست جمهوری، با وجود مسائل و مشکلات گسترده 
بار در ذیل  اولین  میان دو کشور تصمیم گرفتیم که برای 
دیدار  یکدیگر  با  کشور  دو  خارجه  وزرای  موضوع هسته ای 
کنند.دکتر روحانی افزود: اعتماد در عرصه مسایل بین المللی 
همواره موضوعی نسبی است و هیچگاه نمی توان به اعتماد 
صد در صدی دست یافت اما می توانیم با اعتماد نسبی بین دو 
کشور دیالوگ برقرار کنیم.رئیس جمهور با اشاره به اینکه بر 
این مبنا عمل کردیم که اگر بتوانیم در گفتگوی هسته ای به 
توافقی برسیم و در مقام عمل دو طرف نسبت به اجرای آن 
پایبند بودند، این زمینه ای برای گفتگو در سایر موضوعات و 
مسایل باشد، خاطر نشان کرد: رهبر معظم انقلاب در سخنرانی 
عمومی خود اعلام کردند، اگر آمریکا در موضوع هسته ای به 
تمام تعهدات خود عمل کند، می تواند زمینه ای برای گفتگو در 

سایر موضوعات میان دو کشور باشد.
دکتر روحانی ادامه داد: در سال 2015 علیرغم مشکلات 
برای  که  برسیم  توافقی  به  توانستیم  مذاکرات  در  گسترده 
سایر  و  آمریکا  و  ایران  داخل  در  و  بود  شگفت آور  بسیاری 
کشورها این سوال بوجود آمد که چگونه دو کشوری که دهه ها 
با هم اختلاف داشتند، توانستند در این موضوع پیچیده به 

تفاهم برسند.
رئیس جمهور با بیان اینکه در آن دوران چگونگی اعتماد 
میان ایران و آمریکا، از سوی بسیاری افراد مطرح می شد، گفت: 
عده ای بر این عقیده بودند که نمی توان به ایران اعتماد کرد 
و ایران نسبت به تعهداتش پایبند نخواهد بود و برخی نیز در 
نطقه مقابل آمریکا را غیر قابل اعتماد دانسته و معتقد بودند 
که این کشور نمی تواند بر تعهد خود با ایران باقی بماند.دکتر 
روحانی برجام را آزمایش مهم تاریخی برای همگان دانست و 
با بیان اینکه این موضوع در تاریخ روابط ایران و آمریکا باقی 
خواهد ماند، گفت: براساس 12 گزارش آژانس انرژی اتمی، 
ایران به تمامی تعهداتش به طور صد در صدی عمل کرده 
است و این در شرایطی است که طرف های مقابل چه آمریکا 
و چه دیگر کشورها به طور صد در صد به تعهداتشان پایبند 
نبودند، در حالی که در توافق آمده است که اگر طرف مقابل 
در اجرای تعهدات خود کوتاهی کند، ایران هم می تواند به 
همان میزان کم تر به تعهدات خود عمل نماید، اما جمهوری 
اسلامی ایران بخاطر تقویت اعتماد در افکار عمومی از این 
حق خود استفاده نکرد.رئیس جمهور با اشاره به اینکه با روی 
کار آمدن دولت جدید در آمریکا شرایط جدیدی بوجود آمده 
است، گفت: آمریکا بدون هیچ دلیل و منطقی از تعهد خود 
خارج شد و این به معنای آن بود که پل ویران شده ای که 
سال ها میان دو کشور وجود داشت و در حال ترمیم بود، دوباره 

به سمت ویرانی رفت.
دکتر روحانی خروج آمریکا از برجام را فرصت سوزی بزرگ 
در تاریخ روابط دو کشور عنوان کرد و گفت: آمریکا کشوری 
مهم در جهان و ایران کشوری تأثیرگذار در منطقه حساس 
خاورمیانه است و می توانستیم با ایجاد ارتباط و اعتماد بین دو 
طرف گام های خوبی را برداریم.دکتر روحانی با اشاره به اینکه 
بسیاری از مسایل و مشکلات در زمان خود از طریق مذاکره 
مستقیم یا غیرمستقیم میان ایران و آمریکا حل و فصل شد 
و فرصت های خوبی با تلاش های دو طرف بوجود آمده بود، 
خاطر نشان کرد: امروز برخی مقامات آمریکایی به صراحت 
اعلام می کنند که اعمال فشار علیه ایران برای سرنگونی دولت 
ایران است و این به معنای آن است که آنها قصد دارند به طور 
کامل اعتمادهای نسبی بوجود آمده را تخریب کنند. رئیس 
جمهور اظهار داشت: هر چند امروز در شرایط نامناسبی قرار 
داریم، اما در صورتی که واقع بین بوده و اراده لازم وجود داشته 
باشد، می توان شرایط را بهبود بخشید. اما امروز در دولت آمریکا 
حرف های گوناگون و صداهای مختلف از سوی افراد مختلف 
شنیده می شود. به گونه ای که سخنان رئیس جمهور آمریکا با 
وزیر خارجه و مشاور امنیتی او تفاوت دارد و این سوال بوجود 
می آید که ما باید کدام صدا را بشنویم و به کدام سخن پاسخ 
بدهیم. دکتر روحانی با اشاره به اینکه ممکن است دولت فعلی 
آمریکا تصور کند با اعمال فشار علیه ایران می تواند در راستای 
سرنگونی دولت ایران گام بردارد، اظهار داشت: قطعاً این تصور 
اشتباه است و بی تردید دولت آمریکا راه غلطی را انتخاب کرده 

است و آینده روشنی را برای آنها متصور نخواهیم بود.
در  را  صاحبنظران  و  فرهیختگان  نقش  جمهور  رئیس 
عرصه های مختلف را حائز اهمیت و مفید برشمرد و افزود: 
نخبگان جامعه می توانند در شرایط پیچیده راه و مسیر را 
برای حل معضلات بگشایند و من با تجربه 40 ساله ای که 
در عرصه سیاست دارم، معتقدم هیچ اختلاف و شکافی در 
جهان نیست که راه حل نداشته باشد.دکتر روحانی ادامه داد: 
مطمئناً بن بست مطلق در هیچ موضوعی وجود ندارد، اما باید 
به دنبال دستیابی به راه حلی مستقیم و کم هزینه برای حل 

مشکلات باشیم.
رئیس جمهور در ادامه این نشست و در پاسخ به سوالات 
صاحبنظران و نخبگان سیاست خارجی آمریکا در پاسخ به 
سوالی درباره اینکه آیا ایران نسبت به انجام مذاکرات در شرایط 
کنونی احساس پشیمانی دارد، گفت: دولت یازدهم و دوازدهم 

در زمینه مسأله هسته ای و گفتگو با آمریکا اقدام بزرگی کرد، 
اما در این رهگذر نه پشیمان هستم و نه متأسف. چرا که ما کار 

بزرگی را شروع کردیم و به نقطه مناسبی رسیدیم.
دکتر روحانی اظهار داشت: اگر دولت آمریکا فکر می کند که 
با این فشار علیه ملت ایران می تواند به هدف سرنگونی دولت 
ایران برسد، بی تردید و صد در صد در اشتباه است چرا که 
دولت ایران امروز بسیار قوی تر و مستحکم تر بوده و نقش ایران 
در منطقه بسیار حائز اهمیت است. رئیس جمهور افزود: تجربه 
آمریکا در کشورهای منطقه از جمله لبنان، سوریه و عراق 
نشان داده که نمی توان با زور به نتیجه رسیده و در مواجهه 
با ایران نیز بی تردید علیرغم همه مشکلات اقتصادی از آنها 
عبور خواهیم کرد. دکتر روحانی اظهار داشت: ملت ایران در 
سال های پیش از این شرایطی به مراتب دشوارتر را تجربه کرده 
و از مشکلات به خوبی عبور کرده است و بی تردید می توانیم 
از این مشکلات هم به خوبی عبور کنیم، اما در نهایت تاریخ 
قضاوت خواهد کرد که راه ما درست بوده و اگر کسی پیمانی 

را بشکند، باید تاوان آن را پرداخت کند.
رئیس جمهور در پاسخ به سوالی درباره چگونگی حضور 
نیروهای ایرانی در سوریه و آینده این حضور گفت: حضور 
ایران در سوریه بر مبنای خواست دولت این کشور و مبارزه 
با تروریسم است. دکتر روحانی با بیان اینکه ایران بزرگترین 
قربانی تروریسم بوده و سال ها ملت ایران در مقاطع مختلف 
با تروریست ها مبارزه کرده و می داند که تروریسم چه خطر 
بزرگی به همراه دارد، افزود: ما قربانی تروریسم و سلاح کشتار 
جمعی هستیم و هنوز در کشور ما مجروحان استفاده از سلاح 
شیمیایی حضور دارند و به همین دلیل هنگامی که از سوی 
این  در  تروریسم  با  مبارزه  برای  عراق  و  سوریه  دولت های 
کشورها درخواست کمک شد، بی درنگ حضور یافتیم. رئیس 
جمهور تأکید کرد: جمهوری اسلامی ایران تا ریشه کن شدن 
کامل تروریسم در سوریه و کمک به ملت این کشور بر مبنای 
خواست دولت حضور خواهد داشت. دکتر روحانی در پاسخ 
به سوالی مبنی بر اینکه آیا ایران این موضوعی که آمریکا در 
منطقه خاورمیانه منافع دارد را به رسمیت می شناسد و آیا بین 
دو کشور منافع مشترکی در منطقه وجود دارد، گفت: ایالات 
متحده ممکن است در مناطق مختلف جهان روابطی داشته 
باشد که آن را به نفع خود می داند و ما مخالف تعامل کشورها 
با یکدیگر نیستیم. اما مداخله را حق هیچ کشوری نمی دانیم. 
رئیس جمهور با بیان اینکه تعامل و توسعه مناسبات کشورها با 
یکدیگر هیچ ایرادی ندارد، افزود: امروز بسیاری از کشورها در 
منطقه ما حضور داشته و تعاملات سیاسی و اقتصادی دارند، 
اما مشکل آمریکا این است که حضور در منطقه را حق خود 
دانسته اما برای ایران که نفوذی تاریخی و تمدنی در منطقه 

دارد این حق را قایل نیست.
دکتر روحانی با تأکید بر اینکه معتقدیم امنیت، صلح و 
ثبات برای منطقه موضوعی بسیار حائز اهمیت است و آن را 
در راستای منافع همگان می دانیم، افزود: نمی توانیم عنوان 
کنیم که هرگز منافع مشترک میان کشورها، وجود ندارد و 
روابط را به نفع دو طرف می دانیم و این در حالی است که در 
سال های گذشته در موضوعات مختلف از جمله استقرار صلح 
در افغانستان و شکست طالبان به طور مستقیم و غیرمستقیم 
با آمریکا گفتگوهایی داشته ایم. رئیس جمهور افزود: تحریم 
کشورها به نفع هیچ کس نیست نه به نفع مردم، نه کشورها و 
نه شرکت های تجاری. به عنوان مثال اگر امروز روابط تجاری 
شرکت بوئینگ با ایران برقرار بود، این به نفع آن شرکت و به 
نفع مردم ایران و روابط تجاری دو کشور بود.دکتر روحانی 
ادامه داد: فشار دولت آمریکا امروز تنها در ایران نیست، بلکه به 
واسطه این تحریم ها، اروپا، روسیه، چین و شرکت های تجاری 
هم متضرر می شوند و این همان تعامل باخت - باخت است 
که به سود هیچ کس نخواهد بود.رئیس جمهور در پاسخ به 
این سوال که آیا براساس آنچه که امروز اتفاق افتاده در زمان 
مذاکرات برجام اطلاعات داشتیم، باز هم این کار را می کردیم، 
ایران  توافق هسته ای و برجام، جمهوری اسلامی  گفت: در 
برجام  فایده  مهم ترین  کرد.  نخواهد  و  نکرده  هیچگاه ضرر 
این بود که دنیا فهمید ایران اهل مذاکره و گفتگو است و به 
جهانیان اعلام کردیم که اگر ایران موضوعی را امضاء کند، پای 
آن خواهد ایستاد و این افتخاری تاریخی و اخلاقی برای ملت 

ایران است که دائمی بوده و از بین نخواهد رفت.
برجام  مذاکرات  سایه  در  ما  کرد:  تصریح  روحانی  دکتر 
توانستیم مسایل و موضوعاتی که سال های طولانی با آژانس 
و  کنیم  برطرف  همزمان  طور  به  را  داشتیم  اتمی  انرژی 
مذاکرات شرایطی را بوجود آورد که تلاش مان را برای حل 

و فصل مسایلی که با آژانس بود، مضاعف کنیم.دکتر روحانی 
با بیان اینکه در نتیجه مذاکرات توانستیم به قعطنامه 2231 
شورای امنیت دست پیدا کنیم، افزود: امروز آمریکا در برابر 
یک قطعنامه الزام آور، برخلاف مقررات ایستاده و آن را زیر 
پا گذاشته است و این موضوعی است که در حافظه تاریخی 

جهان باقی خواهد ماند.
رئیس جمهور ادامه داد: امروز آمریکا در این موضوع منزوی 
بوده و به اقدامی دست زده است که به جز چند کشور معدود 
دیگران آن را قبول نداشته و نسبت به اقدام آمریکا ابراز تأسف 
می کنند.دکتر روحانی با بیان اینکه اقدام دولت آمریکا هرگز 
به نفع اعتماد عمومی و صلح و ثبات بین المللی نیست، افزود: 
جمهوری اسلامی ایران در برابر اقدام خلاف قانون آمریکا صبر 
زیادی داشت و این مایه عظمت ملت ایران و درایت دولت 

جمهوری اسلامی است. 
رئیس جمهور افزود: اگر در توافق برجام به صد در صد 
نرسیدیم، اما بخش قابل توجهی از اهدافمان را به دست آوردیم 
و مطمئناً شرایطی که امروز آمریکا بوجود آورده است نمی تواند 
برای بلندمدت باقی بماند و دیر یا زود این تصمیم ناپخته پایان 

خواهد یافت. 
دکتر روحانی در پاسخ به این سوال که آیا معتقدید که 
برجام پس از اعمال تحریم های بعدی آمریکا می تواند ادامه 
پیدا کند، گفت: ما به دنیا عهدی نسپرده ایم که تا پایان و تحت 
هر شرایطی در برجام بمانیم چرا که برجام توازن و تعادلی دارد 
و تا جایی که این تعادل را هر چند نسبی ببینیم در آن باقی 
خواهیم ماند اما اگر طرف مقابل به تعهداتش عمل نکند، ماندن 

در برجام را لازم نخواهیم دید. 
رئیس جمهور با اشاره به اینکه دولت آمریکا تصور می کرد 
که اگر از برجام خارج شود، ایران هم بلافاصله خارج خواهد شد، 
گفت: این هرگز محاسبه دقیقی از سوی دولت آمریکا نبود، چرا 
که ما نمی خواستیم اقدامی خلاف قانون آنها را برایشان آسان 
کرده و با آنها کمک کنیم. دکتر روحانی در پاسخ به سوالی 
درباره حضور نیروهای آمریکایی در افغانستان و چگونگی روابط 
ایران با افغانستان با وجود این نیروها در این کشور، گفت: ایران 
همواره به افغانستان به عنوان کشور دوست و همسایه نگاه 
کرده و تعاملات و روابط خوبی میان دو کشور برقرار است و 
در زمینه مسایل گوناگون از جمله امنیت افغانستان گفتگوهای 
مثبتی میان مسئولان دو کشور انجام می شود. رئیس جمهور 
با اشاره به کمک ها و حمایت های جمهوری اسلامی ایران از 
مردم افغانستان و حضور بیش از 3 میلیون آواره افغانی در ایران 
و تحصیل فرزندان آنها در مدارس و دانشگاه های کشورمان، 
گفت: رابطه با افغانستان به معنای ایجاد چند پایگاه نظامی در 
این کشور نیست. امروز مردم افغانستان می دانند که در شرایط 

حساس ما آنها را یاری کرده ایم.
دکتر روحانی با اشاره به همکاری دو کشور در بندر چابهار، 
گفت: چابهار راهی مهم و بین المللی است و امروز خطوط 

راه آهن از چابهار به مرزهای افغانستان رسیده شده است.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه روابط نزدیکی امروز میان 
ایران، افغانستان و هند در زمینه چابهار برقرار است، گفت: 
اینطور نیست که دولت آمریکا هر تصمیمی که بخواهد را 
بتواند اجرا کند ما با افتخار تحریم آمریکا را می شکنیم، چرا 
که آن را بر خلاف مقررات بین المللی و در راستای تحمیل و 

یکجانبه گرایی می دانیم.
دکتر روحانی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه با وجود 
را  مسلح  نیروهای  احتیاجات  چگونه  اقتصادی  چالش های 
ایران  برطرف خواهید کرد، گفت: خوشبختانه در  ایران  در 
بودجه بخش های مختلف به طور شفاف در مجلس مشخص 
می شود و صنایع دفاعی ایران خودکفا بوده و این هم از ثمرات 
تحریم هایی است که علیه ملت ایران بویژه در سال های دوران 
دفاع مقدس صورت گرفته است. رئیس جمهور افزود: در زمینه 
مسایل نظامی مخارج اندکی داریم و نیازی برای هزینه فراوان 
نمی بینیم، چرا که ایران قصد تجاوز به هیچ کشوری را ندارد 
و اکثر سلاح ها و ابزار نظامی ما پدافندی و برای دفاع از کشور 

است. 
دکتر روحانی در پاسخ به سوالی در رابطه با آینده روابط 
ایران و عربستان و منافع مشترک دو کشور در منطقه، گفت: 
عربستان سعودی و امنیت این کشور برای ایران حائز اهمیت 
است، چرا که سالانه ده ها هزار نفر از مردم ایران برای شرکت 
در مراسم حج به این کشور سفر می کنند و عربستان به عنوان 
مرکز دینی و مذهبی مسلمانان اهمیت دارد. ضمن اینکه این 

کشور همسایه ایران است.
ایران و  اینکه متأسفانه روابط  با اشاره به  رئیس جمهور 

عربستان در سال های اخیر مطلوب نبوده و این نه بخاطر مسایل 
دوجانبه بلکه بخاطر عصبانیت سعودی ها از شکست هایی است 
که در منطقه و در سوریه و عراق داشته اند، گفت: ممکن است 
عربستان از ایران بخاطر شکست هایی که در عراق، سوریه و 
لبنان داشته گله مند باشد، اما جمهوری اسلامی ایران حل 
مشکلات را به نفع منطقه و جهان می داند و همواره علاقمند 
به توسعه روابط با همسایگان خود از جمله عربستان است. 
دکتر روحانی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه اگر ترامپ 
بخواهد با ایران گفتگو داشته باشد، آیا راهی برای رسیدن به 
توافقی جدید وجود دارد، گفت: مهمتر از برجام مسأله اعتماد 
و صداقت در سخنان است و آنچه دولت فعلی آمریکا باید 
بداند این است که باید به اعتمادی که قبلًا ایجاد شده بود و 
حداقل برای دورانی شاهد آن بودیم، باز گردد. چرا که اینطور 
نمی شود که آمریکا از توافق خارج شده و نسبت به مصوبه 
شورای امنیت بی اعتنا باشد و ملت ایران را تحریم کرده و اعلام 
کند می خواهد حکومت ایران را سرنگون کند و ما بخواهیم با او 

گفتگو کنیم. چرا که این اقدام را ساده لوحی می دانیم.
و  باشد  مهیا  مذاکره  فضای  باید  افزود:  جمهور  رئیس 
نمی شود لوله تفنگ را بر سر کسی گرفت و از او خواست که 

مذاکره کند.
دکتر روحانی در پاسخ به سوالی درباره برداشت ایران از 
مذاکرات کره شمالی و ایالات متحده آمریکا، گفت: هنوز نتیجه 
این مذاکرات مشخص نیست و به نظر ما این اقدام بیشتر یک 
نمایش بود. به گونه ای که امروز آمریکا به تحریم خود ادامه 
می دهد و کره شمالی نیز کار خودش را می کند.رئیس جمهور 
نمایش و شوی سیاسی  از سیاستمداران  داد: ملت ها  ادامه 
منافع  برای  دولتمردان  که  می خواهند  بلکه  نمی خواهند، 
کشورهای خود تلاش کنند.دکتر روحانی در پاسخ به سوالی 
درباره روابط ایران و چین و چگونگی آینده این روابط گفت: 
تهران و پکن همواره روابط خوبی با یکدیگر داشته اند و ما هرگز 
کشورهایی که در دوران سخت جنگ تحمیلی به ما کمک 
کردند را فراموش نخواهیم کرد.رئیس جمهور چین را شریک 
تجاری بزرگ برای ایران و جزو 5 کشوری دانست که نسبت 
به برجام پایبند است و افزود: مناسبات ایران با چین بسیار 
گسترده بوده و ما این همکاری ها را به نفع دو طرف می دانیم و 

مصمم به گسترش روابط همه جانبه با چین هستیم.
 

* ملاقات باید زمانی انجام شود که به نفع دو ملت 
باشد

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی رئیس جمهوری 
اسلامی ایران  همچنین در مصاحبه با شبکه تلویزیونی سی ان 
ان گفت که ملاقات با طرف آمریکایی زمانی صورت می گیرد 

که به نفع دو کشور و ملت باشد.
مجری سی ان ان با اشاره به توئیت اخیر ترامپ که رییس 
جمهوری ایران را فردی دوست داشتنی خوانده از اقای روحانی 
پرسید آیا درخواستی برای دیدار با رئیس جمهوری آمریکا 
داشته اید؟ که دکتر روحانی در جواب گفت : هیچ موقع، نه 
امسال و نه سال گذشته هیچگاه چنین درخواستی برای دیدار 
با رئیس جمهوری آمریکا نداشته ایم. رئیس جمهوری ایران 
افزود:البته سال گذشته از طرف مقامات آمریکایی هشت بار 
دیداری  را  آن  و من  کردیم  دریافت  دیدار  برای  درخواست 
مقتضی نمی دیدم، همانطوری که اکنون نیز آن را مناسب 
زمانی  ملاقات  داد:این  ادامه  روحانی  بینم.  نمی  مقتضی  و 
بایدصورت گیرد که بتواند برای هر دو کشور سودمند باشد، 
اما تحت شرایط کنونی زمانی که به)موضوع( مذاکره و ملاقات 
می رسیم، آنرا )دیداری مقتضی( سودمند نمی بینم، شاید 
بهتر باشد که از خودش بخواهید چنین درخواستی داشته 
باشد.متن کامل این مصاحبه که به مجری گری کریستین 
امانپور و درمحل اقامت رئیس جمهوری در نیویورک انجام 
شده،قرار است طبق روال معمول در این شبکه در روزهای 

آینده پخش شود.
رئیس جمهوری آمریکا دیروز)سه شنبه( در توییتی غیر 
معمول اعلام کرد که برنامه ای برای دیدار با حسن روحانی 
رئیس جمهوری اسلامی ایران ندارد و برخی رسانه ها اینگونه 
القاء کردند که ایران درخواستی برای ملاقات با ترامپ داشته 

است.
ترامپ در جدیدترین توییت خود نوشت:'با وجود درخواست 
ها هیچ برنامه ای برای دیدار با حسن روحانی رئیس جمهوری 
ایران ندارم. شاید یک روزی در آینده )دیدار کنیم(. مطمئنم 

که او انسانی کاملًا دوست داشتنی است.'
رئیس جمهوری کشورمان نیز دوشنبه شب در گفت و 
گویی با شبکه تلویزیونی ان بی سی آمریکا تاکید کرد که 
برنامه ای برای دیدار با ترامپ ندارد و اساسا رئیس جمهوری 
آمریکا شرایطی را بوجود نیاورده که فضای چنین دیداری 

ایجاد شود.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در پاسخ این 
پرسش که 'آیا در نیویورک دیداری بین شما و ترامپ انجام 
می گیرد'، گفت: برنامه ای برای دیدار نداریم، اگر کسی علاقه 
به مذاکره، گفت و گو و پیشرفت در روابط دارد، از حربه تحریم 
و تهدید استفاده نمی کند. زمانی که دولتی همه توان خود را 
علیه دولت دیگر بکار می گیرد، معنایش این است که اراده لازم 

برای حل و فصل مسایل ندارد.
خبرنگار شبکه تلویزیونی ان بی سی از رئیس جمهوری 
سئوال کرد: تمایل دارید چه چارچوب و شرایطی از طرف 
آمریکا مشاهده کنید تا زمینه چنین جلسه ای فراهم و گفتگوها 

آغاز شود؟
رئیس جمهوری گفت: آمریکا ابتدا باید همان پلی را که 
با تهدید، تحریم و خروج از برجام تخریب کرده بسازد تا به 
شرایط اول برگردیم و به این ترتیب فضای مناسبی ایجاد 
برنامه ریزی  آینده خودشان  برای  بتوانند  شود و دو کشور 

کنند.

هفتاد و سومین اجلاس سالانه مجمع عمومی سازمان ملل فرصتی را خلق 
کرد تا نمایندگان ایران و پنج کشور باقی مانده در برجام طی نشستی به بررسی 
راهکارهای ملموس برای نجات این توافق معتبر بین المللی بیاندیشند؛ مرحله ای 
که با عنایت به بیانیه نهایی، از حمایت سیاسی فراتر رفته و ورود مجدانه به عرصه 

عمل تلقی می شود.
برخلاف توصیه های به ظاهر دوستانه برخی در داخل مبنی بر اهمیت عدم 
حضور حجت الاسلام »حسن روحانی« رئیس جمهوری کشورمان در اجلاس سالانه 
مجمع عمومی سازمان ملل اما این نشست تا کنون برای ایران دستاوردهای آشکاری 

داشته است.
پس از دیدارها دوجانبه متعددی که بین هیات اعزامی ایران و مقامات کشورهای 
حاضر در مجمع در سطوح مختلف انجام گرفت، نشست وزیران امور خارجه 4+1 
)شامل چین، فرانسه، روسیه، انگلیس و آلمان( با حضور »فدریکا موگرینی« مسوول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا از اهمیت فزاینده ای برخوردار بود و انعکاس جهانی 
یافت؛ نشستی که دیروز )دوشنبه دوم مهر ( برگزار شد و تمرکز خود را به بقای توافق 

هسته ای با ایران و خنثی سازی تحریم های ثانویه آمریکا قرار داد. 
از بیانیه ای که در پایان نشست از سوی موگرینی و »محمدجواد ظرف« وزیر امور 
خارجه کشورمان قرائت شد، می توان به چند نکته مهم پی برد. بر پایه بند چهار 
بیانیه که 12 گزارش پی  در پی آژانس بین المللی انرژی اتمی را مبنای عمل قرار 

می داد، اهمیت پایبندی تهران به برجام برجسته بود. 
همین موضوع سبب شده با وجود همه کارشکنی های آمریکا، اعضای توافق 

پشت ایران را خالی نکنند و در پی ارائه راهکار برای برون رفت از وضعیت کنونی 
برآیند. بی دلیل نبود که ترامپ قبل از اعلام خروج از برجام، بیش از یکسال تلاش 

کرد تا تهران را از توافق دلسرد ساخته و از برجام خارج نماید. 
دو بند دیگر از بیانیه 14 ماده ای پایانی نشست نیز قابل توجه بود؛ بندهای 8 و 
10 که تمرکز خود را بر روی راهکارهای ملموس برای عملیاتی سازی برجام قرار 
داده بودند که البته برخی از آنها همانند »قانون مسدودساز« یا »مقررات مقابله  ای« 
پیشتر رسانه ای شده بود؛ قانونی که پارلمان اروپا در سال 1996 آن را برای مقابله 
با تحریم های آمریکا علیه سه کشور کوبا، ایران و لیبی از تصویب گذراند. این قانون 
اما به دلایلی مسکوت ماند و اینک رهبران اتحادیه قصد دارند برای دور زدن تحریم 

های آمریکا علیه ایران از آن سود جویند. 
از این رو در بند 8 بیانیه آمده است که »اعضا از به  روزسانی قانون انسداد اتحادیه 
اروپا و اعطای مجوز به بانک سرمایه  گذاری اروپا برای اینکه ایران نیز واجد شرایط 
برای دریافت وام های خارجی محسوب شود و اینکه این به  روزسانی در 16 مرداد 

اجرایی شده است، استقبال کردند.«
در بند 10 نیز آمده است که »نظر به فوریت و ضرورت حصول به نتایج ملموس، 
اعضا از پیشنهادات عملی برای حفظ و توسعه کانال های پرداخت و به طور مشخص 
ابتکار تاسیس یک »ساز و کار ویژه« برای تسهیل پرداخت های مربوط به صادرات 
)شامل نفت( و واردات ایران که فعالان اقتصادی را در تعقیب تجارت مشروع با ایران 

مساعدت کرده و به آنها اطمینان مجدد می دهد، استقبال کردند.«
حال این پرسش به ذهن می رسد که ساز وکار ویژه  که هم در بیانیه نشست 

آمده و هم موگرینی در حاشیه مجمع بر آن تاکید کرد، چیست و چگونه می توان 
آن را عملیاتی کرد؟ 

هر چند جزییات این طرح اعلام نشده و در مرحله بررسی قرار دارد اما از سخنان 
مسوول سیاست خارجی اتحادیه می توان این طور برداشت کرد که یک کانال ویژه 
پرداخت مالی است که امکان حقوقی را فراهم می سازد تا شرکت های اروپایی که با 
ایران به ویژه در موضوع نفتی در ارتباط هستند، از تعقیب و مجازات آمریکا در امان 

باشند. انتظار می رود که این جزییات راهکار مذکور در روزهای آتی آشکار شود. 
این دست از راهکارها بدان جهت در دستور کار قرار گرفته اند که در میانه آبان 
ماه با موج دوم تحریم ها مواجهیم؛ تحریم هایی که معاملات بانکی و توافقات نفتی 
ایران را هدفگذاری کرده اند. ترامپ در صدد است تا با صفر رساندن خرید نفت 
ایران، تهران را زیر فشار حداکثری قرار داده و ناگزیر به مذاکره مجدد کند، آن هم 
مذاکره ای خارج از برجام که توان نظامی و بازیگری ایران را در معادلات منطقه ای 

محدود کند. 
از همین رو در آستانه سخنرانی ترامپ در مجمع عمومی سازمان ملل که ساعاتی 
قبل از روحانی انجام می گیرد، مهره های اصلی سیاست خارجی آمریکا یعنی 
»مایک پومپئو« وزیر امور خارجه، »جان بولتون« مشاور امنیت ملی و » نیکی هیلی« 
نماینده این کشور در سازمان ملل فعال تر شده و با برگزاری کنفرانس های خبری 
و دیدارهای دو و چندجانبه سعی در اجماع سازی علیه تهران دارند؛ غافل از این که 
ابتدا باید راهی برای رهایی از دام اجماعی که در دو سال گذشته در سطح جهانی 

علیه سیاست های یکجانبه گرایانه و ستیزه جویانه کاخ سفید شکل گرفته، بیابند.

بررسی راهکارهای ملموس برای نجات یک توافق معتبر بین المللی

حاشیه نشست مجمع و عزمِ جزم 1+4 در نجات برجام
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اخبــار
شهردار قم در دیدار با سردار آقاخانی:

باید هرچه بیشتر 
در مسیر خدمت تلاش کرد 

شهردار قم با اشاره به اینکه مردم باید ثمرات خدمت به آنها را به صورت 
ملموس مشاهده کنند، اظهار کرد: بالاترین عبادت خدمت به مردم است و 

امیدواریم که حرکت های شهرداری و پلیس در این راستا باشد.
دکتر سقاییان نژاد در دیدار با سردار آقاخانی فرمانده انتظامی استان قم 
سه ارگان شهرداری، پلیس و قوه قضاییه را نهادهای مهم و تاثیرگذار در 
مدیریت شهر دانست و اظهار کرد: اگر شهرداری و نیروی انتظامی ارتباطات 
منسجمی داشته باشند شهر در مسیر رشد و پیشرفت حرکت می کند.

شهردار قم با بیان ینکه تعامل شهرداری و ناجا ارزنده بوده و باید از این 
تعامل پاسداری شود که نتیجه آن عاید مردم می شود، خاطرنشان کرد: در 
جمهوری اسلامی بن بست نداریم و اگر بن بستی وجود دارد آن بن بست 
خودمان هستیم.سقاییان نژاد با اشاره به اینکه اگر واقعا اتحاد داشته باشیم 
بر مشکلات پیروز خواهیم شد، افزود: حرکت کوری که در اهواز اتفاق افتاد 
حاکی از واماندگی دشمنان نظام است و قطعا باید در برابر چنین رفتارهایی 
انسجام ما بیشتر شود.وی با اشاره به اینکه شهر قم دارای ویژگی های خاصی 
است، بیان کرد: شهر قم به دلیل وجود حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
شرایط خاص خود را دارد و خدمت در این شهر از اهمیت بسیاری برخوردار 
است.شهردار قم با اشاره به برگزاری جلسات مشترک با قوه قضاییه و ناجا 
به صورت مستمر و مشترک، بیان کرد: نماینده های شهرداری و ناجا باید 
تعاملات و نتایج مذاکرات را پیگیری کنند تا به سرانجام برسد.سقاییان نژاد 
انتصاب سردار آقاخانی به عنوان فرمانده انتظامی استان قم را تبریک گفت 
و بیان کرد: مردم خدمت را می فهمند و قدردان هستند و باید هرچه 
بیشتر در مسیر خدمت تلاش کرد.وی با اشاره به اینکه مردم باید ثمرات 
خدمت به آنها را به صورت ملموس مشاهده کنند، اظهار کرد: بالاترین 
عبادت خدمت به مردم است و امیدواریم که حرکت های شهرداری و پلیس 

در این راستا باشد.
* نقش شهرداری قم در تحقق امنیت پایدار بارز است

فرمانده انتظامی استان قم  نیز در این  دیدار با مهم توصیف کردن نقش 
شهرداری در تحقق امنیت پایدار، گفت: مردم تحول در شهر را احساس 
کرده اند و این امر در تحقق امنیت مهم است.سردار آقاخانی با بیان اینکه 
چهره شهر قم نسبت به گذشته تغییرات بسیاری داشته است، اظهار کرد: 
دعای مردم به مجموعه شهرداری دعا به نظام اسلامی است و حرکت های 
جهادی صورت گرفته در قم ملموس است و امیدواریم که مردم قم نیز 
قدرشناسی لازم را داشته باشند.فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه 
تعامل نیروی انتظامی و شهرداری از اهمیت بالایی برخوردار است، گفت: 
باید بیشترین ارتباط را با شهرداری داشته باشیم تا بتوانیم رضایت مردم را 
رقم بزنیم.آقاخانی با تاکید بر اینکه شهرداری قم در تحقق امنیت پایدار از 
اهمیت بسیاری برخوردار است، خاطرنشان کرد: در دیدار با علما و همچنین 
دیدارهای مردمی مشخص است که مردم تغییر چهره شهر، افزایش فضای 
سبز و... را حس کرده و از اقدامات صورت گرفته رضایت دارند.وی با بیان 
اینکه مردم تحول در شهر را احساس کرده اند و این امر در تحقق امنیت 
مهم است، اضافه کرد: آماده همکاری همه جانبه با مجموعه شهرداری 

هستیم تا دو نهاد شهرداری و ناجا مکمل یکدیگر باشند.

معاون شهردار قم:

حادثه منجر به خسارت 
در ایام تاسوعا و عاشورا نداشتیم

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم گفت: هیچ حادثه 
منجر به خسارت و مجروحیت در ایام تاسوعا و عاشورا در هسته مرکزی با 

توجه به استقرار خودروهای آتش نشانی نداشتیم.
سید امیر سامع در جلسه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به برنامه های 
شهرداری در ایام ماه محرم، اظهار کرد: ستادهای مختلفی در این ایام در 
مناطق مختلف شهر به خصوص اطراف حرم حضرت معصومه)س( تشکیل 
شدند و این ستادها نسبت به فضاسازی شهر و ارائه خدمات مختلف اقدام 
کردند.معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم ادامه داد: گرچه 
که محدودیت بودجه در شهرداری قم داشتیم اما فضاسازی مناسبی در ایام 
محرم انجام دادیم و اقدامات در خصوص استقرار خودروهای آتش نشانی، 
نظافت محیط و توزیع مخازن زباله در این ایام صورت گرفت، 250 ایستگاه 
صلواتی در ایام محرم در شهر قم برپا شد که به آن ها خدمات لازم ارائه شد.

سامع افزود: هیچ حادثه منجر به خسارت و مجروحیت در ایام تاسوعا و 
عاشورا در هسته مرکزی با توجه به استقرار خودروهای آتش نشانی نداشتیم، 
در سال جاری با توجه به اجرای پروژه پیاده رو سازی در خیابام ارم، مسیر 
جایگزین برای حرکت دسته های عزاداری در شهر قم مشخص شده است.

شهردار منطقه هشت قم:

22 درصد پسماند منطقه هشت 
از مبدا تفکیک می شود

شهردار منطقه هشت قم گفت: به طور میانگین یک روز در میان 60 
تن زباله در پردیسان جمع آوری می شود که حدود 22 درصد زباله نیز در 

مبدا تفکیک می شود.
ابوالفضل مستقیمی با اشاره به اجرای طرح جمع آوری یک روز در 
میان زباله در منطقه هشت، گفت: این طرح موجب می شود که در کنار 
فرهنگ سازی، هزینه ها مدیریت شهری کاهش یافته و اعتبارات به اجرای 
پروژه های عمرانی و خدماتی اختصاص یابد.شهردار منطقه هشت قم با 
تاکید بر فعالیت گسترده ای که در راستای فرهنگ سازی تفکیک زباله و 
جمع آوری یک روز در میان پسماند در منطقه هشت صورت گرفته است، 
اظهار کرد: به همین خاطر شرایط خوبی از نظر تفکیک زباله از مبدا در 
منطقه برقرار شده که این شرایط نتیجه آموزش مردم و فرهنگ سازی است، 
این کار هم در کاهش هزینه ها موثر بوده و هم تولید زباله را کاهش داده 
است.مستقیمی به میزان تولید و جمع آوری زباله در منطقه اشاره و تصریح 
کرد: به طور میانگین یک روز در میان 60 تن زباله در پردیسان جمع آوری 

می شود که حدود 22 درصد زباله نیز در مبدا تفکیک می شود.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  مطرح کرد

وسعت بیش از 22 میلیون مترمربعی 
فضای سبز شهر قم

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: کل فضای 
سبز شهری که در اختیار شهرداری است 22 میلیون و 224 هزار و 746 
مترمربع است که شامل بوستان های شهری، پارک ها، کمپینگ ها و... است.

پیام جوادیان با اشاره به وضعیت سرانه های فضای سبز شهر قم، 
گفت: کل فضای سبز شهری که در اختیار شهرداری است 22 میلیون 
و 224 هزار و 746 مترمربع است که شامل بوستان های شهری، پارک ها، 
کمپینگ ها و... است.مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
گفت: پارک های شهری قم بالغ بر 5 میلیون مترمربع است و پارک های 
جنگلی نیز وسعت 15 میلیون و 132 هزار مترمربعی دارند.جوادیان با بیان 
اینکه جمعیت قم طبق آمار سازمان برنامه و بودجه بالغ بر یک میلیون و 
201 هزار نفر است، افزود: در حال حاضر سرانه فضای سبز شهر قم در 
اختیار شهرداری 18.5 مترمربع به ازای هر شهروند است که سرانه جنگلی 
14.26 مترمربع بوده و مابقی فضای سبز شهری است که حدود 4.23 

مترمربع می شود.

واحد پول ایران »ریال« می ماند
کمیسیون اقتصادی مجلس در نشست خود مصوب کرد که واحد پول ایران »ریال« بماند.علی اکبر 
کریمی نماینده مردم اراک و عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی  در تشریح 
نشست عصر رو سه شنبه ز کمیسیون متبوعش،  اظهار داشت: جلسه امروز با حضور اعضا و با دستور 
ادامه بررسی قانون بانکداری اسلامی برگزار شد.وی افزود: در این جلسه چند ماده دیگر هم از قانون 
بانکداری اسلامی به تصویب رسید.عضو کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد:  بر اساس یکی از این بندها 
عنوان شد که واحد پول جمهوری اسلامی ایران همان ریال باقی بماند فلذا در متن مصوب کمیسیون 
نه تبدیل ریال به تومان تایید شده و نه حذف صفر در پول ملی.وی عنوان کرد: قبلا بحث تبدیل ریال 
به تومان و حذف صفر آخر پول ملی مطرح بود که این موضوع در مصوبه  کمیسیون اقتصادی به علت 

شرایط موجود دیدیده نشده است.

یدالله صمدی، کارگردان سینما و تلویزیون درگذشت
 ـدر سن 66 سالگی درگذشت.به گزارش خانه سینما،   ـکارگردان سینما و تلویزیون   یدالله صمدی 
این کارگردان که مدتی قبل برای پیوند کبد در بیمارستان بستری شده بود، سه شنبه )سوم مهر ماه( 
درگذشت.این کارگردان متولد سال 1331 در شهر مراغه بود. شروع فعالیت این کارگردان در سینما با 
دستیاری نصرت الله کریمی در فیلم »تخت خواب سه نفره« بود و بعدها با این کارگردان در فیلم »خانه 
خراب« نیز همکاری کرد.او در فیلم های »دست شیطان« حسین زندباف و »دادشاه« حبیب کاوش 
دستیار کارگردان بود و در سال 1363 اولین فیلمش را با نام »مردی که زیاد می دانست« ساخت.

اتوبوس، ایستگاه، ساوالان، آپارتمان شماره 13، دو نفر و نصفی، دمرل، معجزه خنده، سارای، بانوی من، 
شهرآشوب از دیگر فیلم های او هستند و آخرین فیلمش در سینما هم با نام »پدر آن دیگری« در سال 
۹3 ساخته شد.او همچنین کارگردانی دو سریال »شوق پرواز« و »هفت سین« را بر عهده داشته است.

خانه فروغ فرخزاد ثبت ملی شد
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان تهران با بیان اینکه خانه پدری فروغ 
فرخزاد شاعر معاصر ثبت ملی شد گفت: این خانه در شورای ثبت سازمان میراث فرهنگی با اکثریت 
آرا به تصویب رسید.دلاور بزرگ نیا روز سه شنبه در حاشیه نشست خبرنگاران حوزه میراث فرهنگی 
با معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به خبرنگار ایرنا اظهارداشت: لوح ثبتی این خانه در 
روزهای آینده از طریق مدیرکل ثبت آثار و حفظ و احیای میراث معنوی و فرهنگی سازمان میراث 
فرهنگی به استان تهران ابلاغ خواهد شد.مدیرکل میراث فرهنگی استان تهران همچنین گفت: در 6 ماه 
نخست امسال با پیگیری های ما در مراجع قانونی هیچ بنای ثبتی پایتخت از فهرست ملی خارج نشده 
است.فروغ فرخزاد زاده 8 دی 1313 در تهران، 24 بهمن 1345 در سانحه رانندگی درگذشت و از وی 

پنج دفتر شعر منتشر شده است.

هشدار دادستان شیراز به کامیون داران
هشدار دادستان شیراز به کامیون داران دادستان عمومی و انقلاب شیراز همچنین از مردم خواست 
تا با اعمال نظارت عمومی، افرادی را که با اخلال در نظم، امنیت و تهدید و یا تخریب اموال شخصی 
رانندگان و کامیون آنان مانع خدمت رسانی و عبور مرور می شوند؛ شناسایی و به مراجع امنیتی، انتظامی 
و قضایی استان اطلاع دهند. علی صالحی در این باره افزود: افرادی که با تحریک دشمنان و به قصد 
ایجاد نارضایتی از خدمت رسانی کامیون ها و تردد آنان در جاده ها جلوگیری نمایند در چارچوب قانون 

برخورد خواهد شد.

فردوسي پور گزارشگر داربی ۸۸ شد
عادل فردوسی پور گزارش دیدار تیم های پرسپولیس و استقلال را بر عهده خواهد داشت.هشتاد و 
هشتمین شهرآورد تهران در حالی عصر پنج شنبه )پنجم مهر ماه( در ورزشگاه آزادی برگزار می شود 
که انتخاب گزارشگر نقش تعین کننده ای برای بینندگان تلویزیونی دارد. گزارش این مسابقه به عادل 
فردوسی پور رسیده است.در اغلب داربی های اخیر عادل فردوسی پور گزارش بازی را بر عهده داشته؛ 

ضمن اینکه گزارشگر داربی 86 محمدرضا احمدی بوده است.

تکذیب استعفای قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی
استعفای سیدمرتضی بختیاری قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی تکذیب شد.روابط عمومی 
آستان قدس رضوی با انتشار بیانیه ای استعفای قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی را تکذیب 
کرد.به دنبال انتشار شایعاتی در برخی رسانه ها و شبکه های اجتماعی مبنی بر استعفای جناب آقای 
سیدمرتضی بختیاری قائم مقام محترم آستان قدس رضوی از مسئولیت خود، بدینوسیله این موضوع 

تکذیب می شود.

۲ موسس اینستاگرام استعفا دادند
 دو نفر از پایه گذاران شبکه اجتماعی اینستاگرام از سمت های خود استعفا دادند.به گزارش ایلنا به 
نقل از »کوین سیستروم« و »مایک کریگ« از پایه گذاران اینستاگرام گفته اند که از هیئت مدیره این 
شرکت کناره گیری کرده اند تا بار دیگر »کنجکاوی و خلاقیت خود را کشف کنند«.بر اساس این گزارش، 
این تصمیم بلافاصله به اجرا گذاشته می شود.سیستروم و کریگ به این مساله که چرا تصمیم به ترک 
سمت های خود گرفته اند اشاره ای نکردند ولی احتمال می رود این کناره گیری به تنش های اخیر آنها با 

»مارک زوکربرگ« موسس شبکه اجتماعی »فیس بوک« مربوط باشد.

مدیریت مصارف آب در سرویس بهداشتی 
در شماره قبلی، یکی از روش های کاهش مصرف در فلاش تانک ها که ساده ترین آنها، تنظیم شناور 
می باشد، توضیح دادیم. در این برنامه شماره نیز قصد داریم سایر روشها ی ساده کاهش مصرف در این 

بخش را توضیح دهیم.
قبلا اشاره شد که برای کاهش مصرف یکی از ساده ترین کارها کاهش حجم فلاش تانک است . 
اگر شما قصد تعویض فلاش تانک قدیمی و پر مصرف را ندارید، یکی از روش هایی که می تواند مقدار 
مصرف آب در این بخش را کم کند،  استفاده از اجسام یا قطعات حجیم در داخل مخزن فلاش تانک 
است. به این معنی که باید حجم مخزن را با قرار دادن یک جسم حجیم کم کنیم، تا مقدار آبگیری 
مخزن فلاش تانک کاهش پیدا کند؛ البته وقتی قصد انجام این کار را دارید به چند نکته و مطلب بسیار 

مهم توجه داشته باشید. 
نکته اول: قطعه حجیمی که داخل مخزن فلاش تانک می گذارید نباید روی عملکرد شناور داخل 
مخزن تاثیر بگذارد. قبلا به عملکرد کامل شناور اشاره کردیم. همانطوریکه می دانید شناور در راستای 
عمودی در داخل مخزن، بالا و پائین میرود تا جریان آب را وصل یا قطع کند. جسم حجیمی که داخل 
مخزن فلاش تانک قرار میگیرد نباید مانع از حرکت معمولی این شناور بشود چون بر عکس ممکن 
است روی عملکرد آن تاثیر نامطلوب بگذارد و باعث عدم قطع شدن جریان آب در موقع مناسب شود.

نکته دوم : قطعه حجیمی که استفاده می کنید باید وزن مخصوصی بیشتر از آب داشته باشد یعنی 
از آب سنگین تر باشد که داخل مخزن غوطه ور نشود و کاملا ته مخزن فلاش تانک ته نشین گردد. 

نکته سوم : این قطعه حجیم نباید از نظر جنس مواد سازنده با آب واکنشی نشان دهد یا در آب 
حل  شود. مثلا  از قطعات فلزی استفاده نشود؛ زیرا زنگ زدگی آنها باعث خراب کردن عملکرد شیر 

شناور می شود. 
بر اساس آنچه گفته شد بهترین گزینه ای که می توانید انتخاب کنید بطری های اب معدنی است؛ به 
شرطی که اولا اندازه آن را متناسب با حجم مخزن فلاش تانک، درست انتخاب کنید و ثانیا داخل بطری 
را با شن پر کرده باشید. پر کردن بطری با آب باعث غوطه وری بطری در داخل مخزن می شود؛ اما بطری 
پر شده با شن به راحتی در کف مخزن  ته نشین می شود و مشکلی را هم برای عملکرد شیر به وجود 
نمی آورد. همچنین شما می توانید یک قطعه سنگ یا آجر را کاملا در داخل لفاف مناسب بپیچید تا ضد 

آب شود و بعد آنرا داخل مخزن فلاش تانک قرار دهید تا حجم مخزن را کم کنید . 
به هر حال کاهش حجم مخزن فلاش تانک با قطعات حجیم راهکار مناسبی برای کاهش مقدار 
مصرف می باشد و برای کسانی که قصد تعویض فلاش تانک قدیمی شان را ندارند، راه حل خوبی است.

روشویی و شیر شیلنگی سرویس بهداشتی همانطوری که می دانید دو جز مصرف دیگر هم در داخل 
سرویس بهداشتی وجود دارد که شامل روشویی و شیرشیلنگی می باشد. درخصوص روش های کاهش 
مصرف روی شیر روشویی در شماره قبلی به صورت کامل توضیحاتی داده شد. اگر به خاطر داشته باشید 
توصیه کردیم که حتی المقدور از شیر اهرمی استفاده کنید و همین طور بر روی عَلَم خروجی شیر 
روشویی از پرلاتور کاهنده مصرف که اختلاط آب و هوا را انجام می دهد، کمک بگیرید. لذا با جایگزینی 
شیر اهرمی به جای دو محوره، مصرف حدودا نصف می شود و با استفاده از پرلاتور اختلاط آب و هوا می 
توان تا حدود 45 درصد مصرفتان را کاهش داد. بنابراین اگر روی روشویی، شیر اهرمی مجهز به پرلاتور 
را جایگزین شیر دو محوره قدیمی که فاقد پرلاتور بوده بکنیم، مصرف شما نسبت به حالت قبل حدود 
70 درصد کاهش پیدا می کند. البته یادمان نرود که میزان تاثیر پرلاتورها به فشار شبکه توزیع وابسته 

است و هرچه فشار بیشتر باشد، کاهندگی آنها خودش را بیشتر نشان می دهد. 
شیر شیلنگی توالت نیز باید حتی المقدور از نوع اهرمی انتخاب شود تا تنظیم آب سرد و گرم در آن 
به سادگی انجام پذیرد و بستن آب در زمان های عدم نیاز هم سریع انجام شود. همینطور پرلاتورهای 
خاصی برای استفاده روی شیلنگ شیر توالت وجود دارند که علاوه بر اینکه آب و هوا را مخلوط می کند 
تحت هر شرایطی مقدار خروجی آب از آنها ثابت است؛ بدین معنی که چه شما شیر را کم باز کنید یا 
تا آخر، چه فشار شبکه کم باشد یا زیاد، مقدار خروجی این شیرها یک مقدار قابل تنظیم ثابت است. 
ثابت بودن جریان آب خروجی به مصرف کننده کمک می کند که علاوه بر رفع نیازهایش، زمانی را 
برای تنظیم مقدار خروجی آب از دست ندهد و به این ترتیب مقدار آبی که به هدر می رود کاهش پیدا 
خواهد کرد. پرلاتورهایی که بر روی شیرشیلنگی توالت استفاده می شوند و این خاصیت را دارند به 
پرلاتورهای جریان ثابت معروف هستند و اگر چه جاهای مختلفی کاربرد دارند اما بیشترین کاربردشان 
روی شیلنگ توالت است. نکته مهم دیگر اینکه شیلنگ شیرهای توالت معمولا استهلاک زیادی دارن،. 
لازم است برای خرید شیلنگ با جنس مناسب خرید کنیم و در استفاده هم مراقبت لازم به عمل آید و 

درصورت خرابی بلافاصله پس از آسیب دیدگی شیلنگ باید تعویض شود. 
* روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با 
اربعین حسینی  اشاره به درپیش بودن 
گفت: در این ایام باید همواره از نظر مسائل 
بهداشتی و درمانی آماده باشیم، چرا که 
شاهد حضور زائران داخلی و خارجی در قم 
هستیم و باید با تمام توان در زمینه امنیت 

غذایی و بهداشتی کوشید.
کارگروه سلامت  جلسه  در  هاشمی 
و امنیت غذایی استان قم اظهار کرد: با 
اقدامات و برنامه ریزی های انجام شده، 
شاهد کاهش چشمگیر انتقال بیماری ها 
از دام به انسان هستیم اما نیاز است که 
ادامه  ریزی ها همواره  برنامه  و  اقدامات 
داشته باشد. وی تاکید کرد: استان قم در 
معرض تهدیدهایی از نظر مسائل بهداشتی 
است و باید همواره مراقبت ها در این زمینه 
انجام شده و دامپزشکی استان نیز اقدام به 
ارائه آموزش کند. معاون سیاسی امنیتی 
استاندار قم با تاکید بر لزوم فراهم کردن 
امنیت برای سرمایه گذاری در استان گفت: 

یکی از مباحث مهم در امنیت، امنیت غذایی 
است که اگر این امنیت همانند همیشه 
حفظ شود، شاهد سرمایه گذاری های 
بیشتر در این حوزه خواهیم بود. هاشمی 
گفت: کمیته ای برای پیشگیری، آموزش 

و مقابله با بیماری های حیات وحش و دام 
و انتقال بیماری از دام به انسان تشکیل و 
دستگاه ها وظایف خود را در این راستا به 
نحو مطلوب انجام دهند. معاون استاندار 
قم با اشاره به بیماری التور گفت: امنیت و 

سلامت غذایی و بهداشتی امر مهمی است 
که خوشبختانه با عنایت خداوند و تلاش 
های صورت گرفته در تاسوعا و عاشورای 
حسینی شاهد عدم مشکل در این راستا 
بودیم.هاشمی با تشکر از اورژانس 115 
دو  این  گفت:  قم  استان  احمر  و هلال 
مجموعه و همچنین مجموعه بیمارستانی 
و درمانی استان قم در ایام تاسوعا و عاشورا 
با نهایت دقت و تلاش در خدمات رسانی به 
مردم تلاش کردند که جای تقدیر و تشکر 
دارد.وی به اربعین حسینی اشاره کرد و 
گفت: در این ایام باید همواره از نظر مسائل 
بهداشتی و درمانی آماده باشیم، چرا که 
شاهد حضور زائران داخلی و خارجی در قم 
هستیم و باید با تمام توان در زمینه امنیت 
غذایی و بهداشتی کوشید.معاون استاندار 
قم همچنین به بازگشایی مدارس و دانشگاه 
ها اشاره کرد و بر نظارت بهداشتی هر چه 
بیشتر بر مراکز آموزشی و سلف های غذا 

تاکید کرد.

استاندار قم در نامه ای تمام دستگاه های 
اجرایی استان را مکلف به نصب تجهیزات 
کاهنده مصرف و کاهش 20 درصدی در 

مصرف آب کرد.
سیدمهدی صادقی در این نامه با اشاره 
به تهدید جدی کمبود منابع آبی به ویژه 
آب شرب و بهداشتی آورده است: بر اساس 
قانون توسعه و بهینه سازی آب شرب شهری 
و روستایی و همچنین مصوبه هیئت وزیران 
تمام دستگاه های اجرایی استان مکلف به 
نصب لوازم کاهنده مصرف آب هستند.وی 

تاکید کرد: همه دستگاه ها باید در راستای 
کاهش 20 درصدی آب اقدامات لازم را به 
عمل آورده تا مشمول نرخ دو برابری تعرفه 
جاری بر اساس مفاد بند سه مصوبه هیئت 
وزیران نگردند.استاندار قم شرکت آب و 
فاضلاب را نیز موظف کرده ظرف مدت 
دو ماه نسبت به نصب تجهیزات کاهنده 
و  اقدام  اجرایی  دستگاه های  در  مصرف 
هزینه انجام شده به صورت اقساطی از 
طریق قبوض آب بهای مصرفی از مشترکان 
دریافت کند.وی همچنین از شرکت آب و 

فاضلاب خواسته است: در پایان دوره مذکور 
گزارشی از همکاری دستگاه های ذی ربط 
و نیز هر سه ماه گزارش مصرف و میزان 
همکاری آن ها را به استانداری اعلام کند.

صادقی در پایان این نامه نیز خاطرنشان 
کرده است: تمام دستگاه های اجرایی علاوه 
بر نصب تجهیزات کاهنده مصرف، نسبت 
به همکاری لازم با شرکت آب و فاضلاب 
استان و نظارت مضاعف بر نحوه مصرف 
آب به عمل آورند.همچنین شرکت آب و 
فاضلاب استان اعلام کرده است: با همکاری 

شرکت دانش بنیان داخل استان، آمادگی 
لازم برای نصب تجهیزات مذکور بر روی 
شیرآلات دستگاه های اجرایی و نهادهای 
از  استفاده  شرکت،  دارد.این  را  عمومی 
روی  بر  آب  مصرف  کاهنده  تجهیزات 
شیرآلات موجود یکی را از اقتصادی ترین 
و کارآمدترین روش دانسته و یادآور شده 
تا 30  کاهش 20  تجهیزات  این  است: 
درصدی در مصرف آب را به همراه داشته 
و با اختلاط آب و هوا، مصرف کننده این 

درصد کاهش را احساس نخواهد کرد.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم خواستار شد

اهتمام بیشتر به ارتقاء امنیت بهداشتی و غذایی در ایام اربعین

با دستور استاندار ؛

دستگاه های اجرایی قم مکلف به کاهش مصرف آب شدند

از صاحبان  باید  قم گفت:  فرماندار 
در  ای  زنجیره  و  بزرگ  های  فروشگاه 
استان دعوت به عمل بیاید تا با هماهنگی، 
نحوه توزیع کالا در این فروشگاه ها، کنترل 

و مدیریت شود.
رضا سیار روز سه شنبه در جلسه 
تنظیم بازار در سالن جلسه های امام 
رضا)ع( فرمانداری قم اظهار داشت: نباید 
فروشگاه های بزرگ به حال خود رها 
شوند بلکه باید از سوی اتحادیه ها مورد 
نظارت و کنترل قرار بگیرند.وی افزود: 

نحوه توزیع کالا ها باید در استان قم 
مشخص باشد، این که کدام فروشگاه چه 
کالایی و به چه مقدار جنس توزیع می 
کند باید شفاف سازی شود.فرماندار قم با 
اشاره به این که افزایش برخی از کالاها 
توجیه اقتصادی ندارند گفت: اگر صنفی 
با منطق و دلیل علت افزایش قیمت ها را 
اعلام کند مورد بررسی قرار می دهیم و 
افزایش قیمت را می پذیریم.سیار ادامه داد: 
برخی از کالاها به علت این که مواد اولیه 
آنها وارداتی است امکان افزایش قیمت را 

دارد که این امر باید از سوی دستگاه های 
نظارتی بررسی شود.وی در بخش دیگری 
از سخنان خود با بیان این که تجهیزات 
مورد نیاز خودروهای سنگین باید تامین 
شود گفت: لاستیک این خودروها یکی از 
مهمترین موارد تاثیرگذار بر سامانه حمل 
و نقل است که باید مورد توجه قرار گیرد.

سیار خاطرنشان کرد: اگر لاستیک مورد 
نیاز خودروها تامین نشود توزیع و انتقال 
کالاها و ارائه خدمات نیز با مشکل مواجه 
می شود.وی تاکید کرد: باید کمیته حمل 

و نقل راهکارهای عملیاتی و اجرایی را 
در خصوص تامین تجهیزات خودروهای 
درون شهری و برون شهری ارائه کند و 
بر اساس آن برنامه ریزی دقیق صورت 
گیرد.وی بیان داشت: مسئول اتحادیه ها 
نیز باید بستر اجرایی توزیع تجهیزات را 
فراهم سازند و نرم افزارها و سامانه هایی 
برای اختصاص تجهیزات به خودروها را 
تهیه کنند تا توزیع اضافه و خارج از شبکه 
صورت نگیرد، ضمن این که امروزه روش 

های سنتی منسوخ شده است.

فرماندارقم :

توزیع کالا در فروشگاه های بزرگ قم مدیریت شود

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع انسانی 
استانداری قم با بیان این که باید مشکل تامین لاستیک 
خودروهای سنگین رسیدگی شود گفت: دستگاه های 
مربوطه، از سازمان های مرکزی مطالبه گر حق این استان 

باشند.
مهرداد غضنفری روز سه شنبه در جلسه تنظیم بازار 
در سالن جلسه های امام رضا)ع( فرمانداری قم اظهار 
داشت: دستگاه های مربوطه در خصوص تامین لاستیک 
باید به صورت حضوری پیگیری کرده، نه این که تنها به 
مکاتبه و نامه نگاری اکتفا کنند.وی ادامه داد: همچنین 
باید نحوه توزیع لاستیک ها خودروها مورد نظارت و 
رسیدگی قرار گیرد تا با مشکلی روبرو نشویم.وی بر فعالیت 
کمیته حمل و نقل تاکید کرد و گفت: نیاز استان در 
تامین لاستیک خودروهای دورن شهری و برون شهری 
باید استخراج شده و در این کمیته مورد توجه قرار گیرد.

غضنفری خاطرنشان کرد: این کمیته باید روزانه جلسه 
برگزار کرده و راهکارهای اجرایی جهت تامین و توزیع 
لاستیک خودروهای سنگین ارائه کند تا مشکلات در این 
عرصه کاهش پیدا کند.معاون استاندار قم همچنین گفت: 
باید از ظرفیت ناوگان حمل و نقل برای تامین کالاهای 

مورد نیاز استان استفاده و با همکاری دستگاه ها تدابیری 
اندیشیده شود تا مشکلات حوزه تامین کالاها و صادرات 
حل شود.وی همچنین بر نظارت در فروشگاه های بزرگ 
تاکید کرد و گفت: دستگاه های نظارتی باید به صورت 
میدانی ورود پیدا کرده و از نزدیک نحوه توزیع را بررسی 
کنند.درحال حاضر بیش از سه هزار دستگاه کامیون در 
استان قم فعال می باشد.مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای قم نیز شهریورماه امسال در گفت و گویی اظهار 
کرد: از نیمه خردادماه سال جاری تا نیمه شهریورماه، از 
مجموع یک هزار و 600 حلقه لاستیک تخصیصی با ارز 
دولتی و نرخ مصوب، حواله دریافت یک هزار و 470 حلقه 
لاستیک بین ناوگان جاده ای استان صادر شده است.

ابوالفضل جمالی خاطرنشان کرد: از مجموع یک هزار و 
470 حواله صادره جهت دریافت یک حلقه لاستیک، 
تعداد یک هزار و 220 حلقه توسط مالکان ناوگان جذب 

و خریداری شده است.
از  قم  در  صنعتی  واحد   148 اولیه  مواد   *

شرکتهای بورس تهیه می شود
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نیز در 
این  جلسه  گفت: 148 واحد صنعتی در این استان 

نیازمند مواد پتروشیمی هستند که برای تامین مواد 
اولیه از شرکت های بورس خریداری می کنند.محمود 
سیجانی اظهار داشت: از این تعداد 107 واحد به صورت 
مستقیم و 41 واحد از طریق تعاونی پلاستیک استان، 
مواد اولیه خود را از بورس تهیه می کنند. وی افزود: این 
تعداد واحد در مجموع در مردادماه امسال 35 هزار تن 
مواد خریداری کرده اند. وی ادامه داد: کمیته تخصصی 
پتروشیمی در استان قم تشکیل شده است و بر اساس 
آن بر فعالیت این تعداد واحدی که از بورس خریداری 
می کنند نظارت صورت می گیرد.سیجانی با بیان این که 
185 مورد بازدید از این واحدها انجام شده است، گفت: 
17 واحد متخلف شناسایی شد که وضعیت آنها مورد 
بررسی قرار گرفت.رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
قم بیان داشت: 10 مورد از این واحدهای دریافت کننده 
مواد پتروشیمی، عرضه خارج از شبکه داشتند که به اداره 
کل تعزیرات حکومتی استان قم معرفی شدند.وی با تاکید 
بر این که در جهت تامین مواد اولیه واحدهای تولیدی 
در استان قم اقدام هایی صورت گرفته است گفت: برای 
واحدهایی از جمله صنعت کفش به دنبال دریافت سهیمه 

ویژه هستیم.

معاون استاندار قم:

مشکل تامین لاستیک خودروهای سنگین در قم رسیدگی شود

قابل توجه مودیان محترم 
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حداکثر تا 15 مهرماه سال جاری می باشد.  
روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم


